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LYSEKILS  
STADSFULLMÄKTIGES  
HANDLINGAR  
1921 
 
 
1921 Lysekils  N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 januari 1921. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under 1920 hade herr kyrkoherden Fritz Lüsch utfärdat 
kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 7, 8 och 10 december 1920 föredrogs, och framgick, 
därav, att till stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från den 1 januari 1921, förklarats 
valda: 
 
1) Förvaltaren John Sterner, 
2) Stenhuggaren C. G. Tinggren, 
3) Fabrikören J. E. Lindbom, 
4) Grosshandlaren O. G. Löfving, 
5) boktryckerifaktorn E. F. Larsson, 
6) Byggmästaren Oscar Wallén, 
7) Handlanden Axel Johansson, 
8) Disponenten Hjalmar Carlsson, 
9) Disponenten Ludv. Andersson, 
10) Gjutaren Karl Källén, 
11) Fabrikören Elis Luckey, 
12) Metallsvarvaren Otto Olsson, 
Protokollen lades till handlingarna. 
 
§ 3. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet av 
nedannämnda år: 
 
Konsuln J. G. Gunnerson,  1922. 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 2 
 

Fabrikören J. E. Lindbom,  1924. 
Förvaltaren John Sterner,  1924. 
Konsuln L. Laurin,  1922. 
Grosshandlaren O. G. Löfving, 1924. 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1924. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch  1922. 
Fabrikören Gust. Karlson,  1922. 
Frisören G. A. Löfgren,  1922. 
Bankdirektören Ragnar Berger, 1922. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg 1922. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, 1924. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, 1922. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren, 1924. 
Verkmästaren Oscar Mattsson, 1922. 
Stenhuggaren Sven Pettersson Ekblad, 1922. 
Filaren Svante J. Johansson, 1922. 
Handlanden Axel Johansson, 1924. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson, 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson, 1924. 
Gjutaren Karl Källén  1924. 
Fabrikören Elis Luckey,  1924. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, 1924. 
 
§ 4. 
Upprop förrättades, varvid de i § 3 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande, med 
undantag av herrar Ljungberg, Hjalmar Carlsson och Mattsson, för vilka förfall anmäldes, för 
den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 5. 
Under ordförandeskap av herr kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande under året. 
 
Herr Göransson föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kyrkoherden Fritz Lüsch omvaldes till 
ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch frambar sitt tack för det förnyade förtroende som genom detta val visats honom, 
samt framhöll, att det vid årets första stadsfullmäktigesammanträde ej behöver erinras om det 
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betryckta läge, i vilket såväl vårt som andra länder befinner sig, och att landet utgöres av de 
skilda kommunerna tillsammans, varför det i viss mån är dessa och det sätt, på vilket de sköta 
sin ekonomi, som sätter sin prägel på riket i dess helhet. 
 
Med hänsyn härtill manade talaren till försiktighet med utgifter samt sade sig för sin del vilja 
försöka att på sin post såsom stadsfullmäktiges ordförande göra allt för att kunna spara på 
stadens medel. 
 
Uttalade till sist den förhoppningen, att den återinträdde ledamoten, herr Luckey, och den nya 
ledamoten, herrar Ludv. Andersson, Karl Källén och Otto Olsson, skola utgöra ett gott 
tillskott av klokhet och omtanke i denna instutition. 
 
§ 6. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation på förslag av 
herr Sterner, hell konsuln J. G. Gunnerson, som uttalade sitt tack för det honom ånyo visade 
förtroendet. 
 
§ 7. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 8. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Andersson och Källén. 
 
§ 9. 
Val efter de med 1920 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
 
Herr vice ordföranden föreslog som ledamöter herrar Lüsch, Lindblad och Andersson och 
som suppleant herr Luckey. 
 
Herr Tinggren föreslog som ledamöter herrar Brännberg och Ekblad och som suppleant herr 
Mattsson. 
 
Herr Löfgren föreslog till ledamot herr Mattsson. 
 
Herr Brännberg föreslog herr E. F. Larsson som suppleant. 
 
Herr Löfgren hemställde, att, om det liberala partiet ej kunde få någon ledamot i kommittén, 
herr Mattsson i så fall måtte väljas till förste suppleant. 
 
Valet, som skedde med acklamation, utföll så, att för sagda tid valdes herrar kyrkoherden 
Fritz Lüsch, bankdirektören Rudolf Lindblad, disponenten Ludv. Andersson, 
sparbankskamreraren Carl Brännberg och stenhuggaren Sven Pettersson Ekblad till ledamöter 
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med herrar verkmästaren Oscar Mattsson, fabrikören Elis Luckey och boktryckarfaktorn E. F. 
Larsson såsom suppleanter. 
 
Till ordförande i denna kommitté valdes herr Lüsch. 
 
§ 10. 
Val förelåg av ledamot i vatten- och kloakstyrelsen för tiden intill detta års slut efter 
förvaltaren herr John Sterner som avsagt sig uppdraget, och hade valkommittén som ledamot 
föreslagit herr C. G. Tinggren, och då denne är suppleant i sagda styrelse föreslagit, att 
sjökaptenen August Kihlberg uppflyttas till förste suppleant och att handlanden Axel 
Johansson väljes till andre suppleant. 
 
Herr Brännberg hade inom valkommittén reserverat sig till förmån av herr Sven Pettersson 
Ekblad som ledamot, detta på den grund, att herr Tinggren hade svårt att åtaga sig ytterligare 
kommunala uppdrag. 
 
Sedan herr Tinggren undanbett sig val, beslöto stadsfullmäktige att till ledamot i bemälda 
styrelse välja herr Sven Pettersson Ekblad. 
 
Genom utfallet av detta val förföll således suppleantvalet. 
 
§ 11. 
Val av 1 ledamot och 1 suppleant i Systemaktiebolagets styrelse för år 1921 förelåg, och hade 
valkommittén föreslagit respektive herrar konsuln J. G. Gunnerson och filaren Svante J. 
Johansson. 
 
Inom kommittén hade herr Brännberg reserverat sig till förmån för att herr Svante J. 
Johansson måtte väljas till ledamot. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall till å ena sidan val av herr 
Gunnerson till ledamot och å andra val av herr Johansson förklarat den förstnämnda frågan 
vara med övervägande ja besvarad, begärdes sluten omröstning. 
 
I denna röstning deltogo ej herrar Löfgren och Svante J. Johansson. 
 
Valet utföll så, att herr konsuln J. G. Gunnerson erhöll 12 och herr Svante J. Johansson 7 
röster, varför den förstnämnde således förklarades vald till ledamot i Systemaktiebolagets 
styrelse år 1921. 
 
Herr Svante J. Johansson undanbad sig att bliva vald som suppleant, då han ansåg, att en 
nykterhetsvän borde väljas. 
 
Herr Johansson valdes dock med acklamation till suppleant i sagda styrelse för ifrågavarande 
tid. 
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§ 12. 
Drätselkammaren anmälde, att herr förvaltaren John Sterner och konsuln L. Laurin omvalts 
till dess respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 13.  
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den omvalt hrr konsuln L. 
Laurin och byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 14. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att för år 1921 till dess ordförande omvalts 
herr konsul L. Laurin och till vice ordförande fabrikören herr J. E. Lindbom. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 15. 
Från brandstyrelsen anmäldes, att den för innevarande år omvalt herrar konsul L. Laurin och 
ingeniören B. A. de Waern till respektive ordförande och vice ordförande, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 16. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 177 den 9 december 1920 bordlagda ärendet, 
drätselkammarens begäran att stadsfullmäktige måtte uttala sig om villkor för en blivande 
utarrendering av stadsparken med tillhörande byggnader. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Gust. Karlsson yrkade, att, då serveringen i stadsparken under senaste arrendeperiod 
skötts utan något som helst klander, ifrågavarande utarrendering måtte ske med samma 
rättigheter och skyldigheter som under nämnda period, alltså fullständig spirituosaservering 
och skyldighet för arrendatorn att cirka två månader varje sommar under arrendetiden hålla ett 
bra musikkapell,  
 
Herr Löfgren ansåg ock, att denna utarrendering kunde ske under samma förutsättning som 
hittills och hemställde, att drätselkammaren måtte vara noga beträffande val av arrendatorer. 
 
Herr Sterner yttrade, att drätselkammaren önskade veta stadsfullmäktiges åsikt rörande 
riktlinjerna för denna utarrendering, så att drätselkammaren hade något bestämt att hålla sig 
till i saken. Ansåg, att man ej gärna kunde ordna utarrenderingen på annat sätt än hittills skett, 
då det ju vore av vikt, att staden finge ett någorlunda skäligt arrende. Drätselkammaren skulle 
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nog tillse, att stadsparken komme i goda händer, så att klagomål mot dess skötsel ej måtte 
uppstå. Föreslog ock, att stadsfullmäktige skulle slutgiltligt pröva de eventuellt inkommande 
anbuden. 
 
Herr Axel Johansson framhöll, att det varit önskligt, om det nu kunnat bliva 
nykterhetsservering i stadsparken, men då detta på grund av ekonomiska skäl troligen ej läte 
sig göra, hade man inte annat övrigt än att utarrendera parken på de nu föreslagna villkoren.  
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning uppdraga åt drätselkammaren att 
utannonsera ifrågavarande arrende på enahanda villkor som under den sista arrendeperioden, 
och skulle stadsfullmäktige, sedan drätselkammaren dit inkommit med eventuella ansökningar 
jämte förord, besluta om ifrågavarande utarrendering. 
 
§ 17. 
Herr Berger hade till stadsfullmäktige ingivit en så följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
På sin tid erhöll jag uppdraget att vara ledamot i kommittén angående införlivning av Slätten. 
Då jag mottog detta, trodde jag på möjligheten att framlägga ett förslag i frågan, vilket 
åtminstone kunde tagas under allvarsamt övervägande. Att påskynda frågan, ansåg jag 
emellertid vara detsamma som att döda den, då jag fullt och fast trodde, att ett förslag om 
införlivning skulle av Stadsfullmäktige vid den tiden avslås. I egenskap av kommitténs 
ordförande lät jag därför saken anstå. Utav flera skäl, som delvis tillkommit sedan kommittén 
tillsattes, anser jag numera införlivningen vara för staden ekonomiskt ofördelaktig. Med en 
sådan förutfattad mening anser jag mig olämplig som ledamot i kommittén, varför jag 
anhåller att bliva befriad från detta uppdrag. 
 
Lysekil den 4 Januari 1921. 
 
RAGNAR BERGER.” 
 
Herr ordföranden hemställde, att herr Berger måtte kvarstå i kommittén.  
 
Denna hemställan understöddes av herrar Tinggren, Löfgren och Lindbom. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg erinrade om, att vi nu fått en ny lag, varigenom svårigheterna 
vid inkorporeringar minskats, och att det samhälle, som skall inkorporera, skall övertaga det 
andra samhällets tillgångar och skulder enligt bevillning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att avslå herr Bergers avsägelse, och lovade herr Berger att på grund 
av detta beslut kvarstå i kommittén. 
 
§ 18. 
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Länstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän hade genom magistraten infordrat yttrande från 
stadsfullmäktige, huruvida Lysekils stad åtager sig att kostnadsfritt för statsverket 
tillhandahålla handtlangning i och för undersökning om utläggning av landsvägen Lysekil – 
Ferlev. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att dylik handtlangning borde lämnas, men förordade dess 
begränsning till två man under två veckor. 
 
Herr borgmästaren, understödd av herr Tinggren, fann det mindre lämpligt att sålunda 
begränsa tiden för ifrågavarande handtlangning. 
 
Herr ordföranden föreslog stadsfullmäktige att fatta följande beslut i ärendet: 
 
I hopp om att denna stadens enda utfartsväg till lands måtte försättas i sådant skick som den 
allmänna och städse ökade trafiken kräver, besluta stadsfullmäktige att kostnadsfritt för 
statsverket tillhandahålla två man som handtlangning för undersökning om utläggning av 
landsvägen Lysekil-Ferlef. 
 
Herr Lindbom avstod från sitt förordnande om bemälda tidsbegränsning.  
 
Herr Sterner yrkade bifall till det av herr ordföranden framlagda förslaget.  
 
Efter avslutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga det av herr 
ordföranden framlagda förslaget i ärendet och att genom magistraten härom meddela 
länstyrelsen medelst utdrag av detta protokoll. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
L. ANDERSSON. 
KARL KÄLLÉN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 21 februari 1921 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 8 
 

 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 17 februari 1921.  
 
§ 19. 
Upprop förrättades, varvid herrar Ljungberg och Hjalmar Carlsson voro frånvarande, herr 
Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag och herr Carlsson på grund av sjukdom. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 20. 
De vid uppropet anmäld förfallen godkändes. 
 
§ 21. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Luckey och Olsson. 
 
§ 22. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till des respektive ordförande och vice ordförande för år 
1921 omvalts herrar kyrkoherden Fritz Lüsch och bankdir. Ragnar Berger.  
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 23.  
Styrelsen för kommunala mellanskolan anmälde, att till dess ordförande för detta år omvalts 
bankdirektören herr Ragnar Berger och till vice ordförande därsammastädes för sagda tid herr 
konsuln J. G. Gunnerson. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 24. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 25. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktorn Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande. 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 26. 
Från handels- och sjöfartsnämnden anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för år 1921 omvalts herrar bankdirektören Ragnar Berger och fabrikören J. E. 
Lindbom, och lades denna anmälan till handlingarna. 
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§ 27. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 21 december 1920 under § 185 i 
protokollet att remittera frågan om nedläggande av grövre rörledningar till det blivande 
länsepidemisjukhuset på Slätten till vatten- och kloakstyrelsen för att denna måtte 
underhandla med Slättens municipalnämnd om huruvida nämnda samhälle ville bidraga till 
bestridande av kostnaderna för ifrågavarande ändamål. 
 
Vatten- och kloakstyrelsen, som fört underhandlingar med nämnda myndighet för Slätten, 
hade till stadsfullmäktige inlämnat nedanstående skrivelse i ärendet, i vilken skrivelse 
innefattas svar i ärendet från herrar ordförandena i Slättens municipal- och 
hälsovårdsnämnder. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 16 februari 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Granberg, Kihlberg och 
Tinggren samt stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 14. Den 21 sistlidne december under § 185 i protokollet beslöto stadsfullmäktige att till 
styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar remittera frågan rörande nedläggandet av 
grövre rörledningar till det blivande länsepidemisjukhuset på Slätten, för att nämnda styrelse 
skulle underhandla med Slättens municipalnämnd, om detta samhälle ville bidraga till 
bestridande av kostnaderna för dylika grövre ledningars nedläggande. 
 
Styrelsen, som underhandlat med ifrågavarande myndighet på Slätten, hade erhållit en nu 
föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Till Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakföreningar. 
 
Sedan vi tagit del av Eder skrivelse med förfrågan huruvida Slättens municipalsamhälle vore 
villigt bidraga till kostnaderna för nedläggande av grövre ledningsrör till det blivande 
länsepidemisjukhuset på Slätten, få vi såsom svar därå anföra följande:  
 
Vi inse mycket väl, att om nu kunde nedläggas så grova rör, att däri framledes kunde 
tillkopplas vatten- och avloppsrör från bostadshuset inom samhället, så vore därmed givetvis 
mycket vunnet, men då municipalsamhällets ekonomi icke alls tillåter någon utgift för 
ifrågavarande ändamål, måste vi derifrån avstå. 
 
Dock hade det varit synnerligen önskligt, om landstinget lagt så grova avloppsrör upp till 
folkskolehuset, så att avloppsledningen från detta hus kunnat få inkopplas, och ledningen 
kommer ju att ligga endast några meter från skolhuset. I detsamma finnes sex familjer, och 
avloppsledningen från huset går nu ut i ett öppet dike bredvid den blivande ledningen. 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 10 
 

 
Det vore ett allmännyttigt arbete, vars utförande man borde taga under allvarligt övervägande. 
 
Även vore det önskligt, att avloppsledningen komme att läggas så grov, att allt vatten från 
sjukhuset kunde avledas i denna, alltså även dagvatten, enär det innebär en stor risk i sanitärt 
avseende, att detta vatten skall passera i öppet dike genom hela samhället, ja till och med 
genom folkskolans lekplan. 
 
I enlighet med uttalande å gemensamt sammanträde den 15 februari 1921 med municipal- och 
hälsovårdsnämnderna å Slätten; betyga 
 
Slätten den 15 februari 1921. 
 
A. J. ISAKSSON. 
Ordförande i Slättens municipalnämnd. 
 
J. A. HELLGREN. 
Ordförande i Slättens hälsovårdsnämnd. 
 
Då denna skrivelse lästs, beslöt styrelsen enhälligt att med upphävandet av sitt beslut den 13 
december 1920 hos stadsfullmäktige avstyrka, att staden bidrager till kostnaderna för sådana 
grövre ledningsrörs nedläggande, detta på grund av den synnerligen svåra och allvarliga 
kristid, som inträtt, sedan styrelsen i december förra året fattade beslut i ärendet. 
 
Tillika beslöt styrelsen att på det livligaste instämma i här ovan yttrande från Slättens 
municipal- och hälsovårdsnämnder dels beträffande avloppsrörens grovlek, dels desammas 
läggande intill skolhuset på Slätten. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST 
 
Denna skrivelse lästes, varefter följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Laurin framhöll, att vattenstyrelsen ej ändrat åsikt beträffande nödvändigheten av att 
nedlägga dessa grövre rörledningar, men att styrelsen dock ej nu i likhet med förra gången, då 
ärendet behandlades, velat tillstyrka ifrågavarande kostnad, detta på den grund att tiderna 
blivit så svåra, att man måste göra besparingar, där så ske kan.  
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Herr borgmästaren Sundberg hade försport, att allmänna meningen inom stadsfullmäktige 
vore, att denna utgift ej borde göras, men fann en dylik besparing mindre välbetänkt med 
hänsyn till blivande tomtförsäljningar från området på Slätten. Det vore en sparsamhet, som 
man i framtiden säkerligen finge dyrt gälda. 
 
Her Wallén hyste dock den uppfattningen, att det ej bleve någon fördel för framtiden att nu ej 
anslå medel för ändamålet, men att bristen på tillgängliga medel därtill bestämt 
vattenstyrelsens nuvarande ställning till saken. 
 
Herr Löfgren ansåg det kanske vara mindre lyckligt att genom nedläggande av grövre 
rörledningar till bemälda sjukhus underlätta tomtförsäljningar på Slätten, vilket skulle bliva 
till förfång för tomtförsäljningar inom staden. Ansåg, att om någon vill köpa tomter på Slätten 
från stadens område, så må det ske utan att staden lämnar fördelen med vatten- och 
avloppsledningar. 
 
Herr Brännberg påpekade, att tidsläget varit den avgörande faktorn för avstyrkandet från 
vattenstyrelsen, att hela avloppsledningen ej behövde läggas med grova rör vid en framtida 
eventuell omläggning och att arkitekten vid sjukhusbygget saft, att dagvattnet bör avledas på 
annat sätt än genom kulvertledning. 
 
Herr Berger: Att det inte synes föreligga något intresse inom stadsfullmäktige för denna fråga. 
Ville i motsats till herr Brännbergs yttrande påpeka, att till sjukhuset bör läggas så grova 
avloppsrör, att de kunna upptaga såväl allt avloppsvatten från sjukhuset som dagvattnet från 
sjukhusområdet. 
 
Herr Tinggren: Att nedlägga kostnader på Slätten för dylika grövre rör kan ej vara 
fördelaktigast, helst som staden i skattehänseende ej komme att få någon nytta av sådana 
personer, som eventuellt framdeles köpa tomter från stadens område på Slätten. 
 
Herr Sterner delade herr borgmästaren Sundbergs uppfattning i saken och ansåg det vara ett 
absolut fördel att nu nedlägga grövre rörledningar och att påskynda detta arbete. Det vore av 
största vikt att något gjordes, för att man sedermera vore i tillfälle att kunna avyttra tomter 
från bemälda område, ty staden har ju en årlig ränteutgift å cirka 4.000 kronor för 
köpeskillingen därför. Hade dock intet yrkande i ärendet. 
 
Efter slutat överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla vatten- och kloakstyrelsens 
föreliggande förslag i ärendet och att tillika instämma i det av vatten- och kloakstyrelsen samt 
municipal- och hälsovårdsnämnderna på Slätten gjorda uttalandet dels beträffande de berörda 
avloppsrörens grovlek, dels desammas läggande intill skolhuset på Slätten. 
 
§ 28. 
Under § 167 i protokollet frö den 9 december 1920 beslöto stadsfullmäktige att till 
folkskolestyrelsen för dess yttrande remittera frågan om övertidsläsningens indragning i 
folkskolan från och med höstterminen 1921. 
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Med anledning härav förelåg nu från nämnda styrelse följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, fört vid folkskolestyrelsens i Lysekil sammanträde den 18 januari 1921. 
 
§ 7. Beträffande det från stadsfullmäktige remitterade ärendet angående indragning av den 
nionde läsmånaden från och med nästkommande hösttermin framhölls, hurusom denna fråga 
var kombinerad med ombyggnaden av samskolan, men då detta omändringsarbete av 
ekoniomiska skäl uppskjutits, varav följde, att dupliceringen även nästa termin måste pågå i 
samma utsträckning som för närvarande, beslutade skolstyrelsen, att den nionde läsmånaden 
bör pågå hela kalenderåret 1921. 
 
Angående somliga av samskolans lokaler påpekades huruvida man skulle kunna använda dem 
i dess nuvarande skick, men då desamma både till ytinnehåll och luftrymd ansågs olämpliga 
som skollokaler och säkerligen ej skulle vinna vederbörande folkskoleinspektörs 
godkännande, beslutade styrelsen att ej refletera härpå. 
 
I stället framkom förslag om att låta uthyra de i frågavarande byggnad befintliga rummen till 
bostäder och beslutades med anledning härav, att detta, på grund av bostadsbrist skulle ske 
endast i största nödfall och vad tiden beträffar till och med oktober månad innevarande år. 
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
Rätt utdraget betygar 
AND. JAKOBSSON. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av herr Brännberg, att bordlägga ärendet.  
 
§ 29. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att få använda ett belopp av 3.000 
kronor av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat för att kunna 
tills vidare sysselsätta cirka 20 man med makadamslagning såsom nödhjälpsarbete. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 30. 
I samband med ärendet under § 29 här ovan rörande anslag till makadanisering för att därmed 
bereda arbetslösa sysselsättning hemställde parkstyrelsen genom föreliggande skrivelse, att 
stadsfullmäktige måtte myndiga drätselkammaren att nu i vår låta parkstyrelsen omgräva 
samtliga de inre gräsplanerna i stadsparken och nyså desamma samt att för detta ändamål 
anvisa ett belopp av 750 kronor att utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets 
utgifts- och inkomststat. 
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I skrivelsen framhölls, att detta arbete hade bort utföras redan för ett par år sedan, men att det 
på grund av de höga kostnaderna ständigt måst uppsjuktas, ett uppskov som nu icke längre 
utan våda för gräsplanernas utseende kan göras, och att ifrågavarande arbete nu böra kunna 
utföras såsom nödhjälpsarbete. 
 
Herr Löfren framhöll nödvändigheten av att bemälda arbete utföres nu i vår. 
 
Herr Brännberg yrkade ärendets remiss till drätselkammaren och uttalade önskemålet, att 
drätselkammaren i samband med detta ärende måtte utreda möjligheten av att bereda de inom 
staden varande arbetslösa sysselsättning med för samhället behövliga arbeten. 
 
Talaren framhöll, att de arbetslösas antal dagligen ökas, och att det visserligen funnes utsikt 
att en del av de arbetslösa finge sysselsättning dels vid vägarbetet Dalskogen – Träleberg, dels 
med en del arbeten för dränering och planering av tomten för epidemisjukhuset på Slätten, 
men att nämnda arbeten ej vore tillfyllest för att sysselsätta alla arbetslösa inom staden, varför 
det vore nödvändigt, att drätselkammaren sökte påvisa nödhjälpsarbeten för stadens räkning. 
 
Herr Sterner understödde remissyrkandet och föreslog, att frågan om uppsnyggning av den 
trekantiga planteringen i Kyrkvik även måtte medtagas vid ärendets behandling i 
drätselkammaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning att till drätselkammaren remittera såväl 
frågan rörande gräsplanerna jämte det av herr Sterner föreslagna tillägget som ock 
undersökning beträffande beredande av ytterligare nödhjälpsarbeten inom samhället. 
 
§ 31. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för ett pris av fem 
(5) kronor per kvadratmeter få till Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabriker försälja 
tomten A i kvarteret ”Uranus” (tomten belägen intill Öhrngrens hus), vilken tomt enligt 
drätselkammarens skrivelse bifogad kartskiss innehåller en areal av cirka 345 kvadratmeter.  
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 32. 
Drätselkammaren begärde genom föredragen skrivelse bemyndigande att till trädgårdsmästare 
Oscar Hansson få för ett pris av sjuhundra (700) kronor försälja ett område beläget norr om 
bemälde Hanssons nuvarande tomt, n:o 219 inom kvarteret ”Jupiter”, vilket område skulle 
tilläggas hans tomt. 
 
Enligt kartskiss, som var bifogad drätselkammarens skrivelse, innehåller ifrågavarande 
område en areal av cirka 400 kvm. 
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Det jämförelsevis låga priset hade drätselkammaren motiverat därmed, att största delen av 
området är bergigt och oländigt samt ej lämpar sig att använda till annat ändamål än att 
tilläggas förenämnda tomt. 
 
Byggnadsnämnden hade med hänsyn till kvartersindelningen beslutit att tillstyrka denna 
försäljning.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
§ 33. 
Beträffande utarrendering av stadsparken med tillhörande byggnader under arrendeperioden 
1921-1925 förelåg nu från drätselkammaren nedanstående skrivelse tillika med i denna 
skrivelse nämnda handlingar. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 11 februari 
1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Löfving och Brännberg samt stadsingeniören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 16. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 13 sistlidne januari uppdraga åt 
drätselkammaren att utannonsera arrendet för stadsparken med tillhörande byggnader på 
enahanda villkor som under den sista arrendeperioden, och skulle stadsfullmäktige, sedan 
drätselkammaren dit inkommit med eventuella ansökningar jämte förord för någon av dem, 
besluta om ifrågavarande utarrendering. 
 
Tillika hade vid nämnda tillfälle i stadsfullmäktige framhållits, att drätselkammaren noga 
skulle tillse, att stadsparken kommit i goda händer, så att klagomål mot dess skötsel ej måtte 
uppstå. 
 
Vid anbudstidens utgång den 10 dennes hade tvenne förseglade anbud inkommit, vilka nu 
förelågo och vid öppnandet befunnos vara från källarmästaren herr Arnold Olsson och fröken 
Bertha Jansson, båda i Lysekil, det förstnämnda anbudet å 1,800 och det sistnämnda á 1,700 
kronor för herr Ohlssons anbud var vederhäftig borgen bifogad och fröken Jansson hade 
inlämnat uppgift å likaledes borgen för sitt anbud. 
 
Härjämte förelåg tjänstebetyg från fru Mathilda Lindberg-Magnusson för anbudsgivaren 
Jansson, av vilket betyg framgick, att fröken Jansson vore en duglig och pålitlig person. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet läst Mathilda Lindberg-Magnusson för anbudsgiv- 
[saknas något] voro lika kvalificerade att sköta rörelsen och hade fullgod borgen, och att det 
endast skilde 100 kronor mellan anbuden, men yrkade förordnande hos stadsfullmäktige av 
fröken Janssons anbud på den grund, att hon varit i samhället under många år bosatt, där 
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ordentligt erlagt sina utskylder och de senaste åren förestått parkrestauranten, vilken hon skött 
på ett sådant sätt, att anmärkningar däremot ej förekommit, samt att hon även för sitt 
uppehälle vore i behov att få arrendera ifrågavarande rörelse. 
 
Detta yrkande understöddes av Herr Brännberg. 
 
Herrar Wallén och Löfving yrkade, att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige förorda 
antagande av herr Ohlssons anbud, då detta vore högre, och det ju gällde att antaga högsta 
anbudet, synnerligen då anbudsgivaren vore en respektabel person och fullt kvalificerad att på 
ett för staden tillfredsställande sätt sköta parkrestauranten och även hade solid borgen för 
anbudet. 
 
Herr Löfving framhöll ock, att herr Ohlsson som ägare till stadshotellet hade lättare att på ett 
för staden nöjaktigt vis handhava bemälda restaurant än en arrendator, som är hänvisad att 
huvudsakligen existera därpå. 
 
Herr ordföranden, som ansåg de båda anbudsgivarna likvärdiga med hänsyn till denna 
utarrendering såväl beträffande kompetens att sköta rörelsen som och vad borgen angår, och 
att enda skillnaden vore, att den ene bjudit 100 kronor högre, vilket dock vid dessa 
förhållanden borde beaktas, ville, då herrar Bovik och Brännberg yrkat förords avgivande för 
fröken Janssons anbud och herrar Wallén och Löfving för herr Ohlssons, icke genom sin röst 
fälla utslag, utan fann det lämpligast att överlämna ärendet sådant det nu förelåg för 
stadsfullmäktiges beslut. 
 
På grund härav skulle således ärendet till stadsfullmäktige överlämnas i nu föreliggande skick. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Handlingarna i ärendet lästes, varefter följande talare yttrade sig under den i frågan uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Löfgren: Då fröken Jansson under flere år skött parkrestauranten på ett oklanderligt sätt, 
så har man och en viss säkerhet för att så kommer att ske i fortsättningen, om hon får arrendet. 
Stadsfullmäktige borde ej fästa sig vid den ringa skillnaden mellan anbuden, synnerligen som 
anbudssummans storlek ej alltid varit avgörande med hänsyn till denna utarrendering. Yrkade, 
att fröken Jansson måtte erhålla arrendet. 
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Herr ordföranden påpekade, att för fröken Jansson ej förelåge någon borgensförbindelse för 
kontraktets fullgörande, utan endast uppgift om dylik borgen. 
 
Herr vice ordföranden framhöll och det av herr ordföranden påpekade förhållandet och ansåg, 
att den som har restaurant på platsen är i tillfälle att sköta serveringen i stadsparken på ett för 
staden mera tillfredsställande sätt än den som blir hänvisad att uteslutande existera på 
ifrågavarande servering samt yrkade med hänvisning härtill och på grund av det högre 
anbudet, att källarmästaren herr Arnold Ohlssons anbud måtte antagas. 
 
Herr Larsson understödde herr Löfgrens yrkande och hemställde jämte herr Löfgren tlll herr 
Gust. Karlsson, om denne, såsom den ene av de för fröken Jansson uppgivna borgensmännen, 
stode fast vid att ikläda sig denna borgen, vilket herr Karlsson förklarade sig göra, dock ansåg 
han, att det föreliggande högsta anbudet bör antagas. 
 
Herrar Wallén, Lindbom och Sterner understödde her vice ordförandens yrkade.  
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige utan votering att antaga källarmästaren 
herr Arnold Ohlssons anbud å ifrågavarande arrende för ovannämnda femårsperiod. 
 
§ 34. 
Från drätselkammaren förelåg en så tydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 december 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Löfving samt stadsingeniör 
Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 156. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 16 
november 1920. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, byggmästaren Oscar Wallén, vice 
ordförande, fabrikör Aug. Mattsson, entreprenör C. W. Granberg och stadsingeniör Sven H. 
Lundgren, sekreterare. 
 
§ 82. Förelåg till granskning ett av stadsingeniören upprättat förslag till plan för ordnandet av 
uppfartsväg från Landsvägsgatan till länets epidemisjukhus. 
 
Byggnadsnämnden beslöt godkänna förslaget i vad det ansåg ovannämnda uppfartsväg. 
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Beträffande övriga i förslaget upptagna gator ansåg sig nämnden nu ej böra uttala sig. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt uTdraget betygar 
SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Drätselkammaren beslöt även att godkänna ifrågavarande förslag till uppfartsväg. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att ock för sin del godkänna ifrågavarande förslag till 
uppfartsväg samt att upplåta mark från det staden tillhöriga området på Slätten till anläggning 
av nämnda väg. 
 
§ 35. 
Stadsfiskalen herr Elias Sandell hade till stadsfullmäktige överlämnat följande testamente i 
avskrift: 
 
T E S T A M E N T E. 
 
Undertecknad förklarar härmed såsom min yttersta vilja och testamente: 
 
att fru Alma Knutsson i Lysekil skall med biträde av mina grannar och vänner ombestyra min 
begravning, vartill anslås tvåhundra (200) kronor; 
 
att jag skall begravas på Fiskebäckskils kyrkogård där mina anhöriga vila;  
 
att på min grav skall läggas en sådan sten som de, vilka ligga över fröknarne Anette och Sofia 
Molléns gravar på Lysekils gamla kyrkogård, samt resas en gravvård av den form och till 
ungefär det pris som gravstenen över Sjökaptenen P. Lindboms grav på sistnämnda 
kyrkogård; 
 
att gravvården skall förses med följande inskrift: ”Här vilar Johanna Maria Svensson (födelse- 
och dödsdag) med föräldrar och sex syskon”; 
 
att mina tillgångar skall först och främst följande legat utgå, nämligen:  
 
a) till Alida Konstantia Johansson Gamla Strandgatan 79 ettusenfemhundra (1,500) kronor; 
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b) till fru Alma Knutsson i Lysekil ettusen tvåhundra (1,200) kronor för visad vänlighet och 
hjälpsamhet på min ålderdom; 
 
c) till hennes son Svante Knutsson i Lysekil fyrahundra (400) kronor; 
 
d) till hennes son Bertil Knutsson tvåhundra (200) kronor; 
 
e) till fru Olga Andersson i Lysekil femhundra (500) kronor för mot mig visad vänlighet och 
hjälpsamhet på min ålderdom; 
 
f) till änkan Anna Kollin i Lysekil trehundra (300) kronor; 
 
g) till fru Emma Lycke i Strömstad, född Åkerman, etthundra (100) kronor; 
 
h) till fröken Mimmi Hansson i Haga Kyrkogata 10 i Göteborg etthundra (100) kronor; 
 
i) till Anna Sörensson i Bansviksgatan femhundra (500) kronor; 
 
j) till smeden Albert Andersson i Korsgatan son Sven etthundra (100) kronor; 
 
k) till Fiskebäckskils kyrkokassa tvåhundra (200) kronor; 
 
l) till dem som ombesörjer gravstenarnas uppsättande, 50 kronor; skola dessa belopp utbetalas 
senast ett år efter min död. 
 
Därefter skall ett belopp av tvåtusen (2.000) kronor avsättas till en fond, som ställes under 
stadsfullmäktiges i Lysekil förvaltning och varav räntan årligen fördelas med 2/3 till 
sömmerskan Hedvig Andersson, nu boende i Kville, och 1/3 till ovannämnda Alida 
Konstantia Johansson. Då en av dem avlidit äger den andra att under sin återstående livstid 
uppbära räntan på hela beloppet. Sedan de båda avlidit skall räntan årligen lika fördelas 
mellan tre ogifta kvinnor, som tillhöra Lysekils församling och icke åtnjuta 
fattigvårdsunderstöd men äro kristligt sinnade och bekänna sig till den evangeliskt lutterska 
kyrkan. Vad därutöver må återstå av min ungdom skall enligt lag fördelas mellan mina 
arvingar. 
 
Lysekil den 17 april 1919. 
Johanna Maria Svensson. 
 
Att Johanna Maria Svensson i Kyrkvik 16, som vi personligen känna, denna dag vid fullt och 
sunt förstånd samt av fri vilja förklarat förestående förordnande utgöra hennes yttersta vilja 
och testamente samt egenhändigt underskrivit detsamma, intygas av undertecknade, på en 
gång närvarande, ojävige och för ändamålet särskilt anmodade vittnen. 
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Som ovan 
CARL HÖGBERG KARIN HÖGBERG 
 
§ 120. År 1919 den 22 april blevo kyrkovaktmästaren Carl Högberg i Lysekil och hans hustru 
Karin Högberg vid Rådstuvurätten edligen avhörda angående tillkomsten av detta testamente, 
på sätt domboken under ovanstående § närmare utvisar, betygar 
 
Lösen 1 kr.  På Rådstuvurättens vägnar: 
påf. exp.  AXEL SUNDBERG. 
 
§ 7. År 1920 den 26 januari läto statliga testamentstagarna efter Johanna Maria Svensson 
genom Stadsfiskalen Elias Sandell i Lysekil för bevakning efter Johanna Maria Svensson till 
Rådstuvurätten i Lysekil ingiva detta testamente jämte styrkt avskrift därav, varvid 
resolverades, att det ålåge dem, därest de ville av det bevakade testamentet sig begagna, att 
låta styrkt afskrift därav bevisligen tillställas den avlidnas närmaste arvingar; och äga 
arvingarna inom tid av natt och år från delfåendet, att testamentet genom laga stämning 
klandra i fall av befogenhet; betygar 
 
Lösen 1 kr.  På Rådstuvurättens vägnar; 
påf. exp.   AXEL SUNDBERG 
 
Vidimeras: 
HARRY LYCKE RUTH MATTSSON. 
 
Sedan handlingarna lästs, beslöto stadsfullmäktige, på yrkande av herr Sterner, dels att med 
tacksamhet emottaga donationen, del att välja herrar kyrkoherden Fritz Lüsch, fabrikören Elis 
Luckey och disponenten Emil Löfberg att under innevarande år förvalta donationen. 
 
§ 36. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom begärt stadsfullmäktiges yttrande över 
en till Konungens befallningshavande i länet ställd ansökan från Johan Albert Johansson från 
Slätten i Lyse socken att i huset n:o 27 vid Kungsgatan här i staden få försälja vissa 
begagnade föremål. 
 
Herr Berger yrkade, att stadsfullmäktige måtte avstyrka bifall till denna ansökan.  
 
Herr Axel Johansson yrkade däremot, att stadsfullmäktige måtte tillstyrka bifall till 
ansökningen i fråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden, efter att hava framställt 
propositionen på bifall till vardera av de båda yrkandena, förklarat det sistnämnda yrkandet 
vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
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Den som bifaller herr Axel Johanssons yrkande röstar ja; 
 
Den det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Bergers yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Brännberg, Tinggren, Ekblad, 
Svante J. Johansson, Axel Johansson, Larsson, Källén och Olsson ja, men herrar vice 
ordföranden, Lindbom, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, Gust. Karlsson, Löfgren, Berger, 
Lindblad, Mattsson, Andersson, Luckey och ordföranden nej, 
 
Med 14 nej- mot 8 ja-röster hade stadsfullmäktige således beslutit att bifalla nej-
propositionen. 
 
§ 37. 
Genom magistraten hade från länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärts yttrande över 
förslag till förordning om automobilskatt. 
 
Herr ordföranden hade utarbetat följande skriftligen föreliggande förslag till yttrande i 
ärendet: 
 
”Lysekils stadsfullmältige, vilkas yttrande infordrats över Vägkommissionens betänkande III, 
Förslag till förordning om automobilskatt m. m. få efter tagen del av lagförslaget avstyrka 
detsamma i så måtto, att det i oförändrat skick framlägges såsom Kungl. proposition. Skälen 
härtill äro följande: 
 
Beskattningen, som avser gottgörelsebidrag för maskindrivet fordons större vägslitning, skall 
efter den effektiva hästkraften utgå lika, vare sig ett sådant fordon användes litet eller mycket 
och oberoende av hastigheten, med vilken det framföres, ehuru vägslitaget i bådadera fallen 
blir väsentligt olika. En i enskild ägo befintlig bil, som å den därför lämpliga tiden av året 
användes exempelvis 15 dygn, skulle alltså betala lika med en hyrautomobil, som går snart 
sagt dagligen och stundligen. Orättvisan häri torde ligga i öppen dag. Svårigheten att finna en 
fullt rättvis och på samma gång praktisk beskattningsgrund erkännes, med den rättvisaste 
torde under alla omständigheter vara bränsleförbrukningskvantiteten, varför skatt bör kunna 
uttagas av automobilägaren med ledning av automobilregistret, möjligen i förening med en 
inregistreringsavgift, eller också torde skatten kunna uttagas medelst särbeskattning av 
gummiringar, där chaufförens olika skicklighet och omsorg såväl i fråga om vagns- och 
vägslitning bjärt framträder. 
 
Då skatten enligt förslaget även skall befordra vägförbättring för automobiler, bör det 
påpekas, att det avsedda beloppet för cirka 8,500 inreg. Bilar efter en genomsnittsskatt av 299 
kr, per bil ej kommer att uträtta något väsentligt för detta önskemåls förverkligande och att 
exemplen från åberopade länder visserligen tala om en dylik beskattning, ehuru i genomsnitt 
lägre än den här föreslagna, men också säga den i utländska vägförhållanden initierade, att där 
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äro landsvägarna så anlagda och underhållna, att ring- och benzinförbrukningen väsentligen 
kan nedbringas, vadan vederlag för skatten är på förhand given, under det att förhållandena 
här hemma i detta fall lämna ofantligt övrigt att önska. Alltså torde rättvisan fordra en motsatt 
ordning mot den av kommitterade föreslagna eller: först goda vägar, sedan 
automobilbeskattning. 
 
Sedan detta förslag lästrs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av herr Sterner, att 
antaga detsamma att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 38. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 21 december 1920 att beträffande Kungl. 
Telegrafverkets framställning att få uppsätta en telefongalge på tullkammarhusets i Lysekil 
tak avgiva det svar, att stadsfullmäktige däremot ej hade något att erinra under förutsättning, 
att Kungl. Generaltullstyrelsen därtill lämnar sitt bifall. 
 
Genom vid dagens sammanträde föreliggande skrivelse meddelade emellertid herr 
tullförvaltaren W. Steffen, att Kungl. Generaltullstyrelsen icke lämnat det av stadsfullmäktige 
såsom villkor för upprättandet av ifrågavarande telefongalge fordrade bifallet, och lades 
skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 39. 
En förteckning över vid 1920 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt 
Bilaga N:o 14, 1920. 
 
Denna förteckning hade före detta sammanträde i tryck utdelats till herrar 
stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att avskriva följande av ifrågavarande ärenden: 
 
1915, maj 20, § 75. Herr Bergers motion om rätt till utfyllnad i Vadet, remitterad till 
hamnstyrelsen med anledning av drätselkammarens framställning. 
 
1915, maj 20, § 87. Herr Radhes motion om ordnandet av den utfyllda delen av Vadet söder 
om järnvägen, remitterad till hamnstyrelsen och drätselkammaren. 
 
1917, november 20, § 177. Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags ansökan om rabatt å 
elektrisk likström, bordlagd för utredning av stadens självkostnadspris. 
 
1918, juni 27, § 106. Frågan om utläggandet av järnvägsspår i Drottninggatan till 
varvsområdet i Fridhem, bordlagd. 
 
1918, september 12, § 163. Skrivelse med begäran om anslag för utredning av järnväg 
Smedberg – Färgelanda – Mellerud, ärendet bordlagt. 
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1919, december 2, § 177. Motion av herr Löfving om införandet av fiskauktioner, remitterad 
till hamnstyrelsen. 
 
1920, april 8, § 54. Svenska lufttrafikaktiebolagets skrivelse om landningsplats för flygplan, 
remitterat till hamnstyrelsen, handels- och sjöfartsnämnden. 
 
Dessutom beslöt stadsfullmäktige att sammanslå ärendet, herr Bergers motion angående 
utredning om bro till Grötö enligt § 148 i protokollet för den 13 september 1917 med ärendet 
om Grötös förbindelse med fastlandet genom järnvägsbank enligt § 77 i protokollet för den 10 
april 1919. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att på grund av herr Lövgrens uttalade uttryckta önskemål av 
att förslag till adressnummer för staden upprättas och överlämnas till stadsfullmäktige innan 
årets slut. 
 
På yrkande av herr Sterner beslöt stadsfullmäktige att till hamnstyrelsen göra hemställan om 
att erhålla begärt yttrande över fabrikören herr A.B. Öhnbergs ansökan om tomtköp, vilket 
ärende remitterats till nämnda styrelse enligt stadsfullmäktiges beslut den 20 maj 1920. 
 
§ 40. 
För tiden 1 juli – 31 december 1920 (åttonde anslagsperioden) förelågo revisions- och 
verksamhetsberättelser över den stats- och stadsunderstödda verksamheten för lindring av de 
mindre bemedlades inom Lysekil levnadsvillkor tillika med tablå för samma tid över de 
verkliga nettokostnaderna för bemälda verksamhet.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 
 
§ 41. 
Kommittén för dyrtidsanslag anmälde, att till dess ordförande och korresponderande ledamot 
under detta år utsetts hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg, och lades anmälningen 
till handlingarna. 
 
§ 42. 
Herr ordföranden erinrade om, att stadens befattningshavares dyrtidstillägg halvårsvis skola 
regleras och föreslog, då det för närvarande ej finnes någon löneregleringskommitté tillsatt, 
att uppdraga åt valkommittén att upprätta förslag å medlemmar i dylik kommitté och med 
sådant förslag inkomma till stadsfullmäktige nästa sammanträde. 
 
Herrar Löfving och Löfgren undanbådo sig på det bestämdaste att bliva invalda i denna nya 
kommitté. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla den av herr ordföranden gjorda framställningen.  
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I samband med denna fråga hemställde herr Löfgren till herr ordföranden, att denne i sin 
egenskap av valkommitténs ordförande måtte vid alla bemälda kommittés sammanträden 
inkalla förste suppleanten därstädes, herr Oscar Mattsson. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ELIS LUCKEY. 
OTTO OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 7 mars 1921 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 10 mars 1921. 
 
§ 43. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Ljungberg, Hjalmar Carlsson och 
Mattsson voro frånvarande, herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag. Dessa förfall 
godkändes. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 44. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 17 nästlidne februari att åt valkommittén 
överlämna upprättandet av förslag å medlemmar i ny löneregleringskommitté.  
 
Dylikt förslag förelåg nu, upptagande följande namn: 
 
Herrar grosshandlaren O. G. Löfving, sammankallande, frisören G. A. Löfgren, hgjutaren 
Karl Källén, borgmästaren Axel Sundberg och förvaltaren John Sterner. 
 
Herr Löfving, som vid ovannämnda sammanträde undanbett sig återval, återtog nu denna 
avsägelse. 
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Herr Löfgren, vilken och vid nämnda tillfälle avsagt sig sin avsägelse, vilken dock av 
stadsfullmäktige ej godkändes. 
 
Valet utföll enhälligt i enlighet med valkommitténs förslag. 
 
§ 45. 
Polisnämnden anmälde, att den valt herrar borgmästaren Axel Sundberg och brandchefen 
Emil Löfberg till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, och lades 
anmälningen till handlingarna. 
 
§ 46. 
Under § 30 i protokollet för den 17 nästlidne februari beslöto stadsfullmäktige att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera parkstyrelsens begäran om ett anslag å 750 
kronor för omgrävning och nysåning av stadsparkens inre gräsplaner denna vår.  
 
Med anledning härav förelåg vid dagens sammanträde följande skrivelse från 
drätselkammaren. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 mars 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Elmkvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 27. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 17 sistlidne februari att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera parkstyrelsens begäran om ett anslag å 750 
kronor för omgrävning och nysåning av stadsparkens inre gräsplaner denna vår, vilket arbete 
skulle utföras såsom nödhjälpsarbete. Härjämte remitterades även till drätselkammaren det vid 
samma tillfälle av Herr Sterner väckta förslaget om uppsnyggning av den trekantiga 
planteringen i Kyrkvik tillika med den av herr Brännberg gjorda framställningen om att 
drätselkammaren måtte utröna möjligheten av att bereda de inom staden bosatta arbetslösa 
sysselsättning med för samhället behövliga arbeten. 
 
Till drätselkammaren hade i samband med dessa frågor inkommit från parkstyrelsen en nu 
föreliggande skrivelse med begäran, att kammaren måtte hos stadsfullmäktige även tillstyrka 
anslag till följande planteringsarbeten: 
 
för den trekantiga planteringen i Kyrkvik  Kr. 420:- 
för övriga gräsmattor i Kyrkvik   ” 175:- 
för gräsmattorna mellan konsul Radhes villa och sjömanshemmet ” 165:- 
    Summa kronor 760:- 
 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 25 
 

Efter en stunds överläggning beslöt drätselkammaren på grund dels av stadens dåliga ekonomi 
och dels av att framställningar om anslag till nödvändigare arbeten av stadsfullmäktige 
avslagits att hos stadsfullmäktige för närvarande avstyrka beviljandet av anslag till samtliga 
ovannämnda planteringsarbeten samt för att stadsfullmäktige framhålla, att ifrågavarande 
arbeten åtminstone böra kunna bero tills i höst. 
 
Beträffande att kammaren skulle utreda möjligheten av att bereda för samhället behövliga 
arbeten för att därmed sysselsätta inom staden bosatta arbetslösa, så ville kammaren hänvisa 
till sitt protokoll av den 26 januari detta år samt tillika framhålla, att kammaren visserligen ej 
har några svårigheter för att kunna påvisa dylika arbeten, men att kammaren ser sig absolut 
urståndsatt att för sådana arbeten kunna anskaffa några medel. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Löfgren yttrade, att man får försöka låta stadsparken vara sådan den är, även om den ej 
kan anses välskött, men föreslog dock, att absolut oundvikliga arbeten därstädes såsom 
påföring av jord och kantskärning av gräsmattor måtte göras i vår samt att för dessa arbeten 
måtte överflyttas anslaget å 500 kronor till ordnande av platsen för f.d. Carlsonska magasinet. 
Beträffande denna plats föreslog herr Löfgren, att den därvarande, vanprydande gräsplanen 
måtte borttagas och jorden därifrån användas för stadsparken samt planen grusas. 
 
Herr Brännberg ansåg, att ifrågavarande planteringsarbeten ej skulle räcka långt såsom 
nödhjälpsarbeten, då de arbetslösas antal dagligen ökas genom avskedanden från 
Skandiaverken och framhöll, att det varit önskligt, om staden kunnat bereda erforderliga 
nödhjälpsarbeten, ty eljest komma nog många av de arbetslösa att fordra understöd för sitt 
uppehälle, men drätselkammaren har i sin föreliggande skrivelse tydligen sagt ifrån, att det är 
omöjligt att för sådana arbeten kunna anskaffa medel. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla herr Löfgrens förslag i 
ärendet. 
 
§ 47. 
Till behandling förelåg magistratens skrivelse rörande poliskårens numerär jämte yttranden 
från polisnämnden och drätselkammaren tillika med frågan om besparing å antalet för staden 
anställda befattningshavare, vilken fråga bordlagts vid stadsfullmäktiges sammanträde den 9 
september 1920 under § 118 i protokollet, och som i enlighet med stadsfullmäktiges nämnda 
dag fattade beslut skulle behandlas i samband med ärendet om ändrad tjänstgöring för polisen, 
vilket ärende även innefattas i magistratens förenämnda skrivelse. 
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Sistnämnda skrivelse jämte polisnämndens yttrande däröver förelåg enligt Bilaga N:o 2, 1921, 
vilken bilaga före detta sammanträde i tryck utdelats till herrar stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Drätselkammaren yttrande i ärendet var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 mars 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 28. Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till polisnämnden och drätselkammaren 
remitterat skrivelse av den 16 juli 1920 rörande poliskårens tjänstgöring och numerär. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg nämnda skrivelse jämte polisnämndens yttrande däröver 
enligt protokoll av den 29 oktober 1920 och 7 februari 1921. 
 
Enligt sistnämnda protokoll hade magistraten meddelat, att den avstode från kravet på 
inrättandet av en 7:de poliskonstapeltjänst, detta under förutsättning att skatteexekutor 
Ljunggren och brandkorpral Nordmark ålägges viss polistjänstgöring samt att 
polistjänstgöringen sker enligt i polisnämndens protokoll för den 7 nästlidne februari intaget 
förslag till dylikt tjänstgöringsschema. 
 
Med anledning härav, och då frågan om nedsatt tjänstgöringstid för polismännen redan 
ordnats, hade polisnämnden beslutit att såsom svar å stadsfullmäktiges herr ordförande remiss 
genom utdrag av sina ovannämnda protokoll bringa dessas innehåll till stadsfullmäktiges 
kännedom. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka godkännande av 
magistratens närmast gjorda och av polisnämnden således förordade förslag i ärendet. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna magistratens senast gjorda och av såväl 
polisnämnden som drätselkammaren förordade förslag i ärendet, vilket förslag berörde 
poliskårens numerär och ändrade tjänstgöring. 
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I och med detta sålunda fattade beslut, i vilket innefattas viss polistjänstgöring för 
skatteexekutor Ljunggren och brandkorpral Nordmark, ansågo stadsfullmäktige, att frågan om 
besparing å antalet för staden anställda befattningshavare finge för närvarande anses löst utan 
att föranleda till någon särskild åtgärd från stadsfullmäktiges sida. 
 
§ 48. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande tomtindelning av det staden 
tillhöriga markområdet på Slätten: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 mars 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Elmqvist, Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 26. Med anledning av det till byggnadsnämnden från drätselkammaren överlämnade 
uppdraget rörande tomtindelning av det staden tillhöriga området på Slätten hade från denna 
nämnd en nu föreliggande och så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 14 februari 
1921. 
 
Närvarande: byggmästare Oscar Wallén, vice ordförande, fabrikör Aug. Mattsson, 
byggmästare Rob. Christenson, entreprenör C. W. Granberg, stadsingeniör Sven H. Lundgren, 
sekreterare. 
 
§ 11. Drätselkammaren hade genom utdrag av sitt protokoll av den 18 sistlidne oktober under 
§ 122 anmodat byggnadsnämnden upprätta förslag till tomtindelning av det område, staden 
inköpt å Slätten. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg ett av stadsingeniören upprättat förslag. Sedan detta närmare 
granskats, beslöt byggnadsnämnden göra det uttalandet, att förslaget torde vara lämpligt att 
lägga till grund vid framtida tomtförsäljningar därstädes. Beträffande kvarteret närmast 
Landsvägsgatan ansåg nämnden, att i likhet med förslaget trenne vid ägostyckning utlagda 
mindre, vilka nu ej tillhöra staden, böra införlivas med intilliggande tomter. Kvarteret bör 
därför kunna komma att innehålla 6 tomter, men ville nämnden särskilt betona, att den 
sålunda föreslagna indelningen ej bör hindra försäljning även av genomgående tomter, enär 
enligt nämndens mening den önskade tomtindelningen lättare komme att ordnas på så sätt, då 
det givetvis bör ligga i respektive tomtägares intresse att till sig lösa sin andel av det 
ägostyckade marken. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
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Rätt utdraget betygas 
 SVEN H. LUNDGREN. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, och den skrivelsen bifogade kartan noga franskats, beslöt 
drätselkammaren att till stadsfullmäktige ingå med ifrågavarande förslag ender enhällig 
tillstyrkan om densammas antagande. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Laurin föreslog, att förgårdar på 3 meters bredd måtte utläggas på ifrågavarande område, 
om tomternas storlek det tillåter. 
 
Herr Löfgren föreslog, att ärendet bordlägges, för att stadsfullmäktigeledamöterna 
tillsammans med stadsingeniören måtte kunne bese området och sålunda kunna fatta 
ståndpunkt i frågan. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 49. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till fabrikören herr 
Elis Luckey få för ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per kvadratmeter eller cirka tre (3) 
kronor per kvadrataln försälja tomterna till husen n:ris 26 och 28 vid Gamla Strandgatan, 
vilka tomters sammanlagda areal utgör cirka 320 kvadratmeter i enlighet med kartskiss, som 
var bifogad drätselkammarens skrivelse. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutat att tillstyrka försäljning under framhållande av önskemålet, 
att herr Luckey även måtte förvärva tomten till huset n:o 30 vid nämnda gata, varigenom 
lämpligare tomtindelning skulle möjliggöras. 
 
Her Luckey meddelade, att han länge haft för avsikt att köpa sistnämnda tomt, men att det på 
grund av vissa orsaker ej ännu kunnat ske. 
 
Herr Ekblad ansåg det klokt att sälja tomter i Gamla staden, och att stadsfullmäktige, så vida 
det är möjligt, böra tillmötesgå framställningar därom. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Sterner, att bifalla drätselkammarens 
föreliggande framställning. 
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§ 50. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse rörande tomtförsäljning från det staden 
tillhöriga markområdet på Slätten. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 mars 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 30. Vid sitt sammanträde den 11 nästlidne februari beslöt drätselkammaren att till 
byggnadsnämnden remittera byggmästaren herr Oscar Walléns ansökan att få köpa ett område 
av den staden tillhöriga marken på Slätten att tilläggas fastigheten Solbacken därstädes.  
 
Kartskiss över området var ansökningen bifogad. 
 
Ansökningen var av följande lydelse: 
 
”Till Lysekils Stads Drätselkammare. 
 
Anhåller härmed vördsamt få köpa ett markstycke å Slätten intill min tomt enligt av 
stadsingeniören upprättad kartskiss. 
 
På grund av att gatan inkräktat så hårt på min tomt att uthusen blivit delvis liggande på gatan, 
nödgas jag utöka tomten för att kunna flytta dessa, ävensom att det stora diket, som löper 
genom området, måste förses med kulvert eller stentrumma, vållar det mig avsevärd kostnad, 
vadan jag vill anhålla om lägsta möjliga pris. 
 
Lysekil den 8 februari 1921. 
 
OSCAR WALLÉN.” 
 
Byggnadsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av nämndens protokoll av den 14 februari 
detta år yttrat följande. 
 
”Drätselkammaren hade remitterat en ansökan från byggmästare o. Wallén angående av visst 
å bilagd kartskiss angivet område, beläget å stadens andel av Slätten.  
 
Herr Wallén meddelade nu muntligen, att han helst önskade inköpa det å skissen utmärkta 
mindre området. 
 
Byggnadsnämnden beslöt hos drätselkammaren tillstyrka försäljning av hela området 
innehållande cirka 930 kvadratmeter. 
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Då detta ärende till behandling i kammaren upptogs, avlägsnade sig herr Wallén från 
sammanträdet. 
 
Nämnda skiss innehöll tvenne alternativ till försäljning, nämligen alternativ I hela området å 
cirka 930 kvadratmeter och alternativ II därav innehållande cirka 520 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begöra bemyndigande att få till sökanden 
försälja hela det ifrågavarande området å cirka 930 kvadratmeter för ett pris av fem (5) kronor 
och 65 öre per kvadratmeter eller cirka två (2) kronor per kvadrataln och på villkor, att staden 
gratis tillsläpper rör till kulvertledning med plankbädd genom område under förutsättning att 
själva nedläggningen av dessa rör kan ske utan kostnad för staden, samt att köparen förklarar 
sig villig tillåta lednings skyddade kvarliggande över ifrågavarande område för framtiden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Då detta ärende behandlades, var herr Wallén ej närvarande. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Löfgren yrkade ärendets bordläggning, för att stadsfullmäktige måtte bliva i tillfälle att 
kunna taga tomten i besiktigande. 
 
Herr Sterner fann ej någon anledning föreligga till frågans bordläggning, då klarhet i saken 
lätt vinnes genom att taga del av den föreliggande kartan. Staden hade ej lätt för att kunna 
sälja ifrågavarande område till någon annan person. Beträffande priset så hade talaren, sedan 
ärendet behandlades i drätselkammaren, kommit till en annan uppfattning och ansåg det av 
kammaren föreslagna priset för högt i förhållande till tomtens beskaffenhet samt yrkade 
detsammas sättande till fyra (4) kronor per kvadratmeter. Det vid tomten varande diket kan ej 
allt framgent bibehållas, men att, såsom önskligt vore, nedlägga kloakledning i gatan låter 
dock ej tänka sig på grund av den höga kostnaden, omkring 15.000 kronor. meningen är ju 
enligt drätselkammaren föreliggande skrivelse att avleda vattnet i nämnda dike genom 
rörledning över ifrågavarande tomt, en sak som köparen får finna sig i även förklarat sig vara 
nöjd med. staden måste söka göra något för att kunna försälja tomter av bemälda område. 
 
Herr Brännberg föreslog ärendets remiss till vatten- och kloakstyrelsen, då det gällde 
läggandet av en avloppsledning. Ansåg det av herr Sterner föreslagna priset billigt.  
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Herr Laurin fann dylik remiss obehövlig, då den ej kunde leda till annat än ny 
kostnadsberäkning, en beräkning som man redan har. Då köparen är tillfreds med att hava en 
dylik avloppsledning över tomten, så vore det svårt förstå, varför man ej nu kunde besluta sig 
för att göra denna försäljning till det av herr Sterner föreslagna priset. Föreslog, att den till 
försäljning nu föreslagna tomten beräknas en förgård å 3 meters bredd, om så för hela stadens 
område på Slätten kommer att av stadsfullmäktige beslutas. 
 
Efter slutad överläggning och sedan herr Löfgren återtagit bordläggningsyrkandet beslöto 
stadsfullmäktige utan votering att till herr Oscar Wallén försälja ifrågavarande område för ett 
pris av fyra (4) kronor per kvadratmeter och på villkor att köparen tillåter staden att nedlägga 
kloakledning över bemälda tomt, vilken ledning skall av köparen skyddas, ledningens 
nedläggande dock beroende på nämnda förutsättning i drätselkammarens föreliggande 
skrivelse. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att 3 meters förgård skall å tomten utläggas för den händelse 
stadsfullmäktige besluta att utlägga dylika förgårdar för övriga tomter å det staden tillhöriga 
markområdet på Slätten. 
 
§ 51. 
Genom föredragen skrivelse anhöllo f. d. stadsbarnmorskorna Eleonore Benrndsson och 
Paulina Larsson att få dem tillerkända pensioner från 500 till 697 kronor per år från detta års 
början och anförde bland andra skäl för denna framställning den ringa lön de under hela sin 
tjänstetid åtnjutit av staden, och att de vore i behov av sådan ökning. 
 
Herr ordföranden föreslog ansökningens remiss till löneregleringenskommittén.  
 
Herr Sterner yrkade ärendets avgörande i dag och att framställningen måtte avslås. 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla herr Sterners yrkande i ärendet. 
 
§ 52. 
Över Lysekils handtverks- och industriförenings tekniska aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1920 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sin del i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 53. 
Parkstyrelsen anmälde, att herrar byggmästaren Rob. Christensson och frisören G. A. Löfgren 
valts till dess respektive ordförande och vice ordförande fr innevarande år, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 54. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindblad och Larsson. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
E. F. LARSSON. 
RUD. LINDBLAD. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 30 mars 1921 kl. 2 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils  N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 19 april 1921. 
 
§ 55. 
Upprop förrättades, varvid herrar Ljungberg och Hjalmar Carlsson voro frånvarande, den 
förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
Herr borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 56. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 57. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Sterner och Löfgren. 
 
§ 58. 
Från valkommittén förelåg framställning, att stadsfullmäktige måtte välja en suppleant för 
gode män för tillsyn över förmyndarskap, och hade valkommittén därtill föreslagit 
bankdirektören herr Ragnar Berger. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla framställningen och att till sådan suppleant välja herr 
Berger för tiden till och med 1924 års utgång. 
 
§ 59. 
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Till förnyad behandling upptogs, det under § 28 i protokollet för den 17 sistlidne februari 
bordlagda ärendet om övertidsläsningens indragning i folkskolan från och med höstterminen 
1921. 
 
Folkskolestyrelsens yttrande i ärendet lästes ånyo. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare:  
 
Herr Ekblad yrkade, att ifrågavarande övertidsläsning måtte på grund av sparsamhetskäl 
indragas från och med nästa hösttermins början. 
 
Herr Löfgren ansåg, att man i vissa fall kunde driva sparsamhetsnitet för långt och påpekade, 
att man på grund av dupliceringen ej nog kan effektivt utnyttja lästiden samt att läsplanen är 
uppgjord för hela året. Föreslog, för den händelse herr Ekblads yrkande skulle bifallas, det 
tillägg, att om epidemi under detta år skulle i staden utbryta, så att folkskolans undervisning 
på grund därav någon tid måste upphöra, övertidsläsningen då fortsättes under höstterminen. 
 
Herr Tinggren: För de barn, som ej äro i tillfälle att efter slutad undervisning i folkskolan få 
fortsätta kommunala mellanskolan, skulle det visserligen genom nämnda läsnings indragning 
bliva någon minskning i kunskapsmått, men med hänsyn till stadens dåliga ekonomi, vore det 
dock skäl söka inbespara några tusen kronor i förevarande fall. 
 
Herr Sterner framhöll, att ingen utredning föreligger, huru man utan minsta möjliga skada för 
undervisningen skall kunna indraga övertidsläsningen samt ansåg det ej vara klokt göra en 
besparing, som leder till förfång för barnens undervisning. Yrkade bifall till 
folkskolestyrelsens föreliggande förslag, enligt vilket övertidsläsningen skulle pågå hela detta 
kalenderår. 
 
Efter fastställd proposition på bifall till vardera av de i ärendet gjorda yrkandena beslöto 
stadsfullmäktige utan votering att bifalla herr Sterners yrkande samt att för ändamålet anslå ett 
belopp av högst 2.500 kronor att utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets- 
utgifts och inkomststat. 
 
§ 60. 
Den 10 nästlidne mars under § 48 i protokollet beslöto stadsfullmäktige att bordlägga ärendet 
rörande tomtindelning av det staden tillhöriga området på Slätten för att stadsfullmäktiges 
ledamöter tillsammans med stadsingeniören måtte kunna bese området och sålunda fatta 
ståndpunkt i frågan. 
 
Detta ärende upptogs nu till förnyad behandling, och hade flertalet av stadsfullmäktiges 
ledamöter besett området före detta sammanträdes början. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
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Herr Laurin ansåg den på kartan till tomtindelningsförslaget utlagda gatan för smal, särskilt 
med hänsyn till gatans blivande längd, samt yrkade gatans utläggande till 12 met. Bredd, 
varigenom staden skulle tillsläppa 6 met. Av sin mark, eller 1 met. Mera än föreslagna 5 met. 
 
Herr Löfgren, som fann den föreslagna tomtindelningen tillfredsställande och bemälda gatas 
bredd av 10 met. Tillräcklig, yrkade bifall till förslagets antagande. 
 
Herr vice ordföranden understödde detta yrkande och ansåg det olämpligt att för denna gata 
bortskära ytterligare 1 met. Av det staden tillhöriga markområdet, då det därigenom skulle 
inkräktas för mycket på de redan förut jämförelsevis små tomerna. Framhöll, att den blivande 
gatan måtte anses som en återvändsgata, och att den aldrig kommer att bliva någon stor 
trafikled. Påpekade, att gatubredden enligt den föreliggande kartan redan är utlagd till 12 
meter. 
 
Herr Sterner, som likaledes understödde yrkandet om bifall till det föreliggande förslaget, 
framhöll, att staden borde söka bibehålla så mycket som möjligt av tomtmarken å området, ty 
om nu ytterligare 1 met. Bredd skulle tagas från tomterna, bliva prisen å desamma högre, en 
sak som bör undvikas, då staden är i behov av att med det snaraste kunna sälja dessa tomter. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden framställt proposition på bifall till 
vartdera av de i ärendet gjorda yrkandena, beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
yrkandet om antagande av tomtindelningsförslaget sådant det förelåg med den i detsamma 
föreslagna gatubredden. 
 
Mot detta beslut anförde herr Laurin sin reservation och anhöll att senare få med densamma 
skriftligen inkomma. 
 
Dylik reservation, som till stadsfullmäktige överlämnades den 22 innevarande april var av 
följande lydelse: 
 
”Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av det beslut, som fattades i stadsfullmäktige den 19 dennes rörande 
gatuanläggning i Slätten, inlägger jag härmed följande reservation:  
 
Det staden tillhöriga området är ganska långsträckt och gränsar intill nämnda gatuanläggning. 
Som denna gata troligen kommer att bliva en huvudgata och blir mycket lång (cirka 1600 
meter) bör densamma hava en bredd av minst 12 meter. Alltså bör staden lämna minst 6 
meters bredd av sitt område till gatan ifråga, enär man icke kan antaga, att jordägarna å andra 
sidan äro villiga att lämna mera än 6 meter. Skulle stadsfullmäktiges beslut, att gatybredden 
endast skulle bliva 10 meter, bliva fastslaget, skulle detta helt säkert förr eller senare föra med 
sig stora utgifter för staden, då man väl måste antaga, att införlivning någon gång äger rum, 
och en så smal gata som 10 meter helt säkert då ej kan tillåtas. Stadsfullmäktige skulle då 
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hava att i framtiden helt eller delvis inlösa såväl nu redan sålda som i framtiden sålda tomter 
för en senare ökning av gatubredden. 
 
Detta kommer, som ovan framhållits, då givetvis medföra stora utgifter för staden.  
 
Lysekil den 22 april 1921 
  L. LAURIN.” 
 
§ 61. 
Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktiebolag, herr bankdirektören 
Ragnar Berger, hade skrivelse med begäran om meddelande, vilka önskemål stadsfullmäktige 
hava i avseende på instundande ordinarie bolagsstämma med järnvägsbolaget. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren och 
valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda, att bemälda ombud får i uppdrag 
att i enlighet med revisorernas tillstyrkan rösta för ansvarsfrihets beviljande, och att 
vinstmedlens disponerande sker i enlighet med styrelsens för järnvägsbolaget förslag och 
revisorernas tillstyrkan, samt att arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och 
suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val av styrelseledamöter och deras suppleanter samt revisorer med 
suppleanter för granskning av järnvägsbolagets räkenskaper och förvaltning för år 1922 hade 
drätselkammaren ansett, att denna del av ärendet borde hänskjutas till valkommittén för 
förslags upprättande. 
 
Valkommittén hade beslutit att hos stadsfullmäktige föreslå omval enligt följande förteckning: 
 
Styrelseledamöter: herrar borgmästaren Axel Sundberg, riksdagsmannen Oscar N. Olsson, 
fabrikören J. E. Lindbom, stenhuggaren C. G. Tinggren och frisören G. A. Löfgren. 
 
Styrelsesuppleanter: herrar konsuln L. Laurin, lantbrukaren G. Hjort, fabrikören Gust. 
Karlsson, boktryckerifaktorn E. F. Larsson och verkmästaren Axel Pehrsson. 
 
Revisorer: herrar direktören John Sterner och försäkringsinspektören A. W. Christenson med 
herrar sjökaptenen Aug. Kihlberg och stadskamreraren Axel Holmqvist som suppleanter. 
 
Mot beslutet rörande förslag å styrelseledamöter hade herr ordföranden i valkommittén 
reserverat sig utan angivet yrkande. 
 
Sedan järnvägsbolagets förvaltnings- och revisionsberättelser med tillhörande handlingar 
lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
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Härvid upptogs frågan om upprättandet av förslag till valen vid bemälda bolagsstämma. 
 
Herr Löfgren avsade sig uppdraget som styrelseledamot på den grund, att den grupp han 
representerar i stadsfullmäktige nu är så liten, att man ej kunde kräva densammas 
företrädande i järnvägsbolagets styrelse. 
 
Herr vice ordföranden framhöll olämpligheten av att vid två dylika val anlägga 
partisynpunkter och föreslog som styrelseledamot i herr Löfgrens ställe herr kyrkoherden 
Fritz Lüsch, samt att övriga nuvarande styrelseledamöter föreslås till omval, och att förslaget 
upprättas med acklamation, för såvida socialdemokratiska partiet önskar annan ledamot i herr 
Tinggrens ställe. 
 
Herr Löfgren bestred, att han i förevarande fall velat anlägga partisynpunkter. 
 
Efter godkännande av herr Löfgrens avsägelse och sedan Brännberg uttryckt önskemålet av 
herr tinggrens omval beslöto stadsfullmäktige med acklamation att såsom styrelseledamöter 
på förslaget uppsätta de fyra första namnen enligt valkommitténs förslag och i herr Löfgrens 
ställe herr kyrkoherden Fritz Lüsch. 
 
På förslaget å styrelsesuppleanter skulle upprättas, yrkade herr Sterner, att man, för att vara 
konsekvent, borde välja någon annan i herr Axel Pehrssons ställe och föreslog inspektören 
herr Ludv. Andersson. 
 
Herr Löfgren ansåg ett dylikt förfarande vara att gå till ytterligheter. 
 
Upprättandet av detta förslag företogs även med acklamation och utföll så, att de av 
valkommittén föreslagna fyra första namnen jämte i herr Pehrssons ställe nu föreslagne 
inspektören herr Ludv. Andersson på förslaget uppsattes. 
 
Vid förfall för styrelseledamöterna skola de från Lysekil ersättas med syrelsesuppleanter från 
Lysekil och herr Oscar M. Olsson i Broberg med herr G. Hjort i Broberg. 
 
Förslag å revisorer och deras suppleanter, vilket likaledes upprättades med acklamation, utföll 
i enlighet med valkommitténs förslag. 
 
§ 62. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande tomtförsäljning vid Gamla 
Strandgatan till fröken Alma Andersson: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 april 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 34. Herr ordföranden i drätselkammaren hade till byggnadsnämnden för dess yttrande 
remitterat ansökan från fröken Alma Andersson att få köpa tomterna till husen n:ris 66 och 67 
vid Gamla Strandgatan. 
 
Enligt ansökningen bifogad kartskiss innehåller den förstnämnda tomten cirka 200 
kvadratmeter och den sistnämnda cirka 150 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade enligt sitt protokoll för den 4 dennes avgivit följande yttrande i 
ärendet: 
 
”Återupptogs till förnyad behandling det under § 15 vid föregående sammanträde bordlagda 
ärendet angående fröken Alma Andersson från drätselkammaren remitterade ansökan om köp 
å tomterna till husen n:ris 66 och 67 vid Gamla Strandgatan. 
 
Stadsingeniören företedde nu ett förslag till tomtindelning för de av frågan berörda kvarteren, 
och avsåg detta, att i huvudsak bibehålla nuvarande arrendeinnehav. Beträffande tomten till 
hus n:o 66 hade norra gränsen dragits i rak linje mellan Bansviks- och Gamla Strandgatorna, 
varemot tomten till hus n:o 67 föreslagits utökad att omfatta jämväl tomten till hus n:o 35 vid 
Bansviksgatan. 
 
Byggnadsnämnden beslöt sedan förslaget granskats tillstyrka försäljning av tomterna i 
enlighet med det uppgjorda förslaget under uttalande av det önskemålet, att sökanden måtte 
förvärva hus n:o 64, varigenom en rymligare och bättre tomt skulle erhållas. Tomten till hus 
n:o 67 borde ej försäljas innan samtliga byggnader kommit i samma ägares hand.” 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till sökanden få för 
ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per kvadratmeter försälja tomten till huset n:o 66 vid 
Gamla Strandgatan i enlighet med byggnadsnämndens förestående yttrande, dock med det 
förbehåll, att tomtens nuvarande norra gränslinje bibehålles till och med 1924 års utgång, då i 
den nu till försäljning föreslagna tomten ingår ett område å cirka 50 kvadratmeter, som till 
nämnda tidpunkt av staden är utarrenderad till O. C. och Alfr. Lycke. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygar 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Sterner, att bifalla drätselkammaren 
föreliggande framställning med iakttagande av i densamma föreslagna villkor. 
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§ 63. 
Drätselkammaren framställde genom föreliggande skrivelse, att, därest ”Statens 
skogsarbeten” skulle på statens bekostnad igångsätta upprensning av Trötemyren som 
nödhjälpsarbete, stadsfullmäktige måtte lämna sitt godkännande till dels, att staden avgiftsfritt 
ställer sakkunnig arbetsledning till förfogande för ifrågavarande arbete, dels ock att 
avgiftsfritt för detta arbete från stadens förråd utlåna räls, tippvagnar m. m. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen, vilket yrkande av stadsfullmäktige bifölls, och 
skulle vederbörande medelst utdrag av detta protokoll om beslutet meddelas. 
 
§ 64. 
Från husägare vid Öfre Kyrkviksbergsgatan förelåg ansökan om att staden måtte i nämnda 
gata framdraga vatten- och avloppsledningar, vilken ansökan herr ordföranden i 
stadsfullmäktige upptagit som egen motion och remitterat till vatten- och kloakstyrelsen och 
drätselkammaren. 
 
Vattenstyrelsen hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes yttrat 
följande i ärendet: 
 
”Stadsingeniören hade fått i uppdrag att upprätta kostnadsförslag å dylikt arbete och förelåg 
nu sådant förslag innehållande tvenne alternativ, I och II. Alt. I kronor 1,750, Alt. II kronor 
2,900. 
 
Styrelsen ansåg visserligen behov föreligga för framdragande av ifrågavarande ledningar, men 
kunde dock ej hos stadsfullmäktige för närvarande tillstyrka bevilj. Av anslag för ändamålet, 
detta dels på grund av det nu rådande svåra ekonomiska läget, som manade till den största 
möjliga sparsamhet med stadens medel, dels därav att det finnes ett flertal andra platser i 
staden, där husägarna hava lika stort fog att framställa anspråk på sådana ledningars 
framdragande.” 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall tull 
motionen. 
 
Herr ordföranden yttrade, att han väl böjde sig för de i vattenstyrelsens yttrande anförda 
skälen, men ansåg dock, att för ifrågavarande ändamål skulle kunna användas några av de 
ännu förbrukade medel, som anslagits för gatuförbättringar, då det vore önskvärdare och ur 
hälsovårdssynpunkt mera berättigat att tillgodose sökandes krav än att utföra en del 
gatuförbättringar, vilka kunnat anstå, samt yrkade ärendets återremiss till vattenstyrelsen med 
uppdrag åt denna att upprätta förslag med tillhörande kostnadsberäkning över de platser i 
staden, där behovet i motionens syfte vore mest trängande. 
 
Herr Laurin ansåg visserligen behov föreligga för dessa ledningars framdragande, men att 
man ej med de nuvarande höga materialkostnaderna och arbetsprisen kunde tänka på arbetets 
utförande under den närmaste tiden. 
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Talaren fann det dock önskligt med utredning om var behov av sådana ledningar inom staden 
är störst samt understödde remissyrkandet. 
 
Herr Sterner framhöll lämpligheten av att hava ett förslag utarbetat för sådana platser, där 
vatten- och avloppsledningar bäst behövas och instämde även i remissyrkandet. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla herr ordförandens 
yrkande i ärendet. 
 
§ 65. 
Från styrelsen för stadens vatten- och kloakledningar förelåg nedanstående skrivelse med 
anledning av framställning från landstingets förvaltningsutskott rörande vatten- och 
avloppsledningar samt vattenklosetter och leverans av vatten till dylika i 
länsepidemisjukhuset på Slätten. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 18 mars 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Ekblad och Granberg samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 23. Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskott anhöll genom föreliggande 
skrivelse att medgivande lämnas för anknytning av vatten- och avloppsledningar i 
länsepidemisjukhuset på Slätten med stadens vatten- och avloppsledningsnät samt leverans av 
vatten även till de i bemälda sjukhus avsedda sex vattenklosetterna. 
 
Beträffande anknytning till stadens vatten- och avloppsledningsnät så beslöt styrelsen lämna 
dylikt medgivande, då stadsfullmäktige redan beslutat rörande vattenleveransens till 
sjukhuset, dock skall sjukhuset i fråga beträffande denna leverans ställa sig till noggrann 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet med de villkor, 
som av styrelsen för dessa ledningar eventuellt kunna komma att beslutas jämlikt § 9 under 
rubriken B för vattenledningar i sagda reglemente, vilken paragraf är av följande lydelse: 
 
”I händelse vattenbrist befaras bör styrelsen genom att i tid göra inskränkningar för större 
förbrukare tillse att vatten för hushållsförbrukning i främsta rummet finnes att tillgå.” 
 
Vad åter angår leverans av vatten från stadens vattenledning till ifrågavarande klosetter, så 
kunde styrelsen icke hos stadsfullmäktige tillstyrka dylikt medgivande, då sådant icke givits åt 
någon enda ens inom själva staden, men ville styrelsen däremot hos stadsfullmäktige förorda, 
att dylika klosetter må å sjukhuset tillåtas under förutsättning att vatten till densamma tages 
från för sådant ändamål särskilt grävd brunn, vilket lätt låter sig realisera å ifrågavarande 
plats. 
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Styrelsen ville framhålla att för det ringa antal vattenklosetter, som inom staden finnes, vatten 
tagas ur för desamma grävda brunnar. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg ock förvaltningsutskottets nämnda skrivelse. 
 
Ender den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Laurin yrkade bifall till vattenstyrelsens framställning i ärendet. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg det ur hygienisk synpunkt ytterst viktigt, att sjukhuset 
erhölle vatten till bemälda klosetter. Att för ändamålet gräva en brunn bleve dessutom 
kostbart, och alla skulle vi få vara med att betala utgiften därför. Förordade bifall till 
förvaltningsutskottets framställning. 
 
Herr Laurin fann de av herr borgmästaren Sundberg anförda synpunkerna riktiga, med 
erinrade om, att stadens vattentillgång vore så begränsade, att därtill måste tagas nödig 
hänsyn, och att det var detta skäl, som förestavat vattenstyrelsens ställning till frågan. Trodde 
för övrigt ej att nämnda brunn skulle bliva så dyrbar. 
 
Herr Brännberg förordade i likhet med herr borgmästaren Sundberg bifall till 
förvaltningsutskottets begäran under framhållande av de sanitära olägenheterna, som skulle 
bliva en följd av avslag härvidlag. 
 
Herr ordföranden betonade med instämmande i herr Laurins yrkande, att staden rimligtvis 
icke kunde sträcka sig längre i uppoffringar för detta sjukhus, än vad redan gjorts. 
 
Herrar vice ordföranden och Löfgren understödde ock herr Laurins yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige utan votering följande i 
ärendet: 
 
Att vidhålla föregående beslut rörande inkoppling av ledningar och vattenleverans till 
sjukhuset, dock med iakttagandet av de inskränkningar som nämts i vattenstyrelsens 
föreliggande skrivelse beträffande vattenleverans, samt att beträffande leverans av vatten till 
vattenklosetter i bemälda sjukhus avslå dylik framställning i enlighet med vattenstyrelsens 
ovannämnda yttrande, vadan sådana klosetter må å sjukhuset få inrättas, om vatten för 
ändamålet tages ur särskilt grävd brunn. 
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§ 66. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1920 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 67. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1920 
föredrogs, och beslöto stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 68. 
Förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse från länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
med begärt yttrande i enlighet med § 17 i Kungl. förordningen angående försäljning av 
rusdrycker över Systemaktiebolagets i Lysekil ansökan om rättighet att under åren 1922 till 
och med 1924 i Lysekil idka detaljhandel med alla de i nämnda förordning omförmälda slag 
av rudrycker. 
 
Av ansökningen framgick, att bolaget själv skulle driva utmiuttering av rusdrycker.  
 
Utskänkningsrättigheterna, fem till antalet, för såväl bränvin som vin och öl, skulle användas 
sålunda, att bolaget själv skulle driva en sådan rörelse i sin blivande nybyggnad vid 
Kungsgatan, och de övriga fyra rättigheterna skola överlåtas på Stadshotellet, Grand Hotell, 
Parkrestauranten och Badhusrestauranten. 
 
En utskänkningsrörelse för vin och öl skall bedrivas av bolaget vid Kungsgatan, där samma 
rörelse nu är, och en utskänkningsrörelse för endast öl skall av bolaget bedrivas i Gamla 
staden, där lämplig lokal kan erhållas. 
 
Tre rättigheter för utskänkning av vin och öl till spisande gäster vid måltider skola överlåtas 
på enskilda personer. 
 
Herr Sterner klargjorde för, att orsaken varför bolaget nu sökt fyra vin- och 
utskänkningsrättigheter i stället för förutvarande endast en sådan vore, att länsstyrelsen under 
de senaste åren beviljat dylika tillfälliga rättigheter under badsäsongen för sådan utskänkning 
till spisande gäster vid måltider, men att numera sådant tillstånd ej lämnas, och hade bolaget 
tänkt sig överlåta tre av ifrågavarande rättigheter till fru Hedvig Ödman, Badhusgatan 13, 
Kyrkvik, fröken Hulda Nilsson, Lilla Kyrkogatan 36, Kyrkvik, och Gustaf Johansson, 
Rosviksgatan 3. Dessa personer skulle sålunda endast under badsäsongen få utskänka vin och 
öl till spisande gäster vid måltider. 
 
Efter denna redogörelse för detaljerna i bolagets ansökan yrkade herr Löfgren, att 
stadsfullmäktige måtte hos länsstyrelsen tillstyrka bifall till den föreliggande 
koncessionsansökan med i densamma upptagna samtliga rättigheter. 
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Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige att enhälligt bifalla. 
 
§ 69. 
Till stadsfullmäktige hade för yttrandes avgivande överlämnats en nu föredragen, så lydande 
skrivelse: 
 
Till Konungens Befallningshavandes i Göteborg och Bohus län, 
 
    Göteborg. 
 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens Befallningshavande måtte 
meddela tillstånd, att tiden för den utskänkning av brännvin, som beviljats av 
Systemaktiebolaget i Lysekil att utövas inom badhusområdet i staden Lysekil under tiden från 
och med den 1 juni till och med den 15 september 1921 måtte utsträckas till kl. 12 på natten 
inom serveringslokalerna de dagar, då badsällskapet anordnar soaréer eller andra festliga 
samkväm. 
 
Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttranden över ansökningen bifogas. 
Lysekil den 10 mars 1921. 
 
   CARL GUST. SPANNERT.” 
 
På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige enhälligt att tillstyrka bifall till denna 
ansökan. 
 
§ 70. 
Länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökningar från nedannämnda personer om erhållandet av tillstånd att i en av 
dem här i staden innehavda pensionat och serveringar i här nedan angivna husnummer under 
innevarande år få utskänka pilsnerdricka till spisande gäster vid måltider. 
 
1) Fru Hedvig Ödman i sitt hus n:o 13 vid Badhusgatan, Kyrkvik, 
2) fröken Hulda Nilsson i sitt hus n:o 36 vid Lilla Kyrkogatan, Kyrkvik, 
3) Gustaf Johansson i sitt hus n:o 3 vid Rosviksgatan. 
 
De båda förstnämnda för tiden 10 juni till 1 september och den sistnämnde från 1 maj till 1 
september. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Sterner, att tillstyrka bifall till samtliga 
dessa trenne ansökningar, och motiverade stadsfullmäktige denna tillstyrkan att med 
sökandena äro lämpliga att omhänderhava dylik utskänkning och att dessa rättigheter äro av 
behovet påkallade. 
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§ 71. 
Revisionsberättelse över Systemaktiebolagets räkenskaper och förvaltning för år 1920 jämte 
bemälda bolags verksamhetsberättelse för samma tid förelåg, och hade stadsfullmäktige intet 
att emot ifrågavarande bolags förvaltning och verksamhet under sagda tid erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 72. 
Lysekils sångsällskap begärde genom föreliggande skrivelse att bliva befriad från erläggande 
av nöjesskatt för den konsert, sällskapet skall anordna den 27 dennes, och vars behållning 
kommer att användas som understöd åt behövande inom samhället. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla, denna begäran. 
 
§ 73. 
Till examensvittnen vid Kommunala mellanskolans i Lysekil realskoleexamen vårterminen 
1921 utsågos i enlighet med valkommitténs förslag herrar doktor Axel Nilsson, 
stadsingeniören Sven H. Lundgren och disponenten Emil Löfberg samt till deras suppleanter 
herrar bankkamreraren Olof Johansson och civilingeniören B. A. de Waern. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH 
JOHN STERNER. 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter först skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 7 maj 1921 kl. 11 f. m. betygas. 
 
J. G. GUNNERSON. 
  
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921  Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 28 juni 1921. 
 
§ 74. 
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Upprop förrättades, varvid herrar Laurin, Hjalmar Carlsson, Svante J. Johansson, Källén och 
Olsson voro frånvarande. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 75. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 76. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Wallén och Mattsson. 
 
§ 77. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 9 december 1920 under § 165 i protokollet 
att till vatten- och kloakstyrelsen samt drätselkammaren remittera hälsovårdsnämndens 
framställning om genombrott mellan hamnbassängerna. 
 
Med anledning härav förelåg nu nedanstående skrivelse från drätselkammaren, i vilken 
skrivelse innefattas såväl vattenstyrelsens yttrande i ärendet som det av denna styrelse från 
hamnstyrelsen inhämtade utlåtandet i saken. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 maj 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Christenson och Elmqvist samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 46. Till behandling upptogs det av stadsfullmäktige vid deras sammanträde den 9 december 
1920 till vatten- och kloakstyrelsen samt drätselkammaren remitterade ärendet rörande 
genombrott mellan hamnbassängerna. 
 
Vattenstyrelsen hade avgivit nedanstående, nu föreliggande yttrande enligt sitt protokoll för 
den 18 mars detta år. 
 
”Att hos stadsfullmäktige förorda att hamnstyrelsen genom bestridande av hamnmedel låter 
utföra dylikt genombrott, vilket arbete bör utföras så fort det av ekonomiska skäl är möjligt. 
 
Genom dylikt genombrott ansåg styrelsen, att de värsta olägenheterna i förevarande fall skola 
vara avhjälpta. 
 
För att göra effektiv nytta bör dock öppningen i piren bliva cirka 3 meter bred, och beslöt 
styrelsen uppdraga åt stadsingeniören upprättandet av förslag till dylikt genombrott. 
 
Innan ärendet behandlades av drätselkammaren, ville dock vattenstyrelsen inhämta 
hamnstyrelsens yttrande över vattenstyrelsens nu förordade förslag till frågans lösning.” 
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Hamnstyrelsen, vars senaste yttrande i ärendet även förelåg, hade gjort följande uttalande 
enligt utdrag av sitt protokoll för den 13 nästlidande april: 
 
”Att styrelsen för sin del icke hade något att invända mot det föreslagna genombrottet, men att 
det näppeligen ålåge hamnstyrelsen att bekosta dylikt arbete, till vars utförande styrelsen i alla 
fall saknade medel; styrelsen ansåg för övrigt ej det ifrågasatta genombrottet behövligt, enär 
de sanitära olägenheter, som ett dylikt genombrott avsåge att avlägna, lämpligen kunde 
avhjälpas genom utförande av den av hamnstyrelsen den 4 december 1920 föreslagna 
kloakledningen från brunn i Rosvikstorg längs Hamngatan till en framför Fabriksgatan å nya 
kajplanen befintlig brunn, vilken styrelsens förslag styrelsen fortfarande vidhölle.” 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka genombrott av hamnpiren i 
enlighet med vattenstyrelsens föreliggande yttrande och att uttala nödvändigheten av, att 
hamnpiren vid dylikt genombrotts utförande utläggas till tillräcklig bredd, samt att 
kostnaderna för ifrågavarande arbete bestridas med hamnmedel. 
 
Tillika uttryckte kammaren önskemålet av att nämnda arbete utföres under våren 1922, 
exempelvis i mars och april. 
 
Stadsingeniören hävdade den uppfattningen, att ett genombrott av hamnpiren ej skulle 
avhjälpa de förefintliga olägenheterna, och att så endast kunde ske genom att flytta den vid 
hamnpiren utmynnande kloakledningen längre norrut, varför sagda genombrott borde få anstå 
åtminstone tills nämnda ledning dragits på föreslaget sätt. 
 
Denna åsikt understöddes av herr Tinggren. 
 
Herr Christenson, understödd av herr Wallén framhöll, att enbart flyttningen av bemälda 
ledning icke skulle borttaga de nuvarande olägenheterna i sundhetshänseende beträffande 
hamnbassängerna. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr vice ordföranden: Att det visserligen vore önskligt företaga dylikt genombrott, men att 
detta dock ej skulle avhjälpa ifrågavarande missförhållande, då enda sättet härför vore att 
flytta den vid hamnpiren utmynnande kloakledningen längre norrut. 
 
Herr Berger: Inom samhället hade under en lång följd av år alltjämt rått den uppfattningen, att 
genombrott mellan hamnbassängerna skulle avhjälpa de med desamma rådande sanitära 
olägenheterna, varför det vore en överraskning, att nu höra den åsikten göra sig gällande, att 
ett dylikt genombrott ej skulle medföra någon nytta i berörda avseende. Givetsvis kunde det ju 
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vara fördelaktigt att flytta bemälda kloakledning, men det skulle åsamka staden en 
jämförelsevis alltför dryg kostnad. Yrkade ärendets bordläggning för att stadsfullmäktige 
måtte bliva i tillfälle att bättre sätta sig in i grågan. 
 
Herr Luckey: Ett genombrott av hamnpiren kommer ej att bliva någon nöjaktig lösning av 
frågan, varför andra sätt måste i detta fall tillgripas, exeempelvis hamnbassängernas 
igenfyllande och kloakledningens utdragande på djupare vatten. 
 
Herr Tinggren framhöll lämpligheten av kloakledningens flyttande längre norrut, och att 
hamnen borde bidraga med kostnaderna härtill. Anslöt sig till bordläggningsyrkandet.  
 
Herr Wallén: Att den föreslagna flyttningen av avloppsledningen säkerligen ej enbart komme 
att helt avhjälpa olägenheterna i sundhetshänseende beträffande hamnbassängerna, och att ett 
sådant företag dessutom med visshet komme att uppgå till en kostnad av över 10.000 kronor, 
en utgift, som staden ej inom en lång tidrymd har råd till. Ett genombrott mellan 
hamnbassängerna vore det enda sättet att för närvarande avhjälpa de värsta bemälda 
olägenheterna, synnerligen på grund av kostnadsfrågan, då sådant genombrott, utan att göra 
kajen bredare, kan utföras för en kostnad av c:a 3.000 kronor. Ansåg frågan om 
kloakledningens flyttande för litet utredd för avgörande i dag och understödde 
bordläggningsyrkandet. 
 
Herr Sterner påpekade, att önskemålet om hamnpirens genombrott är gammalt, och att en 
sådan åtgärd helt visst skulle bidraga till, att det bleve cirkulation av vattnet mellan de båda 
hamnbassängerna. Företages ej sådant genombrott, så återstår ej annat än att fylla igen dessa 
bassänger och utdraga den vid hamnpiren utmynnande kloakledningen på större djup, då 
samhället ej kunde stå till svars för att låta det vara som det nu är, synnerligen med hänsyn till 
fisksköljningen i dessa osunda bassänger. Understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäkrige att bordlägga ärendet. 
 
§ 78. 
Till behandling återupptogs det under § 110 i protokollet för den 20 juni 1920 till 
hamnstyrelsen för dess uttrande remitterade ärendet, hamnstyrelsens skrivelse med begäran att 
stadsfullmäktige måtte lämna hamnstyrelsen bestämd uppgift om vilka områden som tillhöra 
hamnen. 
 
Från hamnstyrelsen förelåg nu karta, varå hamnens områden av stadsingeniören förslagsvis 
inritats. 
 
Detta förslag hade godkänts av hamnstyrelsen enligt från densamma föreliggande skrivelse. 
 
Herr Sterner yrkade ärendets remiss till drätselkammaren, vilket yrkade av stadsfullmäktige 
bifölls. 
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§ 79. 
Till behandling återupptogs det vid stadsfullmäktige sammanträde den 20 maj 1920 under § 
62 i protokollet till hamnstyrelsen och drätselkammaren remitterade ärendet, 
drätselkammarens begäran om bemyndigande att till fabrikören herr A.B. Öhnberg få försälja 
området, kvarteret ”Bävern”, i Bansvik i gamla staden. 
 
Såväl hamnstyrelsen som drätselkammaren hade nu inkommit med yttranden i ärendet. 
 
Hamnstyrelsen hade enligt sitt protokoll för den 13 sistlidne april förklarat sig för sin del ej 
hava något att med hänsyn till kajutrymmet å platsen i fråga erinra mot den ifrågasatta 
försäljningen av kvarteret ”Bävern”. 
 
Drätselkammaren hade yttrat följande enligt utdrag av sitt protokoll för den 13 nästlidne maj: 
 
”Drätselkammaren, som å nyo vid flera tillfällen förgäves underhandlat med herr Öhnberg om 
tomtbyte, beslöt enhälligt att i ärendet vidhålla sitt beslut i enlighet med § 12 i 
drätselkammarens protokoll för den 6 februari samt att härom hos stadsfullmäktige medelst 
utdrag ur dagens protokoll göra anmälan.” 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden, understödd av herr Sterner, yrkade bifall till drätselkammarens 
föreliggande begäran. 
 
Herr Ljungberg hyste betänkligheter mot detta köps avslutande, då drätselkammaren förr varit 
emot att avyttra någon mark å ifrågavarande kajplan. Ansåg, att då herr Öhnberg ej kunnat 
förmås att tillmötesgå stadens önskemål om byte av herr Öhnbergs nuvarande fabrikstomt mot 
den nu till försäljning föreslagna, så borde frågan om försäljning anstå tills vidare. Framhöll 
ock, att den ansjovisfabrik, som herr Öhnberg tänker bygga på tomten, kommer att ligga 
ganska nära en hel rad boningshus, en olägenhet, som vid föregående tillfällen i 
stadsfullmäktige påpekats. 
 
Herr Sterner ansåg, att man ej med fog kunde neka herr Öhnberg att få köpa denna tomt, ty 
om exempelvis någon annan person, med vilken man ej kunde hava ifrågasatt tomtbyte, 
uppträtt som köpare, så hade givetvis stadsfullmäktige beslutit försäljning av tomten. För 
övrigt har ej staden råd till att låta stora tomter ligga oräntabla, utan man måste sälja för att få 
in medel. Dessutom borde man i görligaste mån tillmötesgå ansjovisindustrins berättigade 
krav på tomtområden, för att denna industri måtte kunna utvidgas. Yrkade ärendets avgörande 
i dag och bifall till drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
Herr Luckey framhöll, att herr Öhnberg för utvidgning av sin rörelse är i allra största behov av 
att få köpa denna tomt. Understödde yrkandet om bifall till drätselkammarens begäran. 
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Herr Larsson: Att han ej skulle velat ställa sig avvisande i detta fall, men ansåg det vara en 
rimlig begäran, att herr Öhnberg lämnade sin fabrikstomt i utbyte. Kunde det ej ordnas så, 
vore det bäst, att ingen försäljning komme till stånd, yrkade, att byte av tomter måtte 
uppställas som villkor. 
 
Herr Brännberg insåg visserligen svårigheterna för herr Öhnberg i förevarande fall, men 
betonade, att tomtbyte borde ske och understödde herr Larssons yrkande. 
 
Herr ordföranden påpekade, att byte härvidlag ej läte sig göra, då herr Öhnberg ej inläte sig 
därpå under några villkor, varför stadsfullmäktige endast hade att avgöra, huruvida försäljning 
skall ske eller ej. Man kunde ej anföra, att det av drätselkammaren föreslagna priset vore för 
lågt. Ett avslag i detta fall skulle därför lätt kunna uppfattas såsom uttryck av en ytterst ringa 
förståelse från stadsfullmäktiges sida gentemot underlättandet av ansjovisindustrins 
utveckling i staden. Framhöll, att varken stadsfullmäktige eller drätselkammaren ändrat åsikt i 
saken, vilket hamnstyrelsens ordförande däremot gjort, då nämnda styrelse utan reservation 
nu ställer sig välvillig beträffande denna försäljning mot att förut hava varit tveksam. 
Understödde yrkandet om ärendets avgörande i dag och att beslut om försäljning fattas enligt 
drätselkammarens framställning. 
 
Herr Ljungberg, understödd av herr Larsson påpekade, att stadsfullmäktige förr varit eniga 
om att ej avhända staden kajplatser, varför de, som nu komma att rösta för försäljning, få taga 
ansvaret för dylikt avhändande. 
 
Herr Ekblad framhöll även vid detta tillfälle olämpligheten av att det å tomten i fråga kommer 
att uppföras en ansjovisfabrik så nära ett bostadskvarter. 
 
Hr Löfgren betonade villkoret av att bebyggande av nämnda tomt påbörjas inom loppet av två 
år från försäljningsdagen räknat. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, framställde herr ordföranden proposition på bifall till 
vartdera av de olika yrkandena i ärendet samt förklarade därefter yrkandet dels om ärendets 
avgörande i dag, dels om försäljning av nämnda tomt till herr Öhnberg för det av 
drätselkammaren föreslagna priset och på nämnda villkor för tomtens bebyggande vara med 
övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes, vadan kvalificerad majoritet, förelåg 
avgjorts utan att votering begärts. 
 
§ 80.  
Från löneregleringskommittén förelåg följande skrivelse: 
 
”Protokoll fört vid sammanträde den 4 april och 20 juni 1921 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil tillsatta kommittén för förslags avgivande med hänsyn till stadens befattningshavares 
dyrtidstillägg för sista halvåret 1921. 
 
Närvarande: herrar Sundberg, Löfving, Sterner, Löfgren och Källén. 
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§ 1. Till ordförande utsågs herr Löfving och till sekreterare herr Sterner. 
 
§ 2. Vid första sammanträdet den 4 april beslöts efter överläggning att bordlägga ärendet samt 
att infordra uppgifter bland annat från härvarande mek. verkstad och stenindustri rörande 
dessa industriers avlöning och dyrtidstillägg. 
 
Vid sammanträdet den 20 juni voro samma personer som förut nämts närvarande, och nu 
förelågo de begärda uppgifterna (bilagor 1, 2 och 3 till detta protokoll) från mekaniska 
verkstaden och stenindustrin samt tillika redogörelse över från vilken tidpunkt stadens 
befattningshavare erhöllo dyrtidstillägg. 
 
Under ärendets behandling yrkades av herrar Löfgren och Källén ärendets bordläggning; av 
herrar Sterner, Sundberg och Löfving ärendets avgörande genast, och att intet avdrag sker i 
dyrtidstilläggen för sista halvåret 1921, samt att stadsfullmäktige vid kommande sammanträde 
på nytt besluta att tillsätta en kommitté som har att senast i oktober detta år inkomma med 
förslag till lönereglering för år 1922. 
 
Vid av herr ordföranden verkställd proposition å dessa båda förslag förklarades det 
sistnämnda vara med övervägande ja besvarat. 
 
Mot beslutet anmälde herrar Löfgren och Källén sin reservation. 
 
Som ovan 
JOHN STERNER. 
 
Justeras: 
AXEL SUNDBERG. 
O. G. LÖFVING. 
GUST. A. LÖFGREN. 
A. KÄLLÉN.” 
 
Härjämte förelogo de i denna skrivelse nämnda bilagorna. 
 
Drätselkammaren, till vilken löneregleringskommitténs yttrande överlämnats, hade gjort 
följande uttalande i ärendet: 
 
”Drätselkammaren ansåg med hänsyn till de ekonomiska svårigheter, som nu för staden 
föreligga, att ifrågavarande dyrtidstillägg för andra hälften av detta år böra nedsättas med 
minst 10 % å deras nuvarande storlek.” 
 
Mot detta beslut hade herr ordföranden i drätselkammaren reserverat sig till förmån för det av 
majoriteten i löneregleringskommittén fattade beslutet. 
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Från reservanterna inom löneregleringskommittén, herrar Löfgren och Källén, hade vid detta 
sammanträdes början följande skrivelse inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Då undertecknade vid tiden för löneregleringskommitténs beslut i lönefrågan för stadens 
befattningshavare icke ansågo sig äga tillräcklig sakkännedom i frågan och av den 
anledningen ingivit reservation till förmån för framställt yrkande om bordläggning av ärendet, 
få vi nu efter förnyad prövning av dithörande handlingar jämväl med hänsyn till den allmänna 
depressionens återverkan på stadens ekonomi föreslå Stadsfullmäktige att de i närslutna bilaga 
upptagna befattningshavares löner m. m. minskas med 7 % för sista halvåret 1921. 
 
Lysekil den 28 juni 1921. 
 
GUST A. LÖFGREN  K. KÄLLÉN.” 
 
Enligt den bilaga, som åtföljde denna skrivelse, skulle den av reservanterna föreslagna 
nedsättningen av dyrtidstilläggen belöpa sig till kronor 3.389:75, varav direkt på 
elektricitetsverket kronor 875:- och på hamnen kronor 77:-. Med avdrag av 10 % å 
dyrtidstilläggen skulle däremot respektive belopp uppgå till kronor 1.475:-, 1,185:-, 200:- och 
90:-. 
 
Från valkommittén hade enligt föreliggande skrivelse till ledamöter i ny 
löneregleringskommitté föreslagits herrar kyrkoherden Fritz Lüsch, frisören F. A, Löfgren, 
gjutaren Karl Källén, stadskamreraren Axel Holmqvist och disponenten Ludv. Andersson och 
den förstnämnde som sammankallande. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, vidtog diskussionen, varunder följande talare 
yttrade sig: 
 
Herr Sterner: Att stadens befattningshavare dels ej haft full kompensation för dyrtiden, dels 
fått sina dyrtidstillägg jämförelsevis sent, förhållanden, som berott på, att staden ej bättre 
förmått tillgodose sina befattningshavare, varför det vore rimligt att ifrågavarande 
dyrtidstillägg finge utgå oförändrade under andra hälften av innevarande år. anförde, att om 
medsättning i dyrtidstilläggen skulle ske för nämnda tid, så bör det tillämpas för alla dem av 
stadens befattningshavare, som erhållit dylika tillägg och ej endast för en del. Påpekade, att en 
nedsättning av 10 % å dessa tillägg skulle äga så ytterst ringa betydelse för stadens ekonomi. 
Yrkade bifall till sin i drätselkammaren i anslutning till löneregleringskommitténs yttrande 
avgivna reservation. 
 
Herr borgmästaren Sundberg fann det orättvist att såsom herrar Löfgren och Källén föreslagit 
göra en sänkning med 7 % å samtliga löneförmåner. Sänkning härvidlag, om sådan 
nödvändigt måste göras, borde beräknas endast å de utgående dyrtidstilläggen, men det vore 
ej rättvist, att i genomsnitt avdraga 10 % å dessa tillägg, då de av befattningshavarna, som ej 
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fått sina löner reglerade, skulle drabbas hårdare än de övriga. Vädjade till stadsfullmäktige, att 
ifrågavarande dyrtidstillägg måtte få bibehållas oförändrade till detta års slut. 
 
Herr Löfving understödde herr Sterners yrkande. 
 
Herr Löfgren yrkade bifall till sin och herr Källéns i ärendet ingivna reservation, dock med 
det undantaget, ett å borgmästarlönen måtte utgå oförändrat dyrtidstillägg under andra hälften 
av detta år. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet sålunda, att ifrågavarande 
dyrtidstillägg nedsättas med 10 % under framhållande av, att tiderna äro så svåra, att det 
måste markeras, att en ändring till lägre löner kommer att ske. 
 
Herr Larsson kunde ej gilla det av herrar Löfgren och Källén framlagda förslaget, då man ej 
endast härvidlag borde utgå från den procentuella löneökningen sedan år 1914, vid vilken 
tidpunkt faktiskt en stor del av stadens befattningshavare voro underbetalade. Understödde 
herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr Lindblad ansåg det ej ej äga någon betydelse om avdrag sker enligt beräkning å utgående 
löner med dyrtidstillägg eller endast å de senare, då i förra fallet en lägre procent måste räknas 
och i det senare en högre. 
 
Herr vice ordföranden understödde herr Sterners yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, förelågo således följande olika yrkanden i ärendet: 
 
1) Herr Sterners yrkande om bifall till löneregleringskommitténs förslag. 
2) Herr Löfgrens yrkande om bifall till sin och herr Källéns reservation. 
3) Herr Lungbergs yrkande om bifall till drätselkammarens förslag. 
 
Då herr ordföranden framställt propositionen på bifall till vartdera av dessa yrkanden och 
därför förklarat herr Ljungbergs yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen såsom ja- förslag uppställt herr Ljungbergs 
yrkande och därför för utrönande av nej-förslag i samma votering framställt proposition på 
bifall till vartdera av de båda andra yrkanden, å ena sidan herr Sterners och å andra sidan herr 
Löfgrens yrkande, förklarade han herr Löfgrens yrkande vara med övervägande ja besvarat, 
varefter votering begärdes. 
 
Herr ordföranden framställde nu för denna votering följande voteringsproposition, som 
godkändes:  
 
”Den, som i huvudvoteringen vill hava herr Löfgrens yrkande såsom nejförslag, röstar ja; 
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Den det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att uppställa herr Sterners yrkande såsom nej-
förslag i huvudvoteringen. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Wallén, Ljungberg, Löfgren, 
Berger, Brännberg, Tinggren, Mattsson, Ekblad, Axel Johansson, Larsson, Andersson och 
ordföranden: ja, men herrar vice ordföranden, Lindbom, Sterner, Löfving, Gust. Karlsson, 
Lindblad och Luckey: nej. 
 
Med 12 ja- mot 7 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa herr Löfgrens yrkande såsom nej-förslag. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes:  
 
Den, som i huvudvoteringen vill bifalla herr Ljunfbergs yrkande, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Löfgrens yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande herrar 
stadsfullmäktigeledamöter, utom herr Löfgren, ja, men herr Löfgren nej. 
 
Med 18 ja-röster mot 1 nej-röst hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-
propositionen, varigenom en nedsättning av 10 % å dyrtidstilläggen skulle tillämpas för andra 
hälften av innevarande år dels för de befattningshavare, som hava 50 % dyrtidstillägg å 
grundlönerna, dels för de befattningshavare, vilkas löner äro av Kunglig Maj:t fastställda, och 
å vilka löner ett visst, ej procentuellt, belopp såsom dyrtidstillägg utgår. 
 
Härefter företogs var av ny löneregleringskommitté, vilket utföll i enlighet med 
valkommitténs ovannämnda förslag. 
 
Efter detta val yttrade herr Löfgren, att det ej vore någon idé för honom att avsäga sig 
ledamotskapet i denna kommitté, då avsägelsen nog ej av stadsfullmäktige skulle godkännas, 
men förklarade, att han icke kommit att deltaga i kommitténs arbete eller bevista dess 
sammanträden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto även framhålla, att löneregleringskommittén måtte till 
stadsfullmäktige före den 1 instundande oktober inkomma med förslag till dyrtidstillägg för 
stadens befattningshavare för första hälften av år 1922. 
 
§ 81. 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 53 
 

Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 maj 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Christensson och Elmqvist samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 47. Herrar ordförande och stadsingeniören erhöllo vid drätselkammarens sammanträde de 
11 sistlidne april i uppdrag att underhandla med skomakaremästaren herr O. A. Olsson om 
förvärv för staden av det bemälde Olsson tillhöriga markstycket, som behövs för 
Drottninggatans utläggande. 
 
Detta uppdrag var nu utfört, och meddelade det, att Olsson begärt sju (7) kronor och 50 öre 
per kvadratmeter, och då markstycket innehåller en areal av cirka 165 kvadratmeter, skulle 
inlösen av detsamma uppgå till ett belopp av ungefär 1.250 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöto att med ärendet till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan om 
att ifrågavarande markstycke förvärvas för sagda pris, och det beloppet för ändamålet utgår av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle medel för ändamålet utgå 
såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 82. 
Drätselkammaren hade inkommit med följande begäran om tomtförsäljning: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 20 juni 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 63. Herr O. W. Kihlberg anhöll genom föreliggande skrivelse att få köpa område att 
tilläggas hans tomt till huset n:o 68 i Kyrkvik, viket område enligt ansökningen bifogad 
kartskiss innehåller en areal av cirka 178,7 kvadratmeter. 
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I skrivelsen framhölls, att priset å området måtte sättas lågt, då största delen därav utgöres av 
högt berg, och att sökanden endast ville köpa en mindre del av området, om priset sättes högt. 
 
Byggnadsnämnden, som behandlat detta ärende, hade beslutat att godkänna den enligt 
nämnda skiss föreslagna gränsregleringen, då denna fullt anslöt sig till ett tidigare upprättat 
förslag till dylik reglering samt att tillstyrka försäljning i enlighet härmed. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få försälja hela 
ifrågavarande område till sökanden för ett pris av fyra (4) kronor per kvadratmeter. 
 
Att därmed försälja någon mindre del av området förklarade sig kammaren ej vilja hos 
stadsfullmäktige tillstyrka. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 83. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren att få göra nedannämnda försäljning 
av tomtdel. 
 
”Utdrag av protokollet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 20 juni 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 64. Genom föreliggande skrivelse ansökte fröken Ida Netterblad att få sin tomt n:o 120 i 
Skottegränd reglerad med hänsyn till intilliggande områden samt att sedan få inköpa den del 
av stadens nuvarande mark, som tillfaller ovannämnda tomt genom dylik reglering. 
 
Byggnadsnämnden, som behandlat ärendet, hade enligt föreliggande skrivelse beslutat 
godkänna sådan tomtreglering i enlighet med ansökningen bifogad kartskiss, samt att 
sökanden sedan skulle få friköpa den del, som genom regleringen kommer att tilläggas tomten 
n:o 120, och utgör arealen av denna av denna del enligt nämnda kartskiss cirka 96 
kvadratmeter.  
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige beära bemyndigande att få till sökanden 
försälja ifrågavarande tomtdel för ett pris av två (2) kronor per kvadratmeter. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Denna begäran beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 84. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige inkommit med nedanstående begäran om 
försäljning av tomtdelar. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 20 juni 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 65. Fiskhandlaren herr N. C. Löwendal anhöll genom föredragen skrivelse att få inköpa de 
områden belägna intill hans tomt n:o 35 i Skottgränd, vilka å ansökningen bilagd kartskiss 
utmärkts med brun färg och tillsammans innehållande en areal av cirka 133 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden, som behandlat denna ansökan i samband med fröken Ida Netterblads 
framställning om tomtreglering och köp av tomtdel, hade godkänt reglering även av sökanden 
Lövendahls tomt samt beslutat att tillstyrka försäljning av ifrågavarande tomtdelar till herr 
Löwendahl. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få för ett pris av en 
(1) krona och 50 öre per kvadratmeter till sökanden försälja bemälda tomtdelar. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning. 
 
§ 85. 
Från drätselkammaren hade till stadsfullmäktige inkommit nedanstående begäran om 
tomtförsäljning å det staden tillhöriga området på Slätten. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 20 juni 1921. 
 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 56 
 

Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 66. Till förnyad behandling upptogs det under § 49 i protokollet för den 13 nästlidne maj 
bordlagda ärendet, herr Justinus Johanssons, Slätten N:o 1 Berga Övre, ansökan att få köpa 
tomten n:o 25 av det staden tillhöriga området på Slätten. 
 
Enligt den över nämnda område upprättade kartan, vilken nu förelåg, innehåller ifrågavarande 
tomt med areal av cirka 520 kvadratmeter. 
 
Sökanden hade i sin skrivelse anfört, att han haft en torplägenhet å sagda område under 23 års 
tid, att hans anförvanter innehaft torplägenheten i över 50 år, och att huset, som står på den 
tomt sökanden begär att få köpa, stått där i minst 100 år. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till bemälde 
Johansson försälja sagda tomt för ett pris av åttahundra (800) kronor. Det jämförelsevis låga 
priset motiverade kammaren med de i sökandens skrivelse anförda skälen; dock ville 
kammaren fästa det villkor vid detta köp, att sökanden omedelbart efter detsammas avslutande 
bortflyttar den utanför tomten n:o 26 av nämnda område befintliga, sökanden tillhöriga ladan. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Axel Johansson yrkade, att denna tomt måtte försäljas för ett pris av 700 kronor. Herr 
Sterner ansåg visserligen det av drätselkammaren för tomten föreslagna priset, 800 kronor, 
billigt, men ville dock ej motsätta sig en nedsättning härvidlag, om skäl därtill föreligga. 
 
Herrar Ekblad och Ljungberg understödde det av herr Axel Johansson framställda yrkandet. 
 
Utan votering beslöto stadsfullmäktige att bifalla det i ärendet nu gjorda yrkandet, dock under 
förutsättning, att försäljningen sker på det av drätselkammaren föreslagna villkoret 
beträffande flyttning av lada. 
 
§ 86. 
I anslutning till ärendet i föregående § rörande tomtförsäljning å Slätten till herr Justinus 
Johansson påpekande herr ordföranden, att det å stadens område på Slätten uppförts ett plank 
av entreprenören C. W. Granberg, utan att därtill veterligen lämnats något tillstånd. 
 
Med anledning härav meddelade herr Sterner, att han i egenskap av drätselkammarens 
ordförande lovat herr Granberg att å nämnda område förvara verktyg och material under den 
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tid arbetet med ledningar utföres för länsepidemisjukhuset; doch hade intet tillstånd lämnats 
för att uppföra ett plank, allraminst ett permanent sådant. 
 
§ 87. 
Från Svenska Stadsförbundet förelåg skrivelse rörande representation vid dess kongress i 
Norrköping den 1 och 2 instundande september månad. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat denna skrivelse till drätselkammaren och 
valkommittén för yttrandens avgivande. 
 
Drätselkammaren hade beslutit uttala önskemålet av, att stadsfullmäktige måtte utse en 
representant för staden vid nämnda kongress; doch hade kammaren ej ansett sig kunna under 
stadens nuvarande brydsamma ekonomiska förhållanden tillstyrka beviljandet av anslag till 
dylik representation. 
 
Valkommittén hade såsom representant för staden vid bemälda kongress föreslagit 
stadsfullmäktiges ordförande, herr kyrkoherden Fritz Lüsch. 
 
Valet utföll enhälligt i enlighet med detta förslag, och förklarade herr ordföranden sig villig 
att själva bestrida kostnaderna för denna representation. 
 
§ 88. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit följande meddelande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 20 juni 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 62. Från Skogssällskapets Statsarbeten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Göteborg den 18 maj 1921 
 
Herr Axel Holmqvist, Lysekil. 
 
Skogssällskapets statsarbeten har härmed äran erkänna utdrag ur protokoll hållet vid 
stadsfullmäktiges sammanträde den 19 april 1921. 
 
Statsarbeten kan vid nuvarande tidsläge ej upptaga frågan om arbetet med Trötemyrens 
upprensning, då utökning av verksamheten i Södra Sverige ej kan komma ifrågakomma. 
 
Möjligen kan detta arbete bliva föremål för underhandlingar längre fram. 
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Handlingarna (planen) till företaget översändes samtidigt till stadsingenjörskontoret i särskild 
försändelse. Erkännande av dessa emotses. 
 
Högaktningsfullt 
SÄLLSKAPETS STATSARBETEN. 
Enligt uppdrag 
E. Karlsson”. 
 
Med anledning av denna skrivelse beslöt drätselkammaren att meddela densammas innehåll 
till stadsfullmäktiges kännedom medelst utdrag av detta protokoll med begäran att 
stadsfullmäktige remittera ärendet till arbetslöshets- och hjälpkommitténs ordförande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto remiss i enlighet med drätselkammarens framställning. 
 
§ 89. 
Länsstyrelsen hade genom magistraten begärt yttrande över förslag till lag angående 
brandväsendet i riket. 
 
Herr Berger, som granskat förslaget, hade över detsamma gjort åtskilliga anteckningar och 
anförde nu huvudsakligen de punkter i detsamma, vilka han ansåg ägnade för viss kritik. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera förslaget till brandstyrelsen för dess yttrande. 
 
§ 90. 
Från länsstyrelsen genom magistraten begärt yttrande över Väster Våla kommuns 
framställning om traktamentsersättning till ledamöter i taxeringsnämnd lades till 
handlingarna, då herr borgmästaren Sundberg meddelade, att på grund av mellankomna skäl, 
stadsfullmäktige icke behövde yttra sig i ärendet, och tiden för övrigt redan vore försutten. 
 
§ 91. 
Från nykterhetsnämnden meddelades, att under år 1920 icke funnits anledning vidtaga andra 
åtgärder för nämnden än att i ett fall tilldela vederbörande varning, och lades detta 
meddelande till handlingarna. 
 
§ 92. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1920 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
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Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt Bilaga N:o 3, 1921, vilken bilaga före detta 
sammanträde i tryck utdelats till herrar stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
I samband med detta ärende påpekade herr Brännberg, att stadsfullmäktiges beslut beträffande 
viss polistjänstgöring för skatteexekutorn och brandkorpralen icke följts, då fortfarande 
utbetalningar ske för extra polistjänstgöring, som skulle bestridas av nämnda 
befattningshavare. 
 
Herr borgmästaren Sundberg genmälte härtill, att stadsfullmäktiges protokoll innefattade 
nämnda beslut kommit ut under hans tjänstledighet, varför han ej blivit i tillfälle att i saken 
vidtaga åtgärder, men att magistraten senare skulle tillse, att vissa tjänstgöringstimmar vid 
polisen ålades bemälda båda befattningshavare. 
 
§ 93. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1920 förelåg enligt Bilaga N:o 4, 1921, vilken bilaga i tryck och före detta 
sammanträde utdelats till herrar stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 94. 
Från hamnstyrelsen förelågo genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1920 jämte revisorernas berättelse för samma tid.  
 
Handlingarna förelågo i tryck enligt Bilaga N:o 6, 1921, vilken före detta sammanträde 
utdelats till herrar ledamöter i stadsfullmäktige.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 95. 
Års- och revisionsberättelser för år 1920 över Lysekils föreläsningsförenings räkenskaper och 
förvaltning föregingo, och beslöto stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 96. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll herr Herman J. Gunnarsson att bliva befriad från 
uppdraget såsom ledamot av arbetslöshets- och hjälpkommittén. 
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Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen och att i herr Gunnarssons ställe i enlighet 
med från valkommittén föreliggande förslag välja stenhuggaren herr Sven Pettersson Ekblad. 
 
§ 97. 
Från styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Styrelsen för Lysekils stads Elektricitetsverk får härmed meddela, att styrelsen gjort följande 
undantag från de av hrr Stadsfullmäktige fastställda taxorna: 
 
För A. Karlsons Bryggeri. Till Bryggeriets kylanläggning levereras ström till ett pris av 20 öre 
pr kwt under tiden 15 april till och med den 1 oktober med villkor att Bryggeriet med 500:- 
bidrager till kostnaderna för ledningskabel. Vidare förbehöll sig styrelsen rätt att vid ev. 
inträffade fall av för hög belastning eller vid andra tillfällen då verket icke kan undvara ström, 
avbrott från Trollhättan o. d. omedelbart avbryta strömleveransen. 
 
för Lantmännens mejeriförening. Ström levereras till ett pris av 30 öre pr kwt under tiden 15 
maj – 15 september under villkor att Mejeriföreningen med kronor 350:- bidrager till 
kostnaden för uppläggning av grövre ledningskabel till Tryckpunkt N:o 5. 
 
Lysekil den 25 juni 1921. 
 
För Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk: 
L. LAURIN. 
Ordförande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande av ifrågavarande undantag lägga skrivelsen till 
handlingarna. 
 
§ 98. 
Herrar Wallén, Löfgren och Ekblad hade till stadsfullmäktige ingivit nedanstående skriftligen 
föreliggande motion av följande lydelse: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid fullmäktiges sammanträde den 19 sistlidne april förelåg till avgörande bordlagda ärendet 
angående indragning av den nionde läsmånaden vid härvarande folkskolor, varvid 
stadsfullmäktige på yrkande av herr Sterner beslöto att i enlighet med folkskolestyrelsens 
tillstyrkan tills vidare behålla densamma. Sannolikt kom detta beslut överraskande för 
stadsfullmäktige själva och torde knappast hava varit ett fullt tillförlitligt uttryck för 
majoritetens mening inom fullmäktige då det är sannolikt mindre nu, då frågans ekonomiska 
sida alltmera träder i förgrunden. 
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Har Lysekils stad, som nästa år hotas av en kommunalskatt åtminstone in banco mot den 
nuvarande, som med det allmänna ekonomiska läget torde förefalla skattdragarens flertal 
tillräckligt hög, råd att utan statsbidrag och följaktligen utan att vara därtill av lag nödgad 
bestå sin ungdom en extra läsmånad, som i avlöningar kräver cirka 5.000 kronor, oavsett 
bränsle och ljus, vilket lågt beräknat torde uppgå till samma belopp? Har den frågan förut 
besvvarats med ja, så måste den nu enligt vår mening besvaras nekande. 
 
I årets folkskolestat, där uttaxering på bevillning är upptagen till kronor 90,354:- förekommer 
en brist från föregående år å 19.000 kronor, men detta oaktat lärer innevarande år komma att 
förete en ytterligare brist. 
 
Kan det så få fortgå i längden? Nej. Här måste sparas överallt, var det kan sparas. Därför ha 
undertecknade i tid före terminens början ännu en gång velat draga ärendet under 
stadsfullmäktiges prövning. 
 
Men då enligt gammal praxis intet stadsfullmäktigesammanträde är att motse före mediet av 
augusti, bör ärendet utan bordläggning upptagas och helst avgöras idag, varför intet som helst 
formellt hinder torde möta, då frågan är så utredd den kan vara och folkskolestyrelsen i 
ärendet hörts. Att dess utlåtande gått i riktning för bibehållandet av denna månad bör icke 
förvåna, då den i främsta rummet ej sett eller haft skyldighet att se frågan ur ekonomisk 
synpunkt. 
 
Då vi fortfarande äro övertygade om, att de begåvade och flitiga lärj. I folkskolan även med 8 
mån. undervisning, sådan den här bedrives och med den förbättring, som gjorts genom 
klassernas uppdelning i mindre avdelningar, kunna tentera sig in i M. K., som just är 
uppbyggd som en fortsättning på fullständig folkskola Litt. A. med 8 mån., tycka vi ej med 
hänsyn till den ekonomiska ställningen i samhället föreslå S. F. besluta indragandet av den 9 
läsmånaden från nästa hösttermins början. 
 
Lysekil den 27 juni 1921. 
 
 OSCAR WALLÉN. GUST. A. LÖFGREN. S. P. EKBLAD. 
 
Sedan motionen lästs, yttrade sig följande talare over densamma. 
 
Herr Wallén: Att starka skäl föreligga för denna övertidsläsnings indragande, och att man är 
tvungen göra besparingar överallt, där så kan ske. Yrkade bifall till motionen. 
 
Herr Löfgren anförde, att han ej förut varit böjd för sådan indragning, men att han på grund av 
det nuvarande svåra ekonomiska läget för staden ändrat ståndpunkt i frågan. Understödde 
bifallsyrkandet. 
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Herr Ljungberg ansåg det ej möjligt att nu utan vidare fatta beslut i ärendet, och att 
granskning av stadens financiella läge vore nödvändig innan detsammas avgörande. Yrkade 
motionens remiss till drätselkammaren. 
 
Sedan herr ordföranden och Brännberg anslutit sig till detta yrkande, beslöto stadsfullmäktige 
att bifalla detsamma. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OSCAR WALLEN. 
OSCAR MATTSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 14 juli 1921 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 28 juli 1921. 
 
§ 99. 
Upprop förrättades, varvid herrar Hjalmar Carlsson, Tinggren, Svante J. Johansson och Källén 
voro närvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 100. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 101. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Gust. Karlson och S. P. 
Ekblad. 
 
§ 102. 
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Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 28 nästlidne juni under § 78 i protokollet 
att till drätselkammaren remittera frågan rörande vilka områden, som tillhöra hamnen. 
 
Drätselkammaren hade beslutat föreslå stadsfullmäktige sådan ändring i det från 
hamnstyrelsen inkomna förslaget, att till stadens områden måtte räknas: 
 
1) Området intill sjökanten öster om järnvägsbron och intill Richters fabrikstomt.  
2) Övre delen av Rosvikstorg från en linje markerad genom spruthusets sydöstra hörn och 
nordvästra hörnet av det konsul Radhe tillhöriga östra magasinet. 
3) Området väster om konsul Radhes båda magasin upp till Rosviksgatan. 
4) Platsen för f. d. Carlsonska magasinet. 
 
Vad åter angår de föreslagna hamnområdena vid norra hamnen, så hade drätselkammaren 
intet haft att erinra mot desammas gränser. 
 
Beträffande samtliga gränslinjer för de områden, som sålunda enligt stadens drätselkammares 
förslag böra tillhöra hamnen, hade drätselkammaren hänvisat till av stadsingeniören Sven H. 
Lundgren i juni 1921 upprättad och innevarande månad kompletterad, nu föreliggande karta 
med tillhörande beskrivningar av följande lydelse: 
 
”Beskrifning över gränsen mellan stadens och hamnens områden vid norra hamnen. Från 
kvarteret ”Verkstadens” nordöstra hörn löper skillnadslinjen parallellt med och på ett avstånd 
av 9 m. från kvarterslinjerna, fortsättande över det utfyllda Bansviksområdet parallellt med  
den fastställda kajlinjen till stadsplanegränsen.” 
 
”Beskrivning över gränsen mellan staden och hamnens områden vid södra hamnen.  
 
Gränsen från järnvägens brygga eller linjen A-B löper parallellt med den på ett avstånd av 5 
meter från järnvägens gräns, från grindarna eller punkt B i linje följande framför 
Konservbolagets tomt på en meters avstånd järnvägsspåret till punkt V markerad av i 
körbanans ena sida stående gammal förtöjningsplint samt härifrån av en linje riktad mot 
mittlinjen av hus n:o 6 vid Rosvikstorg. Vidare från skärningspunkten D mellan denna linje 
och en linje brandstationens sydöstra hörn och nordvästra hörnet av det konsul Radhe 
tillhöriga östra magasinet till punkt E, utgörande sistnämnda hörhörn. I fortsättningen utgör 
kvartersgränserna skillnadslinje.” 
 
Herr Sterner yrkade bifall till det av drätselkammaren förordade förslaget i enlighet med de å 
den föreliggande kartan angivna gränserna. 
 
Herr vice ordföranden ansåg visserligen, att hamnens område bort vara något större, men 
understödde dock herr Sterners yrkande under framhållande av att huvudsaken härvidlag vore 
att få klarhet om vilka områden som skola tillhöra drätselkammaren eller hamnstyrelsens 
förvaltning. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet i enlighet 
med förenämnda karta och densamma tillhörande beskrivningar. 
 
§ 103. 
Under § 89 i protokollet för den 28 sistlidne juni beslöto stadsfullmäktige att till 
brandstyrelsen för dess utlåtande remittera förslag till lag angående brandväsendet i riket, över 
vilket förslag länsstyrelsen genom magistraten begärt stadsfullmäktiges yttrande. 
 
Från brandstyrelsen förelåg nu följande skrivelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Härmed överlämnas Brandstyrelsens av Stadsfullmäktige infordrade yttrande över förslag till 
lag angående brandväsendet i riket. 
 
Efter genomläsandet av ifrågavarande förslag inställer sig osökt den frågan: 
 
Kunna vissa av förslagets bestämmelser anses medföra sådana förbättringar i brandförsvaret 
att de uppväga de oerhörda kostnader, landets mindre städer härigenom få vidkännas. Utan 
tvivel nej. 
 
De här åsyftade bestämmelserna finnas angivna i förslagets § 19 mom. 2 sista stycket rörande 
den s. k. borgarebrandkårens förläggning inom brandstationens eller dess närmaste område 
samt § 14, rörande brandchefens kompetens. 
 
Även om i Lysekil endast ¼ av brandkåren eller fem man och ett underbefäl sålunda skulle 
kasärneras, bleve engångskostnaden för dessas bostäder och en verkstadssal enligt 
stadsingeniörens beräkning 95.000 kronor, vartill kommer ökade löner med minst 4- á 5.000 
kronor per år. 
 
Brandchefsbefattningen har hittills i småstäderna ansetts som förtroendepost och varit förenad 
med ringa lön. Det oaktat torde det få räknas som icke brandchefen genom studier och på 
annat sätt sökt skaffa sig så goda insikter som möjligt i tjänstens skötande. En brandchef med 
betyg om brandmästarekompetens i storstad torde väl även kräva en sådan avlöning eller c:a 
7.000 kronor per år. 
 
Enbart de två ovan angivna bestämmelserna skulle alltså medföra för Lysekil en merkostnad 
av för en gång 95.000 kronor samt för år 11- á 12.000 kronor. 
 
Men då Lysekil för innevarande år har en kommunalskatt av 10,5 ggr bevillningen, vilken för 
nästa år med största sannolikhet kommer att högst väsentligt höjas, är det för denna stad 
omöjligt att åtminstone under de närmaste åren bära ifrågavarande merkostnader. 
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Före de i §§ 6 och 7 nämnda riks- och länsbrandsinspektörerna finnas ännu ej någon 
instruktion utarbetad, men skall denna fastställas av Konungen. Brandstyrelsen anser sig böra 
framhålla önskvärdheten av att denna instruktion blir så avfattad att inspektörerna icke må 
tilldelas makt och myndighet att framtvinga bestämmelser för brandväsendets ordnande, som 
de mindre kommunerna icke utan allt för stora offer kunna bära. 
 
Kommunerna måste själva i sista hand få avgöra vad som kan anses skäligt härvidlag. 
 
En viss risk för kommunerna torde ligga i att dessa inspektörer kunna komma att uppträda 
som brandförsäkringsbolagens förespråkare. 
 
Ehuru av mindre betydelse anser brandstyrelsen att de förslagsvis 4:3 § mom. 2 angivna 
böterna böra sättas från och med 10 till och med 500 kronor. 
 
Benämningen ”yrkesbrandkår” och ”borgarebrandkår” torde saklöst kunna utbytas mot 
brandkår. 
 
”Värnpliktiga brandkåren” torde få anses mer betecknande ån ”allmänna brandkåren”, 
 
Lysekil den 27 Juli 1921. 
 
BRANDSTYRELSEN. 
L. LAURIN, C. W. GRANBERG. C. BRÄNNBERG. AUG. MATTSSON. 
GUST. A. LÖFGREN, ROB. G. CHRISTENSSON. EMIL LÖFBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Laurin, understödd av herr Berger, att 
antaga det från brandstyrelsen inkomna utlåtandet att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande I 
ärendet avgivas. 
 
§ 104. 
Stadsfullmäktige beslöto under § 98 i protokollet för den 29 nästlidne juni att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera motion av herrar Wallén, Löfgren och Ekblad om 
indragning av den nionde läsmånaden i folkskolan från och med ingången av instundande 
hösttermin. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag i sitt protokoll för den 7 dennes enhälligt 
beslutat att på grund av i motionen anförda skäl hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
densamma. 
 
Herr ordföranden redogjorde för frågans utredning och framhöll, att det ej vore riktigt anse 
frågans läge såsom gällande ett fullständigt upphävande av beslutet om den nionde 
läsmånaden utan endast som en suspension därav, till bättre tider inträtt. 
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Herr Ljungberg framhöll, att han varit tveksam mot ett bifall till motionen, men då man nu 
allmänt anslutit sig till förslaget, finge man se verkningarna av dess fenomförande. Förordade, 
att beslutet borde avse ett läsår. 
 
Herr ordföranden föreslog ifrågavarande suspensions bestämmande till och med utgången av 
år 1922, och att det må bero på folkskolestyrelsen att till stadsfullmäktige före budgetens 
upprättande för folkskolan för år 1923 inkomma med förslag om återupptagande av bemälda 
läsmånad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen i enlighet med herr ordförandens 
ovannämnda uttalande och det av honom föreslagna tillägget. 
 
§ 105. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 juni 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg, och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 82. Från arbetslöshets- och hjälpkommittén anhälls genom föredragen skrivelse, att 
drätselkammaren måtte ingå till stadsfullmäktige med begäran om ytterligare anslag till 
makadamisering såsom nödhjälpsarbete för några äldre män, som anmält sig arbetslösa, och 
vilka eljest med all sannolikhet skulle bliva nödsakade att anlita fattigvården.  
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ett anslag å 
2.000 kronor för ändamålet, vilket belopp bör utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter 
i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran om ytterligare makadamslagning, 
och att medel för ändamålet skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 106. 
Från Konungens Befallningshavande i länet förelåg resolution över till Systemaktiebolaget i 
Lysekil meddelade rättigheter att under åren 1922, 1923 och 1924 idka detaljhandel med 
samtliga de i § 1 Kungl. förordningen av den 14 juni 1917 omförmälda slag av rusdrycker. 
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Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 107. 
Redogörelser över folkskolans, barnavårdsnämndens, Petrelius understödsfonds och 
folkskolebibliotekets räkenskaper och förvaltning för år 1920 jämte revisorernas berättelser 
över dessa räkenskaper förelågo enligt Bilaga N:o 7, 1921, och hade dessa handlingar före 
dagens sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges herrar ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att enligt revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 108. 
För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1920 förelåg 
redogörelse jämte revisionsberättelse för nämnda tid enligt Bilaga N:o 8, 1921, vilken bilaga 
före detta sammanträde utdelats i tryck till herrar stadsfullmäktigeledamöter. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 109. 
Drätselkammaren hade inkommit med nedanstående skrivelse tillika med de i skrivelsen 
nämnda handlingarna. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 juli 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 81. Från styrelsen för Skandia-Verken, A-B. i Lysekil förelåg skrivelse med framställning 
om, att drätselkammaren måtte för bolagets för detta år obetalda tvenne sista terminers 
stadsutskylder, kronor 20,700:-, medgiva moratorium till årets slut i likhet med största delen 
av bolagets fordringsägare redan gjort, samt att nämnda utskyldsbelopp ej måtte uppföras på 
restlängd. 
 
Härjämte förelåg avskrift av protokoll, hållet vid sammanträde med bolagets borgenärer den 
27 sistlidne juni tillika med cirkulärskrivelse rörande detta sammanträde. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om bifall till ifrågavarande framställning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande moratorium under förutsättning, 
att även samtliga övriga bolagets fordringsägare ingå på dylikt moratorium. 
 
§ 110. 
Från Magistraten hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med avseende å det stundande riksdagsmannavalet får Magistraten erinra om följande:  
 
Detta val skall äga rum på en dag, söndagen den 11 sept. 1921. Då det kan väntas att upptill 
2.000 personer komma att avgiva röster vid valet, torde det möta svårigheter att taga emot alla 
valkuverten på en dag, därest staden fortfarande utgör ett enda valdistrikt. Visserligen kan 
mottagandet av kuverten underlättas därigenom, att dessa i vallokalen upptagas vid två bord 
sålunda, att väljarna från en viss del av staden hänvisas till det ena och övriga väljare till det 
andra bordet, men då omkring 2.000 röstande skola passera vallokalen på 8-9 timmar, kan det 
väntas uppstå trängsel och köbildning, som vållar valmännen obehag. 
 
Med anledning härav får Magistraten föreslå stadsfullmäktige att göra hemställan hos 
Konungens Befallningshavande i länet om stadens uppdelning i två valdistrikt med avseende 
å val till 2:dra kammaren på följande sätt: 
 
1:o) Första distriktet, omfattande Gamla Strandgatan, Bansviksgatan, Blekegatan, 
Rinkenäsgränd, Stora Kyrkogatan, Flaggberget, Kungsgatan, Korsgatan, Skottgatan, med 
vallokal å rådhuset. 
 
2:o) Andra distriktet, omfattande Färgaregatan, Norra och Södra Kvarngatorna, Slätteskär, 
Sillgatan, Rosviksgatan, Landsvägsgatan, Grötön, Rosviksberg, Parken, Kyrkvik, Pinnevik, 
Kronberget samt å församlingen skrivna, 
 
med vallokal i Nya Folkskolan vid Färgaregatan. 
 
På grund av att brådska föreligger, torde i händelse av bifall till framställningen 
stadsfullmäktiges beslut omedelbart justeras. 
 
Lysekil den 27 juli 1921. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
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Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att genom Magistraten hemställa till Konungens 
Befallningshavande i länet om stadens uppdelning i tvenne valdistrikt enligt Magistratens 
föreliggande förslag. 
 
§ 111. 
Herr Berger föreslog, att stadsfullmäktige måtte anslå ett belopp av 200 kronor som bidrag till 
kostnaderna för den under instundande augusti månad beramade fiskerimässan i Lysekil. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
G. KARLSON. 
S. P. EKBLAD. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 26 augusti 1921 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1921. Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 15 sept. 1921. 
 
§ 112. 
Upprop förrättades, varvid herrar Laurin och Andersson voro frånvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 113. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 114. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och 
Löfving. 
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§ 115. 
Till ledamöter i nämnden för fastighetstaxering beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med 
från valkommittén inkommet förslag välja herrar byggmästaren Rob. Christenson, handlanden 
Axel Johansson och hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg samt till deras suppleanter 
herrar byggmästaren Asolf Wennerberg och brandkorpralen A. J. Nordmark.  
 
§ 116. 
Från arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg ansökan om tillstånd att från den 1 oktober i 
år anordna verksamhet för hyresbidrag till arbetslösa, i staden mantalsskrivna 
familjeförsörjare, och att för detta ändamål måtte anslås ett belopp av två tusen femhundra 
(2500) kronor för innevarande år, samt att detta anslag skall utgå under förutsättning, att minst 
lika stort belopp kan för ändamålet erhållas från staten. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat denna ansökan, 
hade enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen under 
förutsättning, att statsbidrag för ändamålet kan erhållas med samma belopp, som staden 
anslår, och hade drätselkammaren framhållit, att dylika hyresbidrag endast må tilldelas 
familjeförsörjare, i särskilt ömmande fall. 
 
Tillika hade drätselkammaren föreslagit, att beloppet för ifrågavarande ändamål måtte utgå av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomstatat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag för sagda tid på de villkor, 
som av drätselkammaren förordats, och att medel för ändamålet skola utgå enligt 
drätselkammarens förslag. 
 
§ 117. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 augusti 
1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Ljungberg, Christenson, Elmqvist och Brännberg samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 88. Drätselkammaren beslöt att till stadsfullmäktige göra framställning om komplettering 
och förtydligande av följande lånebeslut samt att lånebeloppens storlek måtte fixeras: 
 
1) Att då inköp och utvidgning av stadens elektricitetsverk samt detsammas anslutning till 
Kungl. Trollhätte Kraftverk nu uppgår till en sammanlagd kostnad av 375.000 kronor, och 
därför beviljats endast 360.000 kronor, stadsfullmäktige måtte besluta beviljandet av 
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ytterligare anslag å 15.000 kronor för vidare utvidgning av det elektriska ledningsnätet, vilket 
belopp skall täckas genom upptagande av lån. 
 
2) Att för hamnens behov för anläggandet av stenkajer bekräftas föregående lånebeslut av den 
16/10 1906, 11/2 1909 och 3/9 1914 å tillsammans 76,985 kronor, så och att stadsfullmäktige 
formligen godkänna de för nämnda anläggningar gjorda arbetena.  
 
3) Att stadsfullmäktiges beslut av den 11/10 1917 rörande upptagandet av lån för gäldande av 
genom expropriation förvärvad mark för utvidgning och skydd av stadens vattenverk jämte 
expropriationskostnader kompletteras sålunda, att, då kostnaderna nu äro kända, ett belopp av 
75.000 kronor anvisas för ändamålet, och att detta belopp upplånas, så ock att detta belopp 
kronor 20.000 staden anslagit enligt stadsfullmäktiges beslut den 18 juni 1920, för 
kanalisering mellan stadens vattenförande områden, Tröte- och Rotemyrarna, även samtidigt 
upplånas. 
 
4) Att stadsfullmäktiges beslut av den 11 december 1919 rörande inköp av jordområde i 
Slättens municipalsamhälle i och för upplåtelse av plats för det blivande länsepidemisjukhuset 
förtydligas och kompletteras sålunda: 
 
Att då staden nu inköpt ifrågavarande område för ett belopp av 50,500 kronor, inklusive 
lagfartskostnader, stadsfullmäktige anvisa detta belopp att täckas medelst låns upptagande. 
 
5) Att fastställa beloppet för inköp av gamla samskolebyggnaden och densammas ändring för 
folkskolans behov till ett belopp av 60.000 kronor, vilken summa skall täckas genom 
upptagande av lån. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med framställningen i nämnda skrivelse samt att 
formligen godkänna de i samma skrivelse bemälda arbetena för anläggning av stenkajer. 
 
§ 118. 
Nedanstående skrivelse rörande upptagande av lån från drätselkammaren inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 augusti 
1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Ljungberg, Christenson, Elmqvist och Brännberg samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 72 
 

 
På grund av mellankommande omständigheter och för korrigering av vissa detaljer 
beträffande stadsfullmäktiges beslut av den 9 december 1920 rörande upptagandet av 
amorteringslån å sammanlagt 650.000 kronor för staden beslöt drätselkammaren hemställa till 
stadsfullmäktige att de med upphävandet av ovannämnda beslut och beslutet av den 16 mars 
1916 om upptagande av ett 40-årigt amorteringslån å 125.000 kronor för nybyggnad till 
kommunal mellanskola måtte fatta beslut om upptagande av nedanstående amorteringslån till 
ett sammanlagt belopp av 657,485 kronor och att söka Kungl. Maj:ts tillstånd att få upptaga 
ifrågavarande lån. 
 
1) Ett tjugoårigt amorteringslån å kronor 375.000:- för inköp av elektricitetsverk och 
detsammas utvidgning och anslutning till Kungl. Trollhätte Kraftverk. 
 
2) Ett 30-årigt amorteringslån å kronor 76.985:- för hamnens behov för uppförande av 
stenkajer. 
 
3) Ett 40-årigt amorteringslån å kronor 205,500:- för följande ändamål: Expropriation av mark 
till utvidgning och skydd för stadens vattenverk kronor 75.000:-. Kanalisering mellan stadens 
vattenförande områden, Tröte- och Rotemyrarna kronor 20.000:-, Inköp och iordningställande 
av byggnad för folkskolans behov kronor 60.000:-. Inköp av jordområde i Slättens 
municipalsamhälle i och för upplåtelse till plats för det blivande länsepidemisjukhuset kronor 
50,500:- Summa kronor 205,500:-. 
 
Drätselkammaren vill dock föreslå stadsfullmäktige att eventuellt i stället för ovannämnda 
trenne lån besluta om upptagande av ett enda amorteringslån å ett sammanlagt belopp av 
657,485 kronor med en genomsnittlig amorteringstid av 27 år, dock anser drätselkammaren 
fördelaktigast att få upptaga trenne olika lån i enlighet med ovanstående förslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med upphävande av sina länebeslut av den 16 mars 
1916 och 9 december 1920 upptaga förenämnda lån å kronor 657,485:- fördelat å 20, 30 och 
40 års amorteringstid med respektive 375.000, 76,975 och 205.000 kronor eller eventuellt ett 
enda amorteringslån å hela beloppet med en genomsnittlig amorteringstid av 27 år, dock 
ansågo stadsfullmäktige i likhet med drätselkammaren det vara för staden fördelaktigare att få 
uppdela lånebeloppet i trenne lån såsom här ovan nämnts. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att söka Kungl. Maj:ts tillstånd att få upptaga förenämnda lån. 
 
§ 119. 
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Herr ordföranden redogjorde för några år av huvudfrågorna vid Svenska Stadsförbundets 
nyligen hållna 5:te kongress i Norrköping såsom anskaffandet av representantskapet, i vars 
ställe styrelsen utökats, förslag till stadsplanelag och frågan om anslag till arbetslöshetens 
bekämpande. 
 
Dessutom hade representanterna vid kongressen beretts tillfälle att studera de åtgärder till 
bostadsfrågans lösning, vilka vidtagits i Norrköping och även besett stadens försörjningshem. 
 
§ 120. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från fru Hilma Lycke att i Huset n:ris 2 och 3 vid Kungsgatan under 
åren 1921, 1922 och 1923 få fortsätta den utskänkning av pilsnerdricka, vilken hon haft rätt 
till i det nedbrunna huset n:o 85 vid Gamla Strandgatan. 
 
Från Lysekils Nykterhetsförening förelåg skrivelse med hemställan, att stadsfullmäktige ej 
måtte för fru Lycke tillstyrka begärda rättigheter, då de pilsnerdricksserveringar, vilka nu 
finns i staden, mera än väl räcka till. 
 
Herr Larsson yrkade, att stadsfullmäktige måtte avstyrka bifall till denna ansökan, då det i 
enlighet med § 124 i stadsfullmäktiges protokoll för den 9 september 1920 endast tillstyrkts 
rätt att bemälda fru Lycke att i huset n:o 85 vid Gamla Strandgatan få servera pilsnerdricka till 
spisande gäster vid måltider, men att sökanden nu begärt rättighet till sådan utskänkning utan 
nämnda inskränkning. 
 
Talaren ansåg, att om sökanden ville för ifrågavarande tid erhålla rättighet till dylik servering 
till spisande gäster vid måltider, dett måtte få bero i avvaktan på förnyad ansökan. 
 
Her Gust. Karlson ansåg, att stadsfullmäktige likväl nu kunde tillstyrka sådan rättighet, som 
av herr Larsson senast nämnts, samt yrkade bifall.  
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de båda yrkandena förklarat herr Larssons yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller herr Larssons yrkande, röstar ja; 
 
Den det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Karlsons yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade hrr Sterner, Ljungberg, Löfgren, Berger, 
Brännberg, Hjalmar Carlsson, Tinggren, Mattsson, Ekblad, Svante J. Johansson, Axel 
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Johansson, Larsson, Källén, Olsson och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, 
Lindbom, Löfving, Wallén, Gust. Karlsson, Lindblad och Luckey nej. 
 
Med 15 ja- mot 7 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr Larssons 
yrkande i ärendet. 
 
§ 121. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över 
hotellägaren Gustaf Johanssons ansökan om tillstånd att under tiden från 1 september t. o. m. 
den 31 december 1921 få utskänka pilsnerdricka till spisande gäster vid måltider i Park Hotell 
med adress Rosviksgatan n:o 3 härstädes. 
 
Magistraten, som yttrat sig över ansökningen, hade enligt föreliggande skrivelse beslutat att 
tillstyrka bifall till densamma. 
 
Herr Sterner yrkade med hänvisning till denna tillstyrkan, att även stadsfullmäktige måtte 
tillstyrka bifall till ansökningen, vilket yrkade av stadsfullmäktige enhälligt bifölls. 
 
§ 122. 
Genom magistraten hade länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över kommunalförfattningssakkunnigas ”Betänkande II” om upphävande av den 
successiva förnyelsen av kommunal-, municipal och stadsfullmäktige samt ändrad tid för 
desammas väljande. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade inkommit med följande förslag till yttrande i 
ärendet: 
 
I det infordrade yttrandet över Kommunalförfattningssakkunnigas ”Betänkande II”, 
behandlades frågorna: ”Upphörande av den successiva förnyelsen av Kommunal., Municipal- 
och Stadsfullmäktige samt ändrad tid för desammas väljande och gränsen mellan 
Kommunalstämmas och Kommunalfullmäktiges befogenhet m. m.”, anse sig Lysekils 
stadsfullmäktige böra begränsa detta yttrande till vad som rörer stadsfullmäktige allena och 
tiden för desammas väljande. 
 
Betänkandet i fråga, som går ut på, att alla stadsfullmäktige väljas på en gång vart fjärde år 
och att tiden för dessa val förläggas mellan den 16 sept – 20 okt, och alltså så nära som 
möjligt sammanfaller med tiden för de likaledes vart fjärde år återkommande 
landstingsmannavalen, vilka enligt lag skola förrättas tredje söndagen i sept. eller eventuellt å 
annan dag i samma månad 1922, 1926 o. s. v., är föranlett av en riksdagens skrivelse i 
ärendet, åsyftande ett sammanförande av skilda val till ungefär samma tid på året att därmed 
bespara såväl de väljande som valförrättarne arbete, besvär, tid och penningar och därigenom 
motverka i sin mån växande valleden, synes i allo väl motiverat och ej giva fog till berättigade 
anmärkningar. 
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Med den allmänna och lika rösträtten för män och kvinnor följer ett drygare arbete från de 
olika partivalorganisationernas sida, såframt icke valresultatet skall bero på en ren slump utan 
vara en någorlunda trogen återspegling av de röstberättigades åsikter och önskningar. Var och 
en som deltagit i ett sådant arbete, vet för visso, både att det kräver tid och kostnader, och att 
de väljandes flertal så långt som möjligt önskar besparas det besvär, som ett valdeltagande har 
med sig. 
 
Då härtill kommer, att det proportionella valsystemet i och för sig och ännu mera i sitt nu 
omarbetade och antagna skick, som skyddar för redaktionsregelns tillämpning och 
överraskningar, tryggar den kontinuitet i stadsfullmäktiges sammansättning, som för 
ärendenas behandling måste anses önskvärd, synas skälen avgjort tala för Sakkunnigas förslag 
till ändring härutinnan. 
 
Likaså för en förflyttning av tiden för dessa val från december till ovannämnda tid, enär 
december redan ur synpunkten av julmånad är för mycket stora delar av valmanskåren 
synnerligen olämplig. 
 
För att vinna den tids- och arbetsbesparing för alla parter, som åsyftas genom sammanförande 
av landstingsmanna- och stadsfullmäktigeval, kräves dock, att dessa senare komma så nära de 
förra, som ur valförrättningssynpunkt låter sig göra. 
 
Stadsfullmäktige i Lysekil vilja alltså för sin del tillstyrka båda dessa lagändringar såsom 
nyttiga. 
 
Herr Brännberg talade för bibehållande av den nuvarande ordningen med successiv förnyelse 
av stadsfullmäktige. 
 
Denna åsikt delades ock av herr Ljungberg. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ställde sig tveksam av en dylik omläggning av ifrågavarande 
val. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att antaga det föreliggande förslaget att såsom 
stadsfullmältiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 123. 
Länsstyrelsen hade genom magistraten överlämnat fattigvårdslagstiftningskommitténs 
”Betänkande n:o 4, del I; lagen om den offentliga barnavården”, för att stadsfullmäktige måtte 
bliva i tillfälle att avgiva yttrande däröver. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
barnavårdsnämnden. 
 
§ 124. 
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För nionde anslagsperioden, 1 januari – 30 juni detta år förelåg revisions- och 
verksamhetsberättelser över den stats- och statsunderstödda verksamheten för lindring av de 
mindre bemedlades inom Lysekils levnadsvillkor. 
 
Tillika förelåg tablå för samma tid över de verkliga nettokostnaderna för bemälda verksamhet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 
 
På förslag av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige, att, då denna verksamhet nu upphört, 
uttala sitt tack till ordföranden och ledamöterna i kommittén för dyrtidsanslaget för det 
utmärkta sätt, på vilket kommittén handhaft sina angelägenheter. 
 
§ 125. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över verkets 
räkenskaper och förvaltning för år 1920 enligt …. Bilaga N:o 9, 1921, vilken bilaga före detta 
sammanträde i tryck utdelats till herrar ledamöter i stadsfullmäktige. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Larsson uttryckte sin förvåning över, att accepter lämnats såsom valuta från 
Skandiaverken A.-B. till elektricitetsverket för levererad elektrisk ström, då verkets styrelse 
på tvenne efter varandra följande sammanträden beslutit att elektrisk ström skall betalas 
kontant kvartalsvis i efterskott, med risk att om så ej sker, abonnenten avstänges från 
erhållande av elektrisk ström. Framhöll, att de ledamöter av styrelsen, vilka emottagit nämnda 
accepter såsom betalning böra vara ansvariga för växlarnas gäldande, om det för bemälda 
bolag beviljade moratoriet ej skull leda till änskat resultat, detta på grund att övriga ledamöter 
i styrelsen ej haft vetskap om saken. Kunde därför ej på anförda skäl vara med om beviljande 
av ansvarsfrihet till vederbörande för den tid denna revision omfattar förrän visshet erhållits 
om, huru det går med gäldandet av ifrågavarande växlar. 
 
Herr Löfgren: Att det nog kunde föreligga skäl för den av herr Larsson gjorda anmärkningen 
beträffande dessa växlar, men att förhållandet uppstått därigenom, att elektricitetsverket 
behövt pengar, och det varit olämpligt för Skandiaverken att betala med kontanter för 
levererad elektrisk ström. Det vore dock andra saker vid eletricitetsverket, vilka verka ännu 
mera nedslående, och då i all synnerhet det otillfredsställande sätt på vilket verkets ledning 
handhafts under de närmast 1920 föregående åren, en sak, som styrelsen tidigare äm som skett 
bort med all kraft ingripa för att få ändring till det bättre. Verkets ekonomiska ställning är nog 
tyvärr betydligt sämre, än vad av föreliggande berättelser framgår, ty under åtskilliga av de 
föregående åren hava boksluten visat jämförelsevis goda vinster, men i betraktande av att 
värdet å ledningsnäten m. m. i betydlig grad samtidigt ökats, så vore dessa vinster till största 
delen rent illusoriska. 
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Talaren framdrog jämförelsesiffror från elektricitetsverk i åtskilliga med Lysekil beträffande 
storleken jämförliga städer, och framgick härav, att samtliga dessa städers elektricitetsverk 
lämnat utmärkt goda resultat som vårt elektricitetsverk lämnat så klena ekonomiska resultat. 
 
Ansåg, att frågan om ansvarsfrihet borde bordläggas och behandlas på ett slutet sammanträde. 
 
Herr Larsson sade sig ej kunna godtaga herr Löfgrens förklaring beträffande växlarnas 
uppkomst i detta fall, då de sedermera övergått till omsättningsväxlar. 
 
Herr Lindbom yttrade, att han ej nu vore i tillfälle att i detalj uttala sig i saken, vilket 
tillkomme verkets styrelseordförande, som dock ej är närvarande. Han ville dock framhålla de 
svårigheter verket haft att kämpa med under kristiden, synnerligen med avseende på de 
abnormt höga bränslekostnaderna, samt påpekade, att anslutningen till Kungl. Trollhätte 
Kraftverk hade ställt sig ganska dyrbar och frambar slutligen, att stadsfullmäktige ej velat 
vara med om att tillräckligt för verkets ekonomiska bärighet höja priset på elektrisk ström. 
 
Herr Tinggren poängterade, att då beslut inom verkets styrelse fattats om att ej lämna kredit 
utöver ett kvartal för förbrukad elektrisk ström, så hade dessa växeltransaktioner ej bort få 
förekomma, och om verket en gång skulle av omständigheterna tvingas till inlösen av dessa 
växlar, så böra de ledamöter av elektricitetsverkets styrelse, vilka haft vetskap om 
befintligheten av dessa växlar, vara för desamma betalningsskyldiga. 
 
Herr Brännberg erinrade om, att det, då man redan för flera år sedan velat hava representanter 
för arbetarna med i verkets styrelse, anmärkts, att det i styrelsen behövdes affärskunnigt folk, 
men trots detta hade det blivit så klena ekonomiska resultat. Anmärkte mot att samme 
ingeniör är kontrollant såväl vid elektricitetsverket som vid Skandiaverken, ett förhållande, 
som bort undvikas. 
 
Herr ordföranden framhöll, att verkets nuvarande svaga ekonomi berör ur förvaltningen sedan 
många föregående år, varför den nuvarande styrelsen ej med fog kan tillvitas att hava någon 
del i detta missförhållande, då den hjort allt vad som är möjligt för att bringa reda och ordning 
i verkets affärer, och man kunde ju även lyckats häri, fast det givetsvis ej varit möjligt att nu 
på en gång hela revorna vad ekonomien beträffar. 
 
Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige att bordlägga ärendet. 
 
§ 126. 
Från styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar förelåg följande skrivelse:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 17 augusti 1921. 
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Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Granberg och Ekblad samt 
undertecknad, stadsingeniör Lundgren, som anmodades att föra dagens protokoll, då den 
ordinarie sekreteraren för tillfället var bortrest. 
 
§ 56. Från Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabriker anhölls genom föredragen 
skrivelse att få utöka och förändra vatten- och avloppsledningar i det bolaget tillhöriga 
fabriksbyggnaden vid Fabriksgatan. 
 
Av ansökningen bifogade ritningar framgick ock, att bolaget hade för avsikt att i nämnda 
byggnad inrätta vattenklosetter. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att lämna tillstånd till begärd utökning av sagda vatten- och 
avloppsledningar. 
 
Beträffande inrättandet av vattenklosetter så hade syrelsen för sin del att däremot erinra under 
förutsättning att vatten för desammas spolning ej tages från stadens vattenledning. 
 
Styrelsen beslöt ock att inhämta hälsovårdsnämndens yttrande över inrättandet av dylika 
klosetter, innan denna del av ärendet förelägges stadsfullmäktige för avgörande. 
 
Son ova, 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Nämnda bolag hade senare meddelat vattenstyrelsen, att sjövatten för spolning av nämnda 
klosetter skulle användas och tagas genom bolagets egna ledningar. 
 
Hälsovårdsnämnden hade enligt föreliggande skrivelse beslutit meddela, att med hänsyn till 
de upplysningar, som erhållits angående avloppsrörens dimensioner och utlopp i den stora 
avloppstrumman vid kajen, från nämndens sida icke mötte hinder mot inrättandet av 
ifrågavarande vattenklosetter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, dock under förutsättning att 
stadens vattenledningsvatten på inga villkor får för ändamålet användas. 
 
§ 127. 
Herr Konsul L. Laurin hade hos drätselkammaren begärt anstånd till den 1 april 1922 med 
erläggande av de honom 2:ne sista terminernas stadsutskylder, kronor 10,600:- i utgå i år. 
 
Med anledning härav hade drätselkammaren inkommit till stadsfullmäktige med ärendet jämte 
skrivelse av följande innehåll: 
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Då kammaren finner ärendet ytterst kinkigt beträffande dess principiella sida och 
prejudicerande för andra skattebetalare, vill kammaren överlämna ärendet, sådant det 
föreligger, för stadsfullmäktiges prövning och avgörande utan att i vidare mån avgiva särskilt 
yttrande, än att kammaren ej motsätter sig dylikt anstånds beviljande till den 1 januari 1922. 
 
Herr Larssons yttrande, att frågan är av så stor principiell betydelse, att dylikt anstånd ej kan 
beviljas, utan beloppet måste i vanlig ordning föras på restlängd samt yrkade med anslutning 
härtill avslag på framställningen, vilket yrkande utan votering av stadsfullmäktige bifölls. 
 
§ 128. 
Herr Brännberg väckte nedanstående motion och yrkade densammas remiss till 
drätselkammaren för dess skyndsamma yttrande. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Frågan om Trötemyrens upprensning genom ”Stadsarbetenas” försorg har länge varit ett 
önskemål. 
 
Drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén hava ock till ”Skogssällskapets 
statsarbeten” och Statens arbetslöshetskommission gjort flera framställningar härom, men 
dessa hava ej rönt någon framgång. 
 
I samma syfte har ock Hans Exellens Statsministern von Sydow uppvaktats, och slutligen hatr 
i Lysekil sammanträde hållits med ombud för arbetslöshets- och hjälpkommittén, 
”Skogssällskapets statsarbeten” samt från stadens sida ordförandena i drätselkammaren och 
arbetslöshets- och hjälpkommittén. 
 
Under detta sammanträde fastslogs, att i staden råder en tryckande arbetslöshet, och oaktat att 
från staden 120 man äro sysselsatta på Lysekil-Färlevvägen finnes dock inom samhället ett 
hundratal arbetslösa, för vilka man ej kunnat anskaffa något arbete; och då det är känt, att om 
fyra veckor arbetet med nämnda väg i stort sett är slut, torde man förstå, att snara och 
effektiva åtgärder måste vidtagas för beredandet av arbete för arbetslöshetens bekämpande. 
 
Skulle så ej kunna ske, får staden anslå avsevärda belopp till arbetslöshetsunderstöd, utgifter 
som endast betunga samhället utan att bereda det någon nytta. 
 
Upprensning av Trötemyren ansåg sig ej vederbörande statsombud kunna förorda, därför att 
det bleve ett rent kommunalt företag, till vilket staden ej i nämnvärd grad ville ekonomiskt 
bisträcka, utan skulle stadens arbetslösa sändas till andra orter för att bygga vägar. 
 
Bemälda ombud påpekade för stadens representanter, att därest ej vill till viss del bidraga med 
kostnaderna för ifrågavarande upprensningsarbete, det då vore ringa eller ingen utsikt att få 
detta arbete utfört genom ”Statsarbetenas” försorg. 
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Däremot skulle saken ställa sig annorlunda, om staden med exempelvis 2+ á 25 % ville 
deltaga i dessa kostnader. 
 
På grund av vad ovan sålunda anförts, vill undertecknad föra frågan inför Stadsfullmäktige 
och föreslå: 
 
Att Stadsfullmäktige i princip måtte uttala sig för att i viss mån deltaga i arbetskostnaderna för 
Trötemyrens upprensning;  
 
Att uppdraga åt drätselkammaren att undersöka möjligheten av möjligheten av upptagandet av 
ett 40-årigt amorteringslån för detta ändamål; och att drätselkammaren och arbetslöshets- och 
hjälpkommittén få i uppdrag att träda i underhandling med Statens arbetslöshetskommission 
för frågans snara lösning. 
 
Lysekil den 14 september 1921. 
 
C. Brännberg. 
 
Herr ordföranden yttrade, att det belopp, som för ändamålet kommer att anslås, bör vara 
beroende på drätselkammarens beslut i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla remissyrkandet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat:  
FRITZ LÜSCH. 
J. G. GUNNERSON. 
O. G. LÖFVING. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 8 oktober 1921 kl. 2 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 september 1921. 
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§ 129. 
Upprop förrättades, varvid herrar Sterner, Gust. Karlson, Tinggren och Mattsson voro 
frånvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 130. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 131. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Berger och Brännberg. 
 
§ 132. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 125 den 15 dennes bordlagda ärendet, styrelse- 
och revisionsberättelser över elektricitetsverkets räkenskaper och förvaltning för år 1920. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare:  
 
Herr Köfgren: Då jag såsom ledamot av verkets styrelse underskrivit föreliggande 
styrelseberättelse, kan det synas egendomligt, att jag nu framför kritik mot verkets skötsel. 
Emellertid har sådant förhållande inträffat, att jag idag är beredd att hos stadsfullmäktige 
begära entledigande från ledamotskapet i nämnda styrelse, och av den anledningen anser mig 
skyldig meddela stadsfullmäktige de rön och erfarenheter, jag gjort under den tid, jag tillhört 
styrelsen. 
 
Talaren framlade nu en del siffror utvisande driftresultaten från den tid staden övertog verket 
och till innevarande år. härav framginge, att verket intill år 1918 visat ekonomiskt gott 
resultat, då däremot de senare tre årens driftresultat, trots betydligt ökade strömleveranser, 
visat sig avgjort nedslående. Då 1918 är verkets egentliga driftår med anslutning från 
Trollhätte Kraftverk, kunde det tänkas, att de genom denna anslutning föranledda 
merkostnaderna för nyanläggningar verkat betungande. Kunde dock ej med bestämdhet uttala 
sig härom. Däremot var talaren bestämt övertygad om, att installationsverksamheten åsamkat 
driften avsevärda utgifter och påpekade, att trots avsevärda avskrivningar å armaturkontot de 
föregående åren detsamma dock visat förlust för år 1920 fast omsättningen av armatur uppgått 
till inenemot 50.000 kronor årligen med en försäljningsvinst av mellan 30 och 40 procent. 
Vidare anfördes att 1918 och 1919 års vinster icke voro realvinster, då samtidigt å 
ledningsnätens konto påförts värdeökningar, vilka icke bort ifrågakomma. Talaren gjorde 
ånyo jämförelser emellan vårt elektricitetsverk och elektricitetsverken i Arboga, Ronneby och 
Filipstad, av vilken jämförelse framgick, att sistnämnda städers elektricitetsverk visade 
ojämförligt bättre driftresultat, och därjämte gjordes den anmärkningen, att härvarande 
elektricitetsverk skötts otillfredsställande, att talaren inom styrelsen anmärkt detta, men att 
rättelse härvidlag ej skett inom tillräckligt god tid, då styrelsens ordförande förfäktat den 
uppfattningen, att verket varit skött på ett mönstergillt sätt. Då dessutom styrelsens ordförande 
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vid ett tillfälle förklarat, att ett fortsatt samarbete med talaren inom verkets styrelse, vore 
mindre önskvärt, hemställde denne om att bliva omedelbart befriad från ledamotskapet i 
nämnda styrelse. 
 
Herr Laurin bemötte herr Löfgrens yttrande rörande de dåliga ekonomiska resultaten vid 
verket, då detta under en lång följd av år lämnade jämförelsevis goda vinster och framhöll, att 
en av orsakerna till verkets klena vinster under sista räkenskapsåren varit, att anslutningen till 
Trollhätte Kraftverk blivit rätt dyrbar, särskilt hade transformatorstationen blivit många 
gånger kostbarare än från början beräknats. Beträffande Filipstads elektricitetsverk vore en 
jämförelse därmed ohållbar, då detta verk har egna turbiner. Påpekade, att ledamöterna i 
verkets styrelse ej på något sätt lagt sig till favör det belopp, som nu i verkets räkenskaper 
visar brist. Ansåg att stadsfullmäktige böra söka tillvarataga en sådan kraft som herr Löfgrens 
för skötseln av verkets ledning. Slutligen avsade sig herr Laurin ledamotskapet i 
elektricitetsverkets styrelse från och med utgången av detta år samt inlämnade följande 
skrivelse, som lästes: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av Stadsfullmäktiges sammanträde den 15 dennes, då frågan angående 
Elektricitetsverkets förvaltning samt beviljandet av decharge åt styrelsen för sagda verk samt 
min anhållan om uppskov med erläggandet utav den mig påförda kommunalskatten 
behandlades, vill jag, på grund av vad vid dessa frågors behandling, mig personligen 
vidrörande, framkommit, framhålla följande: 
 
Förutvarande kamrern vid elektricitetsverket har vid behov av penningar för verkets räkning 
hänvänt sig till mitt bolag, varvid lämnats växlar i avräkning å den ström, som mitt bolag 
erhållit. Dessa likvider hava i regel lämnats före förfallotiden eller innan räkningar från verket 
erhållits, och av denna anledning har det ej ansetts oberättigat att beträffande likvid lämnats 
genom accepter. Detta tillvägagångssätt har tillgripits på grund av verkets penningebehov, 
vilket bland annat styrkes av det faktum, att verkets styrelse vid flera tillfällen personligen 
måste bispringa verket med medel, åstadkomna genom utskrivning av växlar. För övrigt, 
oavsett ovanstående, anser jag att viss hänsyn gentemot kunderna och i synnerhet en så stor 
kund som mitt bolag varit, vara på sin plats. 
 
Därjämte vill jag framhålla, att detta betalningssätt använts i flera år utan att någon 
anmärkning blivit gjord från något håll. Att detta betalningssätt just nu anses klandervärt, kan 
jag ej begripa. Stadsfullmäktige mena väl, att jag har skulden i den depression, som f. n. berör 
hela industrien, och som givit anledning till, att mitt bolag sett sig nödsakat begära 
moratorium. 
 
Angående det sätt i övrigt, på vilket verkets skötsel av mig omhänderhafts, tar jag mig 
friheten för Stadsfullmäktige framhålla följande: 
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Staden underhandlade på sin tid upprepade gånger med Konsul Radhe om köp av hans 
eletricitetsverk, men kunde någon uppgörelse ej träffas på grund, att ägaren av verket höll 
priset för högt. En längre tid efter det förhandlingarna avbrutits, föreslog jag i 
Drätselkammaren, att staden ånyo borde träda i underhandlingar med Konsul Radhe angående 
köp av verket, enär detsamma med dess dåvarande leveransförmåga av elektrisk energi ej 
kunde nöjaktigt tillgodo se stadens behov av belysning och kraft. Av Drätselkammaren erhöll 
jag då i uppdrag att underhandla med Konsul Radhe. Resultatet av dessa underhandlingar 
blev, att en värdering av verket kom till stånd, och en tid därefter inköptes verket. 
 
Vid omorganisation och utvinningar av verket anlitades en Ingeniör Frenell, som uppgjorde 
ritningar och förslag. Vid närmare granskning av dessa befanns, att nätet var så klent 
dimensionerat, att en omläggning snart blivit erforderlig. Med anledning härav gjorde 
undertecknad tillsammans med en ingeniör från Göteborg utan ersättning en ny utredning för 
nätets omläggning etc., som visade sig fördelaktigare på så sätt, att nätet blev rikligare 
dimensionerat, och detta utan extra inköp av material, varigenom en längre tids ostörd 
utvidgning av strömleveranserna kunde försiggå. Samtidigt gjordes en ny kostnadsberäkning 
för verkets driftsekonomi, som torde finnas i Stadsfullmäktiges handlingar och vilken visat sig 
tillförlitlig. 
 
Drätselkammaren hade före kriget underhandlat med kraftstationen i Trollhättan om leverans 
av elektrisk energi, men kunde dessa planer ej realiseras på grund av de höga priser som 
Trollhätteverket då höll. I början av kriget väckte jag i Drätselkammaren det förslaget, att 
staden omedelbart borde upptaga underhandlingar med Trollhättan angående leverans av 
elektrisk ström, då man med säkerhet kunde befara en kraftig stegring av bränslepriserna 
under de kommande åren. Jag fick då i uppdrag att träda i underhandling med Trollhättan, och 
resultatet härav torde Stadsfullmäktige känna till. Då frågan bordlades i Drätselkammaren 
godkändes förhandlingarna i sin helhet, men vid desammas behandling hos Stadsfullmäktige 
uttalades en viss tvekan mot att antaga det av Trollhättan gjorda erbjudandet. I betraktande av 
betydligt stegrade kostnader för ström och materalier, som kunde väntas inom en nära framtid, 
var jag orolig för, att förslaget ej skulle gå igenom hos Stadsfullmäktige och erbjöd mig därför 
att övertaga kontraktet med Trollhättan i tre månader, under vilken tid Stadsfullmäktige skulle 
kunna övertyga sig om kontraktets fördelaktiga villkor. Därefter beslutade Stadsfullmäktige 
att gå med på det förslag, som då låg inne, varigenom jag anser, att Stadsfullmäktige gjorde en 
vinst på hundratusentals kronor. 
 
Enligt sålunda fattat beslut skulle motorer, transformatorer och annat material inköpas för 
elektricitetsverket, vid granskning av härför infordrade anbud befanns en tysk firma hava 
noterat ett pris av cirka 70.000 kronor, under det att lägsta anbudet från den svenska fabriken 
Asea löd på 145.000 kronor. i betraktande av de vanskligheter, som då förefunnos för att 
erhålla materialet från Tyskland, kunde elektricitetsverkets styrelse ej förorda köp av 
detsamma och ej heller ansåg sig styrelsen kunna tillstyrka ett antagande av den svenska 
fabrikens offert till det offererade priset. I syfte att förmå den svenska fabriken sänka sitt pris 
reste undertecknad flera gånger till Stockholm, varvid jag hos dåvarande kommissioner 
förfäktade den åsikten, att den svenska fabriken ej tillgodose landets behov av elektriska 
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motorer och annat material till rimliga priser, då är tiden kommen för utfärdande av 
exportförbud å sylika varor. Med tanke på, att ett dylikt exportförbud kunde komma till stånd, 
sänkte fabriken sitt pris till 97,500 kronor, till vilket pris affären även avslöts. Härigenom 
tillskyndades elektricitetsverket en direkt vinst av cirka 47,500 kronor. 
 
Att jag även i övrigt offrat mycket tid på arbetet med verkets omorganisation och drift 
behöver väl ej framhållas. 
 
Det är väl odisputabelt, att verket under flera år gick med lika god vinst som något annat 
elektricitetsverk i Sverige. Att förlust senare uppstått, torde i stort sett bero på de hårda tiderna 
och inträffade abnorma förhållanden, som förvridit alla beräkningar. 
 
Att vissa personer såväl i verkets styrelse som inom Stadsfullmäktiges kår så ensidigt sett 
denna sak, kan därför ej annat än gräma mig i högsta grad. 
 
Även inom andra områden av stadens förvaltning, vari jag deltagit, har jag ej sparat möda och 
medel. På de utredningar och undersökningar, som gjorts i Vattenstyrelsen och för 
fiskehamnsfrågan, har jag nedlagt mycket arbete och även kostnader, belöpande sig till 
tusentals kronor. 
 
På grund av ovanstående kan det ej kännas annat än smärtsamt att dechargefrågan 
behandlades på ett så personligt sätt samt att därjämte det av mig begärda uppskovet med 
kommunalskattens erläggande icke beviljades. 
 
Under de många år jag setat i Drätselkammaren och Stadsfullmäktige, har mig veterligt alla 
dylika framställningar behandlats med all hänsyn och tillmötesgående. Att beviljandet av 
denna min anhållan, såsom från en del håll framställts, skulle innebära ett prejudikat för 
framtiden, kan jag därför ej förstå, jag är fastmer av den åsikten, att just en sådan 
framställning som denna, där hänsyn måste tagas till den beträffande personliga förhållanden, 
måste behandlas individuellt, således ett avgörande i ena eller andra riktningen ej i minsta 
grad innebärande något prejudicerande för övriga framställningars av liknande slag 
behandling. 
 
Som min och mitt bolags ekonomi äro så intimt berörda av varandra och det anstånd med 
erläggandet av kommunalskatten, varom jag anhållit, är beroende av bolagets läge, finner jag 
mig nödsakad även här framlägga en del detaljer, som vissa i vad mån staden bidragit till den 
svårighet bolaget befinner sig i. 
 
Verkstaden inköpte av staden ett tomtområde, s. k. Sanden, som till övervägande delen bestod 
av sjöbotten, till ett pris av två ktonor pr kvadrataln samt med skyldighet, dels att skydda de 
kloakledningar, som gingo över området, dels att anlägga en gata till det s. k. 
Rinkenäsområdet. Härigenom fick sålunda staden uppbära tillsammans cirka 125.000 kronor 
kontant tillika med en del tomtområden, som lämnades i utbyte till gatuanläggningen, förutom 
den s. k. Verkstadsgatan, som representerar minst ett värde av 140.000 kronor. Om man 
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närmare beräknar de kostnader, verkstaden senare haft för utfyllnad av sjöbottnen samt övriga 
gator runt verkstadsområdet, som verkstaden i flera år underhållit på egen bekostnad, så bliva 
dessa tomtpriser oerhörda och alldeles för dyra för en fabriksanläggning. Tomtområdet ifråga 
kostar verkstaden sålunda i kontanta utlägg till stadens favör cirka 265.000 kronor. på grund 
av dessa senare och därjämte tidigare omnämnda omkostnader, som verksamheten haft, torde 
om tområdet ifråga kosta verkstaden i allt cirka 500.000 kronor. de höga belopp, som 
tomterna sålunda kostat verkstaden, hava naturligtvis i sin mån bidragit till att försvåra 
verkstadens ekonomi. I motsats till ovanstående bruka andra städer och liknande samhällen 
lämna tomter gratis eller till billiga priser för industrianläggningars befrämjande. 
 
Alldenstund summabeloppet av de skatter, jag under året har att utbetala torde överstiga mina 
inkomster, borde väl skäl finnas för mig att begära och för Stadsfullmäktige att bevilja det av 
mig begärda uppskovet. Det är för övrigt tydligt, att jag ej gör en dylik framställning, utan att 
ett verkligt behov föreligger härför. 
 
Med ovanstående för ögonen känner jag det ganska djupt, att Stadsfullmäktige icke kunnat 
bevilja mig några månaders frist med erläggandet av kommunalskatten. 
 
Lysekil den 29 September 1921. 
 
L. LAURIN. 
 
Herr Larsson: med erkännande av allt det arbete herr Laurin nedlagt som ordförande inom 
verkets styrelse, kan man dock ej underlåta påpeka, att han varit alltför upptagen av egen 
affärsverksamhet för att kunna följa verkets ledning så som sig bort. Påtalade vidare de 
utelöpande accepterna från Skandiaverken A.-B. till elektricitetsverket för levererad elektrisk 
ström och ansåg sig nu liksom vid föregående sammanträde i stadsfullmäktige, att de 
styrelseledamöter, som haft vetskap om dessa växlars utställande, böra vara 
betalningsskyldiga för den eventualitet att utställaren måste infria växlarna. Talaren berörde 
även detta i herr Laurins föreliggande skrivelse nämnda skatteförhållandet. 
 
Herr Laurin: Att han, för att samtidigt få räkenskapsföringen på elektricitetsverket 
tillfredsställande ordnad, tänkt för att stadsfullmäktige framlägga ett förslag till 
omorganisation och centralisering av stadens ekonomiska förvaltning, men att han nu avstode 
härifrån. 
 
Beträffande herr Löfgrens ledamotskap i elektriska verkets styrelse ansåg han, att herr 
Löfgren för mycket direkt ingripit i verkets skötsel, en sak, som ej tillkommer en 
styrelseledamot. 
 
Herr Löfgren bestred att hava på så sätt ingripit, men ansåg sig äga fullt fod´g att taga reda på 
saker och förhållanden, vilka kunna vara av vikt för att komma till en bättre tingens ordning 
än vad vid verket varit rådande. 
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Vad de nämnda växlarna beträffar, så vore det önskligt, att stadsfullmäktige därom gjort ett 
bestämt uttalande. Påpekade, att detta ej var första gången verkets debitorer betalade med 
accepter, då det av verkets förfallobok framginge, att minst ett tjugotal accepter under de 
föregående åren lämnats som likvid där. 
 
Herr Larsson fasthöll fortfarande den åsikten, att det ej vore korrekt använda växlar som 
betalningsmedel för från elektricitetsverket levererad elektrisk ström, då detta betalningssätt 
stode i uppenbar strid mot av verkets styrelse fattade beslut. 
 
Herr Berger yttrade, att en enskild styrelseledamot givetvis har rätt att taga kännedom om alla 
de handlingar, som röra ett företag, så ock att taga del av detsammas skötsel. Beklagade, att 
verkets affärer blivit så svaga och påpekade, att inom samhället under några år rått stor och 
berättigad missbelåtenhet med förhållandena vid elektricitetsverket, såväl beträffande 
ordningen inom detsamma som installationsverksamheten. Betonade, utan att därmed vilja 
urskulda påpekade förhållanden, att samhället bör vara tacksamma mot herr Laurin för det 
intensiva arbete han nedlagt för elektricitetsverkets anslutning till Trollhätte Kraftverk i så 
god tid som skedde. 
 
Herr Axel Johansson meddelade, att verkets styrelse beslutat, att några av dess ledamöter 
skulle företaga granskning av verkets skötsel, och bland dessa har även herr Löfgren varit 
utsedd, varför det ej kunde anses oberättigat, att dessa personer tagit del av verkets samtliga 
förhållanden. 
 
Herr Lindbom beklagade, att man ej tidigare inom verkets styrelse kunnat vara förutseende 
för kommande svårigheter och avsade sig medelbart ledamotskapet i verkets styrelse. 
 
Herr Ljungberg erinrade om, att installationsverksamheten vid elektricitetsverket ej behöft 
vara förlustbringande, men insåg svårigheterna för ordföranden i verkets styrelse att så noga 
som varit behövligt följa allt, som rörde verkets angelägenheter. Föreslog, att frågan om 
avsägelserna från herrar Löfgren och Lindbom måtte bordläggas eller hänskjutas till 
valkommittén för förslags upprättande å nya ledamöter, dock helst det förstnämnda. 
 
Herr Laurin framhöll de stora svårigheter man haft med att hålla ordning på verkets montörer, 
och att deras arbeten blivit så dyra, emedan de arbetat ovanligt sakta, en sak, som han t. o. m. 
trodde sig veta dem hava order om från sin organisation att göra, samt meddelade, att vid 
verket införts kortsystem för att kunna kontrollera montörerna beträffande deras arbete. 
 
Herr Brännberg vände sig mot yttrandet, att montöterna skulle haft order från sin organisation 
att arbeta långsamt, då detta ej varit fallet, emedan arbetareorganisationerna tvärtom önska att 
arbetarna äro raska i arbetet. 
 
Herr Olsson bestred ock, att montörerna skulle fått dylikt direktiv samt ansåg, att kortsystems 
införande vid verket endast bidragit till att fördyra verkets omkostnader utan att göra 
motsvarande nytta. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att bevilja vederbörande 
styrelse ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade samt att avslå herrar Löfgrens och 
Lindboms begäran om omedelbar befrielse från att vara ledamöter i elektricitetsverkets 
styrelse. 
 
Beträffande herr Laurins avsägelse av dylikt ledamotskap ansågo stadsfullmäktige, att, då 
denna avsägelse avsåge en senare tidpunkt, denna fråga ej nu behövde avgöras. 
 
§ 133. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 dennes under § 128 i protokollet att till 
drätselkammaren för dess skyndsamma yttrande remittera herr Brännbergs motion rörande 
Trötemyrens upprensning. 
 
Drätselkammaren från vilken skrivelse i ärendet nu förelåg, hade avgivit följande yttrande: 
 
”Enligt av stadsingeniören förebringad utredning samt andra utredningar i ärendet skulle 
kostnaden för denna upprensning uppgå till 90.000 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionens samtliga 
punkter samt föreslå stadsfullmäktige, att staden måtte bidraga med 20 % av ifrågavarande 
arbetskostnader, således 18.000 kronor, dock under förutsättning av att detta belopp kan 
upplånas på lång amorteringstid. 
 
Tillika ville kammaren framhålla, att den icke skulle hava tillstyrkt beviljandet av detta 
anslag, om det ej varit för att därmed kunna avhjälpa den inom samhället rådande svåra 
arbetslösheten, ty ifrågavarande arbete hade eljest på grund av stadens ytterst svaga 
ekonomiska bärkraft måst anstå i ett eller annat tiotal år framåt.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till motionen i enlighet med drätselkammarens yttrande. 
 
Herr Lindbom yrkade, att stadsfullmäktige måtte fastslå, att ifrågavarande anslag ej finge 
överstiga 18.000 kronor, och ansåg, att det bör framhållas, att arbetslösa från Lysekil måtte i 
främsta rummet få arbete vid myrens upprensning. 
 
Herr Ljungberg yttrade, att skäl föreligga för antagandet, att denna upprensning blir dyrare än 
vad som framgår av drätselkammarens yttrande, varför kanske arbetet borde nogare beräknas. 
Ansåg det vara klokt att stadsfullmäktige eller drätselkammaren och arbetslöshets- och 
hjälpkommittén utse personer, som i saken underhandla med Statens 
arbetslöshetskommission. 
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Herr Laurin ansåg det ej välbetänkt att göra ändringar, som avvika från drätselkammarens 
föreliggande yttranden. 
 
Herr Brännberg: Om staden ej anslår medel för detta ändamål, så blir nog staden tvungen 
anslå cirka 20.000 kronor till arbetslöshetsunderstöd för cirka 4 månaders tid, och om man en 
gång slagit in på denna väg, har man svårt att komma därifrån. Dessutom blir för det anslag 
det nu gäller att bevilja ett nyttigt arbete gjort, varför det för staden är vida fördelaktigare, om 
arbetet med Trötemyrens rensning kunde sålunda åstadkommas. Ansåg det lämpligt utse 
tvenne representanter för staden att i ärendet underhandla med Stadens 
arbetslöshetskommission. 
 
Herr Berger framhöll den stora nytta staden för tryggandet av sitt vattenbehov skulle hava 
genom denna upprensning, och att man borde söka uppnå ett snart avgörande i frågan genom 
att utse en eller två representanter för att personligen uppvakta Statens 
arbetslöshetskommission med framställning i ärendet. 
 
Herr ordföranden: Att stadsfullmäktige icke behöva utse representanter för dylik 
underhandling, då det, om motionen bifalles, av densamma framgår, att drätselkammaren och 
arbetslöshets- och hjälpkommittén hava uppdrag träda i underhandling med Statens 
arbetslöshetskommission för frågans snara lösning, alltså dessa båda korporationer obetaget 
att, om så anses fördelaktigast, underhandla genom av dem utsedda ombud. 
 
Herr Brännberg ansåg, att inom staden bosatta arbetslösa böra hava företräde att bliva antagna 
vid ifrågavarande arbete på grund av den andel staden erlägger däri. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden framställt proposition på å 
ena sidan bifall till motionen i enlighet med drätselkammarens yttrande och å andra likaledes 
bifall till motionen men med det av herr Lindbom föreslagna tillägget om anslagets 
begränsande till högst 18.000 kronor beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla den 
förstnämnda propositionen. 
 
§ 134. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till sjökaptenen 
herr Aug. L. Kihlberg få för ett pris av tre (3) kronor per kv,. Försälja tvenne markområden 
belägna öster och norr om tomten n:o 73 inom kvarteret ”Tärnan”. 
 
I enlighet med drätselkammarens skrivelse bifogad kartskiss innehålla dessa områden 
tillsammans en areal av cirka 112 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 135. 
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Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige ställd skrivelse 
meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1922 kommer att liksom i år utgå med 10 
kronor för varje fullt hundratal invånare, och skulle således avgiften beräknad efter 
innevarande års folkmängd utgöra 420 kronor för nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem av ifrågavarande 
förbund, och att beloppet för ändamålet upptagas i 1922 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Herr Löfving yttrade, att denna utgift kunde besparas samhället, då det därav ej hade 
motsvarande nytta samt yrkade, att staden icke för nästa år skulle vara medlem i Svenska 
Stadsförbundet. 
 
Herr ordföranden, understödd av herr Laurin, yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens 
yttrande. 
 
Efter framställd proposition på bifall till vartdera av dessa yrkanden beslöto stadsfullmäktige 
utan votering att bifalla det sistnämnda yrkandet. 
 
§ 136. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1922 måtte 
prenumerera på 26 ex. av förbundets tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år blir detsamma som i år, eller kronor 13:50 per ex., vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration av 26 ex. under nästkommande år skulle utgöra kronor 
351:-. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med rendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration, samt att beloppet för ändamålet upptages i 1922 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Herr Löfving yrkade av sparsamhetsskäl, att stadsfullmäktige endast måtte besluta dylik 
prenumeration på 5 ex. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall å ena sidan drätselkammarens 
förslag i ärendet och å andra sidan till herr Löfvings yrkande förklarat den förstnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller drätselkammarens förslag i ärendet, röstar ja, 
 
Den det icke vill röstar nej; 
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Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Löfvings yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, före vilken herr Löfgren avlägsnat sig, röstade 
herrar vice ordföranden, Laurin, Ljungberg, Berger, Brännberg, Hjalmar Carlsson, Ekblad, 
Axel Johansson, Larsson, Källén och ordföranden ja, men herrar Lindbom, Löfving, Wallén, 
Lindblad, Svante J. Johansson, Andersson, Luckey och Olsson nej. 
 
Med 11 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
förslag i ärendet. 
 
§ 137. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att för stadsfiskalkontorets räkning få 
för år 1922 prenumerera på 1 ex. av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort kronor 3:30. 
 
Framställningen bifölls av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet upptagas bland 
stadens utgifter för polisverket under år 1922. 
 
§ 138. 
Genom skrivelse till drätselkammaren hade ordföranden i Sydsvenska 
Kammarmusikföreningen begärt befrielse för nämnda förening från nöjesskatts erläggande för 
konserter härstädes under instundande och nästkommande vintrar. 
 
Ifrågavarande skrivelse hade av drätselkammaren överlämnats till stadsfullmäktige för 
prövning och avgörande. 
 
På yrkande av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla framställningen 
vad beträffar denna säsong. 
 
§ 139. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts, gjorde herr Brännberg framställning om möjligheten 
att bereda arbetslösa stenhuggare arbete genom att upplåta bergavverkning i närheten av 
Gallebergs udde. 
 
Talaren meddelade, att frågan visserligen varit föremål för behandling inom drätselkammaren, 
men det vore av största vikt för arbetslöshetens avhjälpande att få frågan snarast möjligt löst. 
 
Herr Ekblad fann det beklagligt, att såsom skett, en stenhuggare hade av stadsingeniören blivit 
förbjuden att fortsätta med stenavverkning å ett staden tillhörigt område, samt att det vore 
stadens skyldighet, då det är möjligt, anvisa berg för sådan avverkning som herr Brännberg 
nämnt. 
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Herr Axel Johansson påvisade, att det i närheten av Gallebergs udde finnes berg, som kunna 
avverkas utan skada från naturskyddssynpunkt sett. 
 
Herr ordföranden ansåg, att stadsingeniören gjort sig skyldig, då han bevakat stadens intressen 
genom att förbjuda stenavverkning på plats, som därtill ej lämpat sig samt betonade 
betydelsen av att skona strandkonturerna från bergavverkning och framhöll, att 
skönhetssynpunkterna alltför litet beaktats vid tidigare bergavverkningar i samhället.  
 
Herr Berger yttrade, att avverkning av berg bör kunna ske på det område staden köpt på 
Slätten av Göteborgs Bank. 
 
Herr vice ordföranden påpekade, att kontraktet med Granitaktiebolaget C. A. Kullgrens Enka 
ej lägger svårigheter i vägen att utan vidare kunna upplåta berg åt andra för avverkning. 
 
Herr Ljungberg hyste den uppfattningen, att man ej behövde befara, att ej drätselkammaren 
nöjaktigt kommer att lösa frågan om dylik bergavverkning. 
 
Härmed var diskussionen avslutad utan att för närvarande föranleda till någon 
stadsfullmäktiges åtgärd i saken. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
RAGNAR BERGER. 
C. BRÄNNBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 21 oktober 1921 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 10 november 1921. 
 
§ 140. 
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Upprop förrättades, varvid herrar Mattsson, Brännberg och Svante J. Johansson voro 
frånvarande. 
 
Herr Borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 141. 
Det vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 142. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och Tinggren. 
 
§ 143. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 september detta år under § 123 i 
protokollet att till barnavårdsnämnden remittera det av Länstyrelsen genom Magistraten till 
stadsfullmäktige för eventuellt yttrande överlämnade ärendet, 
fattigvårdslagstiftningskommitténs ”Betänkande n:o 4, del I; lagen om den offentliga 
barnavården”. 
 
Barnavårdsnämnden hade avgivit följande, nu föreliggande förslag till yttrande i ärendet: 
 
”Då någorlunda effektiv barnavård redan torde utövas av barnavårdsnämnden själv, 
hälsovårdsnämnden och fattigvårdsstyrelsen, var för sig, och alltså föga behov föreligga för 
den av kommittén föreslagna dyrbara centraliseringen, som och medför svårigheter för 
kommunernas enhetliga ekonomiska förvaltning, som åtminstone bör eftersträvas, och då 
ännu effektivare barnavård, särskilt i fråga om vanartade o. i sedligt avseende försummade 
barn, torde vinnas, om statsbidraget högst väsentligt höjdes i stället för att dessa erforderliga 
summor nu föreslås nedlagda på en dyrbar förvaltningsapparat, så får barnavårdsnämnden för 
sin del avstyrka lagförslagets antagande för att i stället i huvudsak ansluta sig till den 
reservation mot kommittébetänkandet, vilken avgivits av två av kommitténs ledamöter, herrar 
Björklund och Magnusson.” 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga detsamma, att såsom 
stadsfullmäktige eget uttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 144. 
Från löneregleringskommittén förelåg nu dess protokoll av den 18 nästlidne oktober jämte 
kommitténs förslag av samma dag innefattande vissa regleringar och tablå över stadens 
befattningshavares löner och dyrtidstillägg. 
 
Denna sistnämnda handling förelåg enligt .. Bilaga N:o 10, 1921. Vilken bilaga före detta 
sammanträde i tryck utdelats till herrar stadsfullmäktigeledamöter.  
 
Ovannämnda protokoll var av följande lydelse: 
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”Protokoll, hållet vid sammanträde den 18 oktober 1921 med den av stadsfullmäktige tillsatta 
löneregleringskommittén. 
 
Närvarande: herrar Löfgren, Källén, Andersson, Holmqvist och undertecknad, Lüsch, 
sammankallande. 
 
§ 1. Till ordförande och sekreterare för dagens förhandlingar utsågs undertecknad, Lüsch. 
 
§ 2. Efter att noga hava genomgått de handlingar, som rörde detta ärende, beslöt kommittén 
hos stadsfullmäktige föreslå, att dyrtidstilläggen för stadens befattningshavare under första 
hälften av nästa år minskas sålunda, att per år räknat 7 %, inberäknat föregående nedsättning, 
avräknas å sammanlagda beloppet för grundlön, ålders- och övriga tillägg samt 
beklädnadsersättning, då kommittén på grund av noggranna beräkningar ansåg att detta skulle 
verka jämnare och rättvisare än att göra avdrag å procentsatsen å grundlön, då sistnämnda 
avdrag komme att verka ytterst olika beroende på huru många och stora ålderstillägg varje 
befattningshavare har. 
 
De således av kommittén föreslagna avdragen utgöra cirka 25 % sänkning å själva 
dyrtidstilläggen mot av stadsfullmäktige förra gången beslutade 10 %, sålunda 2 ½ gång 
större. Procentuellt å grundlön utgör sänkningen cirka 12 ½ %. Totala beloppet av 
ifrågavarande nedsättning utgör 7,892 kronor mot 3.185 vid föregående tillfälle, detta per år 
räknat. 
 
Sänkningen i det ursprungliga dyrtidstillägg å 5+ % kommer att för de högst avlönade 
befattningshavarna variera mellan 650 och 500 kronor och för polismännen och med dessa i 
lönehänseende likställda med cirka 300 kronor, allt per helt år räknat. 
 
Till detta sammanträde hade skrivelser rörande löneförhållandena inkommit från 
borgmästaren Axel Sundberg och stadskamreraren Axel Holmqvist. 
 
Härjämte förelåg och till kommittén remitterade ärendet rörande doktor Axel Nilssons 
framställning om löneförhöjning såsom förste stadsläkare. 
 
Med anledning härav beslöt kommittén att hos stadsfullmäktige föreslå följande: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg: 
 
Grundlön 4.000:- personl. lönetillägg, 3,500;. Dyrtidstill, 2.000:-. S:ma 9,500:- 
 
Dock skulle det till borgmästaren Sundberg utgående beloppet å 1.000:- kronor som ersättning 
till skrivbiträde i och med denna reglering utgå. 
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Å det sammanlagda lönebeloppet 9,500:- skulle såsom för andra stadens befattningshavare 
avräknas 7 %. 
 
I samband med denna lönefråga beslöt kommittén föreslå stadsfullmäktige att stadsfogden 
Hyllengrens och stadsfiskal Sandells löneförhållanden regleras sålunda: 
 
Stadsfogden: 
 
Grundlön 1,200:- personl. lönetillägg 1.000:- dyrtidstill. 800:- S:ma 3.000:-.  
 
Stadsfiskalen: 
 
Grundlön 1,500:- personl. lönetillägg 1,200:- dyrtidstill. 800:-, S:ma 3,500:- 
 
Samma procentuella avdrag skulle ock för dessa båda tjänstemän tillämpas. 
 
Beträffande stadskamrer Holmqvist tillstyrka, att han i likhet med stadsingeniören Lundgren 
beviljas ett tredje ålderstillägg, vilket skall utgå från 1923 års ingång. Kommittén ville även 
framhålla, att denna senare fråga ej var ny, då den behandlades i stadsfullmäktige senast i 
november 1920 utan att då avgöras. 
 
För doktor Nilsson förorda, att han erhåller en ytterligare tillfällig löneförbättring i enlighet 
med hälsovårdsnämndens föreliggande yttrande av 550:- kronor per år räknat för tiden från 
den 1 januari 1921 t. o. m. den 30 juni 1922, då epidemisjukvården för staden beräknas 
upphöra. Efter nämnda tidpunkt återgår lönen till årligen 1,500 kronor + 450 kronor tillfällig 
löneförbättring. 
 
Till stadsfogden Hyllengren som ersättning för kontor beslöt kommittén föreslå bibehållande 
av grundersättning med 500 kronor per år jämte dyrtidstilägg med 25 %, eller kronor 62:50 
för tiden 1/1 – 30/6 1922. 
 
Vad angår dyrtidstillägg till extra poliser, brandkarlar och stadsarbetare, fann kommittén ej 
skäl föreligga att för kommande första hälften av år 1922 föreslå några minskningar. 
 
Samtliga förestående beslut fattades enhälligt, dock deltog ej herr Holmqvist i det beslut, som 
rörde hans ålderstillägg. 
 
Som ovan 
FRITZ LÜSCH. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
GUST. A. LÖFGREN. 
ANDERSSON. 
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K. KÄLLÉN. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Tablå över befattningshavarnes löneförmåner följer härmed. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som över 
detsamma avgivit följande yttrande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 november 
1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 134. Till förnyad behandling upptogs det under § 130 den 26 nästlidne oktober bordlagda 
ärendet, löneregleringskommitténs förslag av den 18 oktober detta år med tillhörande 
handlingar. 
 
Under behandlingen av detta ärende var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, och 
protokollet för denna paragraf fördes av herr ordföranden. 
 
Efter att samtliga handlingar i ärendet ånyo upplästs, och detsammas olika detaljer noga 
diskuterats, beslöto kammaren enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka det föreliggande 
förslaget, dock med följande ändringar: 
 
För de personliga lönetilläggen till borgmästaren Sundberg, stadsfogden Hyllengren och 
stadsfiskalen Sandell böra stadsfullmäktige bestämma, att dessa tillägg ej för framtiden 
fastslås utan endast gälla tills vidare; 
 
att beslut av stadsfullmäktige ej fattas rörande löneförmånerna för stadens arbetare, för vilka 
drätselkammaren fastställt timlön m. m., utan att stadsfullmäktige överlämna denna del av 
ärendet till drätselkammarens eget avgörande, då kammaren kommer att behandla denna sak, 
då den härför anser tidpunkten lämplig, och  
 
att det av löneregleringskommittén föreslagna procentuella avdraget, 7 %, å sammanlagda 
årliga löneförmåner tillämpas endast för första kvartalet av år 1922 och därefter för andra 
kvartalet av samma år höjes med 3 %, eller sammanlagt till 10 %. 
 
Slutligen ville kammaren framhålla, att stadsfullmäktige, eller av löneregleringskommittén 
upprättat förslag, måtte i god tid upptaga frågan om stadens befattningshavares dyrtidstillägg 
för andra hälften av år 1922. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelågo de i löneregleringskommitténs bemälda protokoll nämnda 
ansökningshandlingarna från vissa stadens befattningshavare rörande löneförmåner. 
 
Tillika hade till dagens sammanträde från fattigvårdens ombudsman, redogörare och kassör, 
herr Emil Löfberg, inkommit skriftlig begäran om, att hans löneförmåner måtte uppdelas i lön 
1.000 kronor, ersättning för expeditionslokal 500 kronor och dyrtidstillägg 300 kronor, samt 
att avdraget å dyrtidstillägg måtte för nästa period beräknas med 25 % å 300 kronor d. v. s. till 
75 kronor. 
 
Under behandlingen av föregående ärende var undertecknad, sekreterare ej närvarande, och 
protokollet för denna paragraf fördes af herr ordföranden. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, vidtog diskussion, under vilken följande talare yttrade sig: 
 
Herr ordföranden redogjorde i sin egenskap av löneregleringskommitténs ordförande för 
arbetet inom kommittén och nämnde, att det även där funnits opinion för reglering av 
dyrtidstilläggen kvartals- i stället för halvårsvis. Framställde dock intet yrkande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg begärde förklaring rörande drätselkammarens uppfattning 
beträffande uttrycket ”tills vidare” med hänsyn till lönerna för befattningshavarna 
borgmästaren Sundberg, stadsfogden Hyllengren och stadsfiskalen Elias Sandell samt 
föreslog, att i dagens protokoll måtte intagas den förklaringen, att detta uttryck avsåge 
möjligen förekommande framtida regleringar av dessa tjänster. 
 
Herr Sterner, understödd av herr Ljungberg, yrkade, att stadsfullmäktige måtte godkänna det 
av herr borgmästaren Sundberg framlagda tilläggsförslaget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter en stunds överläggning följande i ärendet: 
 
1). Att godkänna dels de av löneregleringskommittén förordade löneregleringarna för 
borgmästaren Sundberg, stadsfogden Hyllengren, stadsfiskalen Sandell o stadskamreraren 
Holmqvist, dels att bifalla den av kommittén tillstyrkta tillfälliga löneförbättringen för förste 
stadsläkaren doktor Axel Nilsson samt att godkänna det av herr borgmästaren Sundberg 
föreslagna förtydligandet rörande uttrycket ”tills vidare” i drätselkammarens yttrande. 
 
2). Att bestämma minskningen av dyrtidstilläggen enligt drätselkammarens förslag och att 
uppdraga åt drätselkammaren att handhava bestämmandet av timlöner m. m. för stadens 
arbetare. 
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3). Att till stadsfogden Hyllengren som ersättning för kontor bibehålles 500 kronor för år 
1922, och att dyrtidstillägg å denna ersättning utgår med 25 %, eller kronor 62:50, för tiden 1 
januari – 30 juni 1922. 
 
4). Att herr Löfbergs framställning rörande hans nämnda löneförmåner icke skulle föranleda 
till någon åtgärd från stadsfullmäktiges sida. 
 
5). Att i övrigt bifalla löneregleringskommitténs förslag, sådant det föreligger, enligt dess 
ovannämnda protokoll med tillhörande bilaga. 
 
§ 145. 
Till behandling förelågo folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomstförslag för 
år 1922 jämte tablå över folkskolans lärarelöner för samma år. 
 
Jämte dessa förslag hade folkskolestyrelsen överlämnat nedanstående skrivelse: 
 
”Motivering för avvikelser från innevarande års stat för folkskoleväsendet. 
 
1. Den efter avlidna småskollärarinnan Anna Olsson lediga befattningen har ej tillsatts med 
ordinarie, uppehålles ej heller av vikarie utan har tills vidare ansetts kunna indragas och första 
klassen kunnat uppdelas i endast 3 mot föregående läsår 4 avdelningar. 
 
2. Efter innevarande sommars reparationer har posten ”anskaffning och underhåll av 
fastigheter” kunnat minskas med kronor 1.000 
 
3. ”Bränsle och lyse” har av kända orsaker nedsatts till hälften. 
 
4. För att undvika överskridandet av de beräknade utgifterna i staten, som till väsentlig del 
berott av skoldistriktets skyldighet att inköpa och dels till inköpspris och dels gratis 
tillhandahålla skolmateriel har med ledning av innevarande års utgifter på denna post = 
kronor 3,661:57 ”undervisningsmateriel” för år 1922 upptagits till kronor 4.000:-. 
 
5. Skolvaktmästare Högberg hade genom ordf. till skolstyrelsen liksom förut till kyrkorådet 
inkommit med framställning att i likhet med honom jämnställda befattningshavare i 
kommunens tjänst få räkna 3 ålderstillägg å kronor 200 efter 3, 6 och 9 års väl vitsordad 
tjänstgöring och att härvid få tillgodoräkna sig sin tjänstetid som ord. poliskonstapel, alltså 
från 1 jan. 1913. 
 
Efter överläggning beslöt styrelsen avstyrka denna hans framställning, vadan lönen som förra 
året sattes till kronor 1,800 inkl. dyrtidstillägg, å vilken summa dock skulle avdragas den 
procentuella minskning stadsfullmäktige kunde besluta, vilken minskning enligt 
löneregleringskommitterades förslag satts till 7 % å hela lönebeloppet för nästa halvår. 
Samma minskning skulle gälla den andre vaktmästaren. 
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6. Bokvårdarens arvode har förts till lärarelöneposten, vilket och gäller överrlärarens.  
 
Rätt utdraget ur folkskolestyrelsens protokoll för den 29 okt. 1921, betygar 
 
FRITZ LÜSCH. 
Ordf. 
 
Folkskolestyrelsen hade antagit förslaget för folkskolan med det tillägg, att bestämmandet av 
bränsleersättning överläts åt drätselkammaren. 
 
Utgifterna för folkskolan slutade på ett belopp av kronor 100,203:73 varav på bevillning 
skulle uttaxeras 56.000 kronor. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisade ett belopp av 480 kronor, varav på bevillning skulle 
uttaxeras 180 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat båda ovannämnda förslag till 
drätselkammaren, vilken enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes enhälligt 
beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av det båda ifrågavarande förslagen i 
oförändrat skick med iakttagande av det tillägget beträffande utgifts- och imkomstförslaget 
för folkskolan, att vedersättning till lärarekåren bestämmes efter de vedpris, som gälla den 1 
januari och 1 juli 1922. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av 
herr Sterner, att antaga de båda föreliggande utgifts- och inkomstförslagen med det av 
drätselkammaren föreslagna tillägget beträffande lärarepersonalens vedersättning. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomstförslagen för folkskolan och 
barnavårdsnämnden innefattas i denna … Bilaga N:o 11, 1821.  
 
§ 146. 
Lysekils föreläsningsförening hade hos stadsfullmäktige ansökt om anslag för år 1922 till 
föreläsningsverksamheten med 500 kronor och till folkbiblioteksverksamheten med 300 
kronor. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka dessa anslags beviljande, och att det sammanlagda beloppet, kr 
800, för ifrågavarande ändamål upptages i 1922 års utgifts- och inkomst stat för uttaxering. 
 
Från detta beslut i drätselkammaren hade herr vice ordföranden därstädes haft avvikande 
mening, då han av sparsamhetsskäl yrkat, att ej mera än sammanlagt 500 kronor till 
föreläsnings. Och folkbiblioteksverksamheterna bör beviljas. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 99 
 

 
Herr vice ordföranden ansåg en dylik besparing ganska oväsentlig och yrkade bifall till 
föreläsningsföreningens begäran. 
 
Herr Löfving talade för sänkning av dessa anslag under framhållande av, att man är tvungen 
att spara, och att det därmed någon gång måste börjas. 
 
Herr ordföranden vände sig mot detta yttrande med hänvisning till, att man både sökt spara 
och så gjort, där det funnits möjlighet, exempelvis beträffande folkskolans utgifter för nästa 
år, där det är en minskning av ej mindre än 34.000 kronor mot innevarande år. 
 
Herr Laurin yrkade med anslutning till sitt i drätselkammaren avgivna yrkande, att ej mera än 
sammanlagt 500 kronor måtte för ifrågavarande ändamål beviljas. 
 
Herr Sterner framhöll, att det bör sparas överallt, där det så utan skada kan ske, men att det 
härvidlag bleve en malplacerad sparsamhet, då man därigenom skulle inkräkta på en viktig 
gren av bildningsverksamheten. Framhöll att jämförelsevis stora belopp inom samhället 
inflyta för nöjesskatt, och att det vore rimligt begärt, att stadsfullmäktige med hänsyn till 
nämnda inkomst beviljade föreläsningsföreningens begäran samt yrkade bifall till densamma. 
 
Herr Löfgren ansåg en besparing härvidlag av så underordnad betydelse, att den icke borde 
ifrågakomma. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att föreläsningarna under innevarande år varit i allmänhet talrikt 
besökta, och att utlåningen av böcker från folkbiblioteket avsevärt stegrats, varför det skulle 
vara mycket nedslående, om stadsfullmäktige av omotiverad spsrsamhet sänkte ifrågavarande 
anslag, som är det lägsta tänkbara man kan reda sig med. understödde herr Sterners yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden framställt proposition op bifall 
till vardera av de båda föreliggande yrkandena i ärendet, beslöto stadsfullmäktige utan 
votering att bifalla föreläsningsföreningen föreliggande framställning, och att medel skola 
utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 147. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 17 oktober 
1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Ljungberg, Tinggren och Elmqvist samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 117. Med anledning av det till herr ordföranden vid sammanträdet den 22 nästlidne 
september lämnade uppdraget att underhandla med fru Emma Pihl och herr O. A. Herm om 
ersättning för mark, som av dessa personer tagits i anspråk för Drottninggatans utläggande 
med respektive 24 och 17 kvadratmeter. Hade dessa personer enligt herr ordförandens 
meddelande förklarat sig nöjda med en ersättning av kronor 7:50 per kvadratmeter, alltså 
respektive kronor 180:- och 127:50. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om, att ifrågavarande markstycke förvärvas för sagda pris, och att sammanlagda beloppet 
härför kronor 307:50 utgår av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och 
inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle medel för ifrågavarande 
ändamål såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 148. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde drätselkammaren, att den i enligthet med skrivelsen 
bifogad, av stadsingeniören upprättat kostnadsförslag lydande å 1,150 kronor beslutit att 
såsom nödhjälpsarbete låta gräva ett dike längs Trötemyrens västra kant från brunnen i myren, 
vilket arbete kammaren tänkt sig som ett led i arbetet med myrens upprensning. 
 
Kammaren begärde, att beloppet för ifrågavarande ändamål måtte anvisas att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med godkännande av drätselkammarens nämnda beslut 
bevilja det för arbetets utförande erforderliga beloppet att utgå såsom drätselkammaren 
föreslagit. 
 
§ 149. 
Från styrelsen för elektricitetsverket förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med elektricitetsverkets styrelse den 17 
oktober 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lüsch, Löfgren och Mattsson samt verkets konsulterande 
ingeniör, Karl G. Olsson. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
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Närvarande såsom representanter för Kungl. Vattenfallsstyrelsen voro Kraftverksdirektören 
Einar Sylwan och Distriktsingeniören Gustav Hörsta. 
 
§ 1. Från Trollhätte Kraftverk inkom på sin tid räkning över under driftåret 1/10 1919 – 30/9 
1920 utöver kontraktsenligt abonnerad effekt uttagen kraft, vilken med kronor 5,154:18 
översteg det pris kontraktet stadgar. 
 
Det abonnerade effektbeloppet uppgår f. n. till 300 kw., varav 175 kw. Dygnskraft och 125 
kw. Dragkraft. För den händelse verket utökade det abonnerade effektbeloppet till 350 kw., 
dygnskraft 175 kw. Och dragkraft 175 kw., förklarade sig Direktör Sylwan villig att betrakta 
sagda effektbelopp såsom förut anmält, från 1/10 1919, samt hos Kungl. Vattenfallsstyrelsen 
tillstyra sådan uppgörelse. Debiterade kronor 5.154:18 skulle således komma att bortfalla, 
ävensom avgiften för den under driftåret 1/10 1920 – 30/9 1921 uttagna överförbrukningen 
(c:a 49 kw. Till ett belopp av c:a kronor 6.000). 
 
Styrelsen beslöt därför föreslå hrr Stadsfullmäktige att det abonnerade effektbeloppet höjes till 
350 kw., därav dygnskraft 175 kw, och dagkraft 175 kw. Enligt kontraktet med Kungliga 
Vattenfallsstyrelsen erlägges grundpris för minst 70 % av den abonnerade dagkraftseffekten, 
vare sig verket använder sig av energin eller ej. Minimieffektsbeloppet skulle således komma 
att uppgå till 297,5 kw., varav dygnskraft 175 kw. Och dagkraft 122,5 kw., vilket innebär en 
ökning av dagkraftseffekten med 35 kw. 
 
Som ovan  
IVAR HYLLENGREN. 
 
Rätt utdraget; betygas 
 IVAR HYLLENGREN. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yrkade herr Laurin, att stadsfullmäktige måtte ingå på dylik 
uppgörelse, då den är förmånlig för staden, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
detta yrkande. 
 
§ 150. 
Från styrelsen för stadens vatten- och kloakledningar förelåg utdrag av dess protokoll för den 
3 nästlidne oktober med begäran, att stadsfullmäktige måtte besluta om höjning av priset å 
vatten enligt mätare, vilket användes till industriellt bruk, från nuvarande 20 öre till minst 35 
öre per kbm. 
 
Enligt av stadsingeniören gjord utredning är stadens självkostnadspris för vattnet i det 
närmaste 32 öre per kbm. 
 
Herr Laurin yrkade bifall till framställningen, och att priset måtte sättas till 35 öre per kbm. 
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Herr Ekblad yrkade likaledes bifall, men föreslog i stället 40 öre per kbm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla herr Laurins yrkande i ärendet.  
 
I samband med detta ärende föreslog herr Sterner, att den gamla frågan om införande av 
vattenskatt i staden måtte åter upptagas och yrkade detta ärendes remiss till vattenstyrelsen för 
utredning. 
 
Detta yrkande understöddes av herrar Laurin och vice ordföranden. 
 
Herr Ljungberg ställde sig ganska tveksam mot ifrågavarande förslag och framhöll, att den 
blivande utredningen om införande av dylik skatt i samhället måtte göras förutsättningslöst. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 151. 
Med anledning av lokomotivförare herr Olof Anderssons skrivelse till vattenstyrelsen om att 
få inkoppla vattenledning från stadens ledningsnät till sökandens hus Höglid n:o 2, Slätten, 
mot att lämna mark för framtida gatuutvidgning, hade vattenstyrelsen beslutit följande enligt 
föreliggande skrivelse: 
 
Att med detta ärende ingå till stadsfullmäktige med tillstyrkan om bifall till sökandens 
framställning mot villkor, att sökanden till staden, utan annan ersättning än att staden tillåter 
nämnda inkoppling av vattenledning, avstår en del av sitt tomtområde till nämnda hus, vilket 
område är beläget mellan Landsvägsgatan och ifrågavarande huslinje, samt att sökanden, om 
så skulle vara nödvändigt och av staden erfordras, på egen bekostnad lägger stödjemur mot 
landsvägen. 
 
För det vatten, som således framledes komme att till sökanden levereras, skulle dock 
betalning erläggas i enlighet med vad stadsfullmäktige därom bestämma, och skulle sökanden, 
om stadsfullmäktige bifalla framställningen, ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- 
och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Vattenstyrelsen hade dock i sin skrivelse påpekat, att staden ej för närvarande har någon som 
helst skyldighet att utlägga gata framför bemälda hus. 
 
Herr vice ordföranden yrkade avslag å framställningen, då staden ej behöver den sålunda 
erbjudna marken. 
 
Herr Laurin meddelade, att han i vattenstyrelsen ej deltagit i ifrågavarande beslut, då 
Skandiaverken äger mark å samma sida av landsvägen som sökandens hus är beläget. 
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Herr Ekblad, som i vattenstyrelsen röstat för att hos stadsfullmäktige tillstyrka ansökningen, 
yrkade bifall till densamma under motivering av att sökanden likväl har rätt att från 
vattenposter på Slätten hämta allt vatten han behöver till hushållsförbrukning. 
 
Herr Sterner uttalade betänkligheter mot att bevilja ytterligare husägare på Slätten rätt till 
vatten från stadens ledningar. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige utan votering avslå den föreliggande 
framställningen. 
 
§ 152. 
På grund av den av herr Ekblad avgivna reservationen mot beslutet i styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar den 10 sistlidne september under § 67 i protokollet rörande 
leverans av vatten till Lantmännens mejeri på Slätten hade nämnda styrelse, dock utan att 
hava ändrat uppfattning i saken, beslutit vid sitt sammanträde den 3 nästlidne oktober att till 
stadsfullmäktige överlämna samtliga handlingar i berörda ärende. 
 
Dessa handlingar, som nu förelågo, voro t. v. följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 23 augusti 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Mattsson, Ekblad och Malmrot samt undertecknad, 
stadsingeniör Lundgren, anmodad att föra detta protokoll, då den ordinarie var frånvarande. 
 
§ 61. Då det kommit till styrelsens kännedom, att Lantmännens mejeri på Slätten under cirka 
5 månaders tid erhållit såväl skölj- som kylvatten från stadens vattenledning, och att denna 
vattenmängd enligt föregående dag skedd avläsning av mätare uppgick till ej mindre än 2.250 
ton, och då tillkoppling av vattenledning från mejeriet med stadens vattenledning skett utan 
vattenstyrelsens vetskap beslöts att, vad vattenstyrelsen har sig bekant, icke någon rätt för 
mejerifastighetens ägare att till nämnda fastighet låta använda stadens vattenledningsvatten 
för industriellt ändamål, omedelbart låta avstänga vattenledningen till sagda mejeri. 
 
Vattenstyrelsen beslöt vidare att från styrelsen för Lantmännens mejeriförening infordra 
skyndsam förklaring över på vad grund och med vilken rätt mejeriet ansett sig kunna sålunda 
använda stadens vattenledning. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 10 september 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Granberg och Ekblad samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 67. Till förnyad behandling upptogs frågan rörande vattenförbrukningen till Lantmännens 
mejeri på Slätten. 
 
Till dagens sammanträde hade tvenne nedanstående skrivelser rörande detta ärende inkommit. 
 
Till Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar. 
 
Då vi enligt oss tillsänt protokollsutdrag uppmanats lämna förklaring på vad grund och med 
vilken rätt Lantmännens Mejeriförening m. b. p. a. ansett sig kunna använda stadens 
vattenledningsvatten, få vi härmed till Styrelsen anföra följande: 
 
Som det nog är Styrelsen bekant, förhyra vi mejerilokalen av byggmästare Oscar Wallén. I 
hyresvillkoren ingår indragning av vatten i lokalen, som av oss får användas för 
mejerirörelsen. Vi anser att det tillkommer vår hyresvärd ombestyra erhållande av rättighet för 
oss att använda stadens vattenledningsvatten. 
 
Vi hava därför ej haft anledning hos Vattenstyrelsen söka dylika rättigheter, då vi trodde herr 
Wallén ordnat desamma. 
 
Vi beklaga att, mejerifastighetens ägare ej utverkat sådana rättigheter för oss, men anse likväl 
denna formella försummelse från fastighetsägarens sida, ej böra motivera Vattenstyrelsens 
åtgärd att härför helt avstänga oss från vatten. 
 
Vi få i detta sammanhang hemställa, att åtminstone tillsvidare erhålla 1 á 2 ton vatten 
dagligen, då vi anse oss med denna vattenmängd kunna hålla mejerirörelsen i gång. Till 
kylmaskinen skola vi nämligen använda sjövatten. 
 
För det vatten som vi hitintills använt och eventuellt kommer att använda av stadens 
vattenledningsvatten avvakta vi svar med uppgift å pris per kubikmeter. 
 
Lysekil den 29 aug. 1921. 
 
Lantmännens Mejeriförening m. b. p. a., Lysekil. 
AXEL G. OLSSON. 
 
Lika med originalet betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
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Till styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Med anledning av Vattenstyrelsens beslut enligt dess protokoll för den 23 augusti detta år 
rörande leverans av vattenledningsvatten till min fastighet n:o 1 vid Landsvägsgatan finner 
jag mig föranlåten göra några erinringar. 
 
Jag vill då först säga, att jag icke gillar den stora förbrukningen av vatten, vilken försiggått i 
nämnda fastighet, och vilken förbrukning varit onormal i förhållande till stadens 
vattentillgång samt för mig en fullständig överraskning, varför Vattenstyrelsens ingripande 
däremot nog kan anses befogad, men fråga är dock, om det icke varit klokt och rättvist att, när 
Vattenstyrelsen annonserade vattnet fritt, och således ingen inskränkning vidtagits mera än i 
min fastighet, det även till denna ort lämnas åtminstone något vatten. 
 
Så har emellertid ej skett, och när jag enligt Vattenstyrelsens protokoll av den 10 maj 1912 är 
likställd med stadens övriga förbrukare, anser jag, att Vattenstyrelsen bör taga frågan till 
skyndsam behandling. 
 
Beskyllningen mot mig att jag icke skulle hava rätt att till ifrågavarande fastighet använda 
stadens vattenledningsvatten är helt ogrundad, vilket framgår av sistnämnda protokoll. 
 
Vattenledningen lades in 5 år innan jag blev ägare av nämnda fastighet, men har först i år 
tagits i användning, sedan den först blivit försedd med mätare från staden. 
 
Jämfört med härvarande järnväg så har denna obegränsat använt sig av stadens 
vattenledningsvatten i cirka 20 månader, till och med utan mätare. 
 
Sedan mätare där för några dagar sedan insatts, har det visat sig, att förbrukningen därstädes 
uppgår till 9 á 10 kubikmeter per dygn, så man kan antaga, att tillsammans med det vatten, 
som använts till spolning av vagnar, denna förbrukning uppgår till cirka 11 kubikmeter per 
dygn, vilket för nämnda tid utgör tillsammans cirka 6.500 kubikmeter eller dubbelt mot vad 
som uppgavs högst kunna behövas under vissa tider av året. 
 
Härvidlag har dock ingen inskränkning vidtagits oaktat järnvägen mycket väl kan använda 
tillgängligt brunnsvatten under sommaren. 
 
Det är endast när högvatten inträder som användningen av brunnsvätten är olämplig. Intresset 
synes därför hava inriktats väl starkt på min fastighet med hänsyn till nämnda förbrukning, så 
att andra liknande fall helt förbisetts. 
 
På grund av ovan anförda hemställer jag, att Vattenstyrelsen måtte taga dessa frågor till 
behandling, ovh vill jag föreslå, att till min fastighet n:o 1 på Slätten till vidare tilldelas 2 
kubikmeter vatten per dygn och till Lysekils järnväg 3 kubikmeter samt att priset å 
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vattenledningsvatten sattes till 30 öre per kubikmeter levererat enligt mätare då vattnet 
användes för industriellt bruk eller sådant som ej kan hänföras till hushållsförbrukning. 
 
Lysekil den 5 september 1921. 
  OSCAR WALLÉN. 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, och den i ärendet uppkomna diskussionen avslutats, beslöt 
styrelsen följande: 
 
Att sedan styrelsen tagit del av vattenstyrelsens, drätselkammarens och stadsfullmäktiges 
beslut rörande utbyte av mark och vatten vid Landsvägsgatans utläggande, inga skäl kunna 
anses föreligga att hålla vattenledningen avstängd till ifrågavarande fastighet, synnerligen som 
den nuvarande vattenåtgången tillåter dylik leverans, dock skall härvidlag den inskränkningen 
vidtagas, att den levererade vattenmängden per dygn ej tillsvidare får överskrida 2 ton. 
 
Från förestående beslut hade herr Ekblad avvikande mening, då han yrkat, att ärendet måtte 
remitteras till stadsfullmäktige. 
 
I ovanstående beslut deltog ej herr vice ordföranden. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
L. LAURIN. 
OSCAR WALLÉN. 
 
Vid justeringen av detta protokoll anmäler jag min reservation mot beslutet I § 67 beträffande 
leverans av vatten till Lantmännens mejeri på Slätten, då jag yrkat detta ärendes remiss till 
Stadsfullmäktige, emedan jag anser, att styrelsen ej kan utan stadsfullmäktiges hörande 
besluta leverans av vatten för industriella bruk till fastigheter på Slätten. 
 
Lysekil den 3 oktober 1921.  

S. P. EKBLAD. 
 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, yttrade herr Sterner, att det vore svårt för stadsfullmäktige att nu 
omedelbart sätta sig in i denna fråga och föreslog, att en kommitté av 5 personer måtte 
tillsättas för att till stadsfullmäktiges nästa sammanträde inkomma med utredning i frågan. 
 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 107 
 

Till medlemmar i denna kommitté föreslog herr Sterner: herrar stadsfullmäktiges ordförande, 
kyrkoherden Fritz Lüsch, borgmästaren Axel Sundberg, 1 ledamot från drätselkammaren, 1 
ledamot från vattenstyrelsen och dessutom 1 stadsfullmäktigeledamot utom herr ordföranden. 
 
Herr ordföranden understödde herr Sterners förslag och gjorde det tillägg till detsamma, att 
kommittén måtte få följande uppdrag: 
 
1) Dels tolka rätta innebörden av drätselkammarens beslut den 26/2 1912 rörande ersättning 
till vissa namngivna tomtägare å Slätten utefter Landsvägsgatan för markupplåtelse för 
gatuutvidgning i form av rätt att inleda vatten- och avloppsledningar i sina fastigheter från 
stadens vatten- och kloaknät och vatten- och kloakstyrelsens beslut i samma sak av den 10 
maj 1912 samt stadsfullmäktiges godkännande beslut i samma ärende den 3 april 1918. 
 
2) dels föreslå stadsfullmäktige de åtgärder, som med anledning av denna tolkning böra 
vidtagas såväl i allmänhet som särskilt i detta fall. 
 
3) och dels slutligen föreslå pris å redan förbrukat vatten i Lantmännens mejeri på Slätten i 
Wallentin Olssons före detta tomt. 
 
Herr Larsson påpekade, att utredning i saken bör företagas och framhöll, att det av herr 
Wallén åberopade beslutet i vattenstyrelsen av den 10 maj 1912 avsåge endast 
hushållsförbrukning av vatten. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla herr Sterners förslag i ärendet med den av herr 
ordföranden föreslagna formuleringen rörande kommitténs arbete. 
 
Till medlemmar i kommittén valdes herrar stadsfullmäktiges ordförande, kyrkoherden Fritz 
Lüsch, borgmästaren Axel Sundberg, förvaltaren John Sterner, konsuln L. Laurin och 
handlanden S. P. Ekblad med den förstnämnde såsom sammankallande. 
 
§ 153. 
Med anledning av debatten vid stadsfullmäktiges senaste sammanträde rörande 
elektricitetsverkets styrelse hemställde herr Laurin om att bliva omedelbart befriad från 
ledamotskapet i nämnda styrelse. 
 
Herr vice ordföranden fann ingen anledning föreligga för herr Laurin att nu avgå och vädjade 
till honom att kvarstå till årets slut samt framhöll det myckna arbete herr Laurin uträttat till 
samhällets bästa inom ifrågavarande styrelse. 
 
Detta uttalande understöddes av herr Wallén. 
 
Herr Ljungberg anslöt sig dock till herr vice ordförandens hemställan under uttalande av, att 
ett bifall till herr Laurins begäran skulle betyda en skilsmässa under en viss misstämning, ett 
förhållande som härvidlag absolut bör undvikas, då nog alla här äro ense om, att det ligger ett 
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både omfattande och oegennyttigt arbete bakom den tid herr Laurin verkat i nämnda styrelse, 
varför det å ömse sidor vore angenämare, om denna avsägelse avsåge tiden vid årsskiftet. 
 
Herr Laurin sade sig emellertid vidhålla avsägelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att avslå herr Laurins begäran om omedelbar befrielse från bemälda 
uppdrag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
J. E. LINDBOM. 
C. G. TINGGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 10 december 1921 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921. Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 24 november 1921. 
 
§ 154. 
Upprop förrättades, varvid herrar Mattsson och Larsson voro frånvarande, den sistnämnde på 
grund av avflyttning från staden. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 155. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 156. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Laurin och Ljungberg. 
 
§ 157. 
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I enlighet med valkommitténs förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen för 
granskning av magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1922 herrar 
kyrkoherden Fritz Lüsch, förvaltaren John Sterner, redaktören Axel Ljungberg, frisören G. A. 
Löfgren och grosshandlaren O. G. Löfving samt till dess suppleanter herrar byggmästaren 
Oscar Wallén och fabrikören Rich. Björsell. 
 
§ 158. 
Till kommunalombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med det från valkommittén 
föreliggande förslaget herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, kyrkovaktmästaren 
B. C. A. Högberg och skatteexekutorn Rudolf Ljunggren samt till suppleant därsammastädes 
brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
I arvode bestämdes 15 kronor till varje ombud. 
 
§ 159. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 64 i protokollet för den 20 maj 1920 bordlagda 
ärendet, reglementsförslag för stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Sedan herrar Brännberg, Löfgren och borgmästaren Sundberg yttrat sig rörande den stiftelsen 
tillhöriga villans användning exempelvis till konditori eller dyligt under sommarmånaderna, 
och den sistnämnda talaren lovat att rörande denna sak underhandla med donatorn, beklöto 
stadsfullmäktige enhälligt att antaga reglementsförslaget, sådant det förelåg. 
 
§ 160. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 28 sistlidne juni under § 77 i protokollet att 
bordlägga ärendet rörande genombrott mellan hamnbassängerna. 
Till dagens sammanträde hade från herr ordföranden i hamnstyrelsen inkommit följande 
skrivelse i ärendet: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Då bordlagda frågan om förslaget till genombrott av hamnarmen i Rosvik vid morgondagens 
sammanträde återupptages tillåte jag mig, som hamnstyrelsens ännu fungerande ordförande, 
göra några erinringar, som möjligen kunna belysa denna viktiga fråga vid dess avgörande. 
 
Av Stadsingeniören den 12 April till Vattenstyrelsen ingivit kostnadsförslag skulle kostnaden 
för hamnbassängens förbindande medelst en kanal av 3 meters bredd uppgå till kronor 
10.600:-, häri icke inberäknad någon bergsprängning. 
 
Enligt mitt förmenande och med kännedom om de kolossala stenblock som år 1882 vid 
utfyllnaden för ångbåtsbron stjälptes i sjön för hamnarmen, torde nog kostnaden i sin helhet 
uppgå till det dubbla beloppet. 
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Hamnstyrelsen har i sitt protokoll den 4/12 1920 § 18, förordat ett nytt förslag för den sanitära 
olägenhetens avhjälpande uppgjort av Stadsingeniör Lundgren. Det avser att utdraga 
kloakledningen vid Rosvikstorg genom Hamngatan och utmynna vid nya kajen. Kostnaden 
kan mera exakt beräknas än för genombrott av piren och uppgår till kronor 9.800:- 
 
Att detta anslag är fördelaktigt icke allenast för hamnen utan även för närboende vid 
Fabriksgatan som därigenom få ett ordnat kloakväsande är uppenbart. Att det kommer att 
möta många tekniska svårigheter för genombrott av hamnarmen och att olägenheterna för 
kloakvattnet icke därigenom bliva avhjälpta, är min fulla övertygelse.  
 
Stadens kloakledning i Rosvik är otät och kan ej motstå det tryck som numera, genom 
järnvägens framdragande uppstått. Kloakvattnet genomsyrar marken och får sitt avlopp till 
stor del genom kajmuren. 
 
Förr eller senare måste staden omlägga ledningen och rätta lösningen är, enligt min 
övertygelse, att nu vidtaga de åtgärder som föreslagits och befria hamnbassängerna för stank 
av kloakledningen. 
 
Om hamnen blir befriad från de sanitära olägenheterna på föreslaget sätt, och genombrottet av 
hamnarmen slopas, anser jag att armen bör bestrida halva kostnaden.  
 
En sådan åtgärd kan av hamnstyrelsen inför vederbörande myndigheter på sin tid försvaras, 
men för genombrottet torde det möjligen ställa sig annorlunda. 
 
Lysekil den 23 November 1921. 
 MAGNUS RADHE.” 
 
Denna skrivelse lästes, varefter under den i ärendet uppkomna diskussionen nedannämnda 
talare yttrade sig. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att ärendet måtte få tills vidare vila, då hamnstyrelsen ej för 
närvarande har några medel till förfogande för ändamålet. Framhöll dessutom, att bästa sättet 
för avvägande av ifrågavarande sanitära olägenheter vore att flytta de vid hamnpiren 
utmynnande kloakledningarna så som av hamnstyrelsen föreslagits. 
 
Herr Laurin anslöt sig till herr vice ordförandens yrkande, men ansåg den av hamnstyrelsen 
föreslagna sträckningen av kloakledningen mindre lämplig och höll på förslaget om 
genombrott mellan hamnbassängerna. 
 
Herr Löfgren föreslog, att frågan löses på detta sättet, att kloakledningen drages från brunnen 
å Rosvikstorg i omedelbar närhet av kajfästets norra sida med utlopp å lämpligt djup i yttre 
kajen för att där ledningen passerar bassängen, påfyllnad skall kunna göras, då på detta sätt 
kajfästet skulle erhålla nödig bredd. Yrkade ärendets återremiss till hamnstyrelsen och 
drätselkammaren samt att till hamnstyrelsen måtte göras hemställan om att den inre 
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hamnbassängen snarast möjligt rensas på hamnens bekostnad. Ansåg ock att något bör göras 
för avhjälpande av rådande olägenheter vid Norra hamnen. 
 
Herr Brännberg framhöll, att hamnbassängerna äro så välbehövliga för placering av 
fiskebåtar. Under framhållande av önskvärdheten att de nämnda sanitära olägenheterna fortast 
möjligt undanrödjas uttalade han möjligheten av att kunna av statsmedel för ifrågavarande 
arbete erhålla 2/3 av totalkostnaden, om arbetet utföres såsom nödhjälpsarbete, ett förhållande 
som drätselkammaren och arbetslöshets- och nödhjälpskommittén kunde söka göra sig 
förvissade om. 
 
Herr Lindbom delade hamnstyrelsens uppfattning i saken och framhöll, att genombrott mellan 
hamnbassängerna utan att flytta kloakledningen såsom hamnstyrelsen föreslagit ej blir 
tillfyllest för sagda missförhållandes avhjälpande. 
 
Herrar Tinggren och Luckey vidhöllo den ståndpunkt, som de intagit i frågan, då densamma 
senast behandlades i stadsfullmäktige. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att han nyligen haft ett samtal med stadsingeniör Kornell i 
Uddevalla om ifrågavarande förhållanden, och hade denne därvid påpekat svårigheten att få 
det lättare avloppsvattnet att strömma ut mot det tyngre havsvattnet, och att detta problems 
nöjaktiga lösning varit föremål för kommunalteknisk prövning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att bifalla det av herr Löfgren 
gjorda remissyrkandet samt att hemställa till hamnstyrelsen om att denna måtte så snart det är 
möjligt låta på hamnens bekostnad rensa den inre hamnbassängen. 
 
§ 161. 
Den av stadsfullmäktige den 10 dennes under § 152 i protokollet tillsatta kommittén för 
frågan rörande vattenleverans till Lantmännens mejeri på Slätten hade till dagens 
sammanträde avlämnat följande skrivelse: 
 
”Den av S. F. i Lysekil den 10 dennes tillsatta kommittén, bestående av stadsfullmäktiges 
ordf. såsom sammankallande, borgmästaren Axel Sundberg, D. K:s ordf. John Sterner, 
Vattenstyrelsens ordf. Lars Laurin och dess ledamot herr S. P. Ekblad, i syfte att 
 
1) dels tolka rätta innebörden av D. K:s beslut den 26/2 1912 angående ersättning till vissa 
namngivna tomtägare å Slätten utefter Landsvägsgatan för markupplåtelse för gatuutvidgning 
i form av rätt att inleda vatten- och avloppsledningar i sina fastigheter från stadens vatten- 
kloaknät och Vatten & Kloakstyrelsens beslut i samma sak av den 10 maj 1912 samt S. F:s 
godkännande beslut i samma ärende den 3 april 1918. 
 
2) dels föreslå S. F. de åtgärder, som med anledning av denna tolkning böra vidtagas såväl i 
allmänhet som särskilt i detta fall. 
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3) och dels slutligen föreslå pris å redan förbrukat vatten i Lantmännens mejeri på Slätten i 
Vallentin Olsson f. d. tomt, 
 
Har efter fullgjort uppdrag, varvid stadsingeniören och stadsarbetsförmannen hörts i fråga om 
indelning av vatten i nämnda fastighet och det därå belägna mejeriet, och efter tagen del av 
samtliga aktstycken kommit till följande slutsatser: 
 
1) D. K:s beslut av den 26/2 1912 och S. F:s konfirmation därå av den ¾ 1918 angående 
ersättning för markupplåtelse i och för Landsvägsgatans framdragande till Vallentin Olsson, J. 
Hansson, Antom L. Ward, Ida Christensson, Betty Svensson, F. Hansson och Oscar Wallén i 
form av begärd rättighet att till sina resp. fastigheter inleda vatten- & avloppsledningar från 
stadens, liksom också Vatten- & Kloakstyrelsens där på vilande beslut av den 10 maj 1912 § 
27 avser givetvis vatten för hushållsförbrukning allena, och så tolkas också beslutet i den 
skrivelse av den 12/3 1918 från herr Oscar Wallén till D.K., vari yras, att D. K:s beslut av den 
26/2 1912 skall underställas S. F:s godkännande. 
 
Hr Wallén säger däri: ”… I överenskommelsen ingår rätt för nämnda fastighetsägare att inleda 
vatten till sina bostadshus”. 
 
Visserligen kan beträffande herr Wallentin Olssons av herr Wallén nu ägande fastighet å 
Slätten även den rätten ifrågasättas, enär Olsson i sin skrivelse av den 14Ä/12 1911 i 
vattenfrågan endast fordrat som ersättning rätt att för avlopp från sina tomter inleda 
avloppsrör i stadens kloakledningar, vilken begäran av D. K. den 26/2 1912 på sätt bifallits, 
att han finge inkoppla ledningar endast till ett hus. Men då det icke torde vara obilligt, att den, 
som i fråga om förmåner i form av vatten- och kloakledningar begärt mindre, erhåller samma 
rätt som de, som begärt mera, och Vattenstyrelsen antagligen så tolkat D. K:s beslut i sitt 
protokoll av den 10 maj 1912, där samtliga angivna tomtägare i fråga om vattenförmån 
likställts, böra S. F. enligt vårt förmenande följa Vattenstyrelsen i denna punkt och därmed 
tillerkänna herr Wallén i den av herr Vallentin Olsson övertaga fastigheten samma vattenrätt 
som övriga markupplåtare, men heller ingenting därutöver. 
 
I följd härav bör vatten för annat än hushållsbruk enligt för staden gällande vattenreglemente i 
nu nämnda fastigheter ej medgivas utan S. F:s prövning av ansökan i vart särskilt fall. 
 
Då herr Wallén i sin skrivelse av den 12/3 till Drätselkammaren själv tolkat denna medgivna 
rätt såsom avseende hushållsförbrukning, finner kommittén det motsägande, att tre år senare 
beslutet tolkas därhän, att bemälda tillstånd innefattande all vattenförbrukning i herr Walléns 
å denna tomt belägna fastighet(er). 
 
Kommitterade få alltså föreslå S. F. med anledning av Vattenstyrelsens mindre lyckligt 
formulerade protokoll av den 10/5 1912 ett förtydligande därhän, 
 
1) att vatten till alla där avsedda fastigheter är medgivet endast för hushållsförbrukning i dessa 
fastigheter, vidare 
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2) att servisvattenledning till ett enda hus å Vallentin Olssons förra tomt får bibehållas och 
nyttjas för bostadslägenheten i mejeriet, 
 
3) men att ansökan om användning av vatten för mejeriets del omedelbart bör av dess styrelse 
genom vattenstyrelsen till S. F. ingivas och – i händelse av bifall – åsättas ett pris avsevärt 
högre än det för industriellt ändamål inom staden använda, 
 
4) och att det till dess förbrukade vattnet för mejeriets del åsättes ett pris av en krona och 25 
öre per kubikmeter och omedelbart av mejeriet uttages. 
 
Lysekil den 18 november 1921. 
 
FRITS LÜSCH. AXEL SUNDBERG L. LAURIN. 
 S. P. EKBLAD. JOHN STERNER.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig herr Wallén, som bestred, att den uppfattning, som de 
kommittérade kommit till vore den riktiga och yrkade avslag på det från kommittén inkomna 
förslaget samt inlämnade följande skrivelse, som lästes: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
I frågan om vattenrätt till vissa fastigheter på Slätten från stadens vattenledning anhåller jag 
vördsamt få anföra följande: 
 
Jag, beklagar, att Stadsfullmäktige behöva besväras ytterligare med denna fråga, som i sig 
själv är klar, men genom oriktiga uppgifter kommit många att få en felaktig uppfattning om 
det hela, varför jag anser det behövligt att lämna några upplysningar.  
 
1) Beträffande själva rätten till vatten från stadens vattenledning, så är det en ersättning för 
lämnad mark till Lysekils stad för beredande av möjlighet att framdraga vattenledning från 
Slätten till Lysekil, vilket framgår av Vattenstyrelsens protokoll av den 10 maj 1912, 
varigenom säges, att fastighetsägare på Slätten, vilka lämnat mark till Lysekils stad skola vara 
likställda med Lysekilsborna beträffande rätt till vatten. 
 
Denna överenskommelse har senare godkänts av såväl Drätselkammaren som 
Stadsfullmäktige, varför det om denna sak ej borde råda några meningsskiljaktigheter. 
 
Påståendet att det endast skulle gälla vatten till hushållsändamål bör ej äga giltighet, då sådan 
rätt funnits sedan år 1906. Dessutom hava Stadsfullmäktige i liknande bytesaffärer tillerkänt 
Lysekils Bryggeri vatten, alltså för industri på Slätten. 
 
2) Beträffande inkopplingen av vattenledning till min ifrågavarande fastighet, så har härvidlag 
tillgått på samma sätt som för fastigheterna inom staden. 
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Stadsingeniören uppgör en kartskiss på ledningens anslutning och läge intill fastigheten; 
denna skiss föredrages i Vattenstyrelsen, som efter granskning godkänner eller avslår en dylik 
fråga. 
 
Så tillgick även i detta fall år 1912. Dåvarande stadsingeniören upprättade en karta för alla 
ifrågavarande fastigheter samtidigt, vilken godkändes av Vattenstyrelsen, och 
vattenserviserna inkopplades till sex fastigheter på Slätten (vilka lämnat mark i utbyte) 
samtidigt med framdragandet av huvud-vattenledningens framdragande i Landsvägsgatan. 
Inom fastigheterna bruka ägarna själva ordna med dylika ledningar, och så har också skett 
med dessa fastigheter. Det är endast den skillnaden, att till min fastighet har vattenrätten icke 
tagits i bruk, förrän i år, vilket förhållande dock icke kunnat vara till skada för vattenverket. 
 
3) Påståendet att vederbörande arbetsledning för staden icke vetat om, att till min bemälda 
fastighet vattenledning indragits är icke med sanningen överensstämmande, ty när 
mejerianläggningen var färdig, voro stadsingeniören och stadens arbetsförman i sällskap och 
besågo tillsammans med mig mejeriets inre skilda anordningar med tillhörande 
vattenledningsrör. 
 
Jag hade då verkställt provpumpning under några dagar ur den vattenbrunn, som finnas å 
tomten och meddelade dem resultatet därav, vilket var c:a 1.000 liter mera pr dag än vad som 
uppgivits behövas till mejeriet, ett förhållande, som naturligtvis gjorde, att såväl 
stadsingeniören som jag levde i den tron, att någon nämnvärd vattenmängd från stadens 
vattenledning icke skulle behövas. Jag visade även de besökande vattenledningsröret från 
stadens ledning, vilket då fortfarande var tilltäppt medels propp, och meddelade, att röret icke 
komme att öppnas förrän mätare insatts i mejeriet, vilken mätare någon tid senare erhölls från 
stadens förråd och insattes i nämnda mejeri. 
 
4) En tid härefter inmonterades en frysmaskin i mejeriet, för vilken mycket vatten användes. 
Emellertid såg jag icke användningen av denna maskin och kunde ej göra någon uppskattning 
av huru mycket vatten för densamma förbrukades. 
 
Så snart förhållandena rörande åtgången av vatten från stadens vattenledning till mejeriet 
blevo mejeristyrelsen bekanta, gick denna styrelse i författning om att nedlägga rör till 
Gullmarn för att använda av dess vatten till frysmaskin. Efter att denna ledning framdragits 
har mejeriet ej använt något vatten från stadens ledning, oaktat tillgång på sådant vatten 
funnits, och dessutom har brunnen på gården, såsom beräknat var, räckt till att för övriga 
ändamål inom mejeriet lämna vatten. 
 
5) Vid flera tillfällen har jag förstått, att en del personer alldeles underskattat den uppoffring, 
som ifrågavarande små fastighetsägare underkastade sig dels för att bereda möjlighet för 
Lysekil att komma fram med vattenledning och gata och dels för att de skulle erhålla den rätt 
till vatten, vilket tillerkänts dem. 
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Det var stora delar av trädgårdar med många värdefulla fruktträd, vackra häckar, staket m. m. 
som därigenom förstördes, och som exempel vill jag nämna, att av min tomt, ”Solbacken” 
togs så mycket av tomten, att gårdsbyggnaderna delvis blevo liggande i gatan, och tomten 
blev så liten, att flyttning av densamma icke kunde ske med mindre än att avsevärt med 
tomtmark måste köpas. Sådant köp inklusive tomtplanering och flyttning av hus har dragit en 
kostnad av omkring 15.000 kronor, varför det borde kunna inses, att den rätt man erhållit till 
användning av vatten från stadens vattenledning är till fullo ersatt, detta i all synnerhet som 
ifrågavarande fastigheter äro belägna inom det samhälle, varifrån staden erhåller sitt 
vattenledningsvatten. 
 
6) Beträffande kommitterades förslag i frågan, vilket nu föreligger, är det sådant, att det 
troligen med rådande stämning mot Slättens invånare kommer att gillas av många bland 
Herrar Stadsfullmäktige, men ifrågavarande fastighetsägare gilla det däremot icke alls, då det 
strider mot överenskommelsen av den 10 maj 1912. 
 
Kommitterade påpeka, att jag i min skrivelse till Drätselkammaren den 12 Mars 1918 nämner 
endast bostadshus, och det är ju helt naturligt, enär det då endast var bostadshus som tagit sin 
rätt i användning. Det möter ju ej heller hinder, att en vattenförbrukande industri kan 
inrymmas i bostadshus, och sådana fall hava vi många inom staden, exempelvis mejerier, 
tvättinrättningar, bagerier o. s. v. 
 
Påpekade förhållande kan ju för övrigt icke inverka på överenskommelsen, som är 1912 
träffades i frågan, då det i denna överenskommelse ingenting är nämnt om, att vattnet får 
användas endast för hushållsbehov. 
 
Vad det föreslagna priset kronor 1:25 per kbm. plus de uppoffringar, fastighetsägarna förr 
hjort, är det minst sagt orimligt, när industrin i staden och Lysekils Bryggeri på Slätten för 
närvarande betala 20 öre per kbm, och självkostnadspriset för dylikt vatten i enlighet med av 
härvarande stadsingeniör verkställd utredning uppgår till 32 öre per kbm., denna kalkyl med 
beräkning på att hela anläggningen för stadens vattenverk är färdig. Dessutom säges det i 
mernämnda överenskommelse av den 10 maj 1912, att villkoren för vattenförbrukare skola 
vara lika som i staden. 
 
På grund av vad som ovan anförts yrkar jag avslag på kommitterades förslag i ärendet och att 
Stadsfullmäktige måtte i stället besluta att låta saken bero vid Vattenstyrelsens i ärendet 
fattade beslut av den 10 september detta år. 
 
Beträffande priset på vattnet skall jag dock, oaktat jag ej anser någon rätt föreligga till 
utkrävande av högre pris än det i staden gällande, föreslå det av stadsingeniören uträknade 
självkostnadspriset, nämligen 32 öre per kbm., i vilket fall staden ej lider någon ekonomisk 
förlust. 
 
Lysekil den 23 november 1921. 

OSCAR WALLÉN. 
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Härefter framhöll herr Wallén, att det i hans nu inlämnade skrivelse åberopade beslutet i 
stadens vattenstyrelse den 10 maj 1912 bör äga giltighet, och att leverans av vatten till 
ifrågavarande mejeri bör vara analog med dylik leverans till Lysekils Bryggeri på Slätten. 
 
Herr ordföranden bemötte detta yrkande och framhöll, att det aldrig kunde bliva tal om, att till 
bemälda tomt, där Lantmännens mejeri är beläget, någon som helst utfästelse från staden 
gjorts om att leverera vatten till industriellt bruk och beträffande Lysekils Bryggeri, så vore 
med vattenleveransen dit ett helt annat förhållande rådande då fabrikör Carl Ohlssons stärbhus 
för några år sedan sålde en del av Rotemyren till staden för synnerligen billigt pris mot det 
villkor att staden skulle medgiva säljaren rätt till leverans av vatten till nämnda bryggeri. 
 
Herr Sterner yttrade, att kommittén i sin skrivelse sagt, vad den ansåg vara rätt och skäligt i 
denna sak, och att den ej kunnat komma till något annat resultat, varför det ej återstode annat 
än att staden enligt kommitténs förslag finge betalning för det vatten, som således använts. 
 
Talaren betonade, att det endast kunde bliva fråga om hushållsförbrukning av vatten till 
nämnda fastighet och framhöll som stöd för denna sin uppfattning, att då drätselkammaren år 
1912 underhandlade med jordägare på Slätten om mark i utbyte mot rätt till vatten från 
stadens vattenledningsnät, det då uttryckligen gällt hushållsförbrukning, och i den 
överenskommelse, som då träffades med åtskilliga markägare på Slätten var även herr 
Walléns andra fastighet ”Solbacken” på Slätten inrymd. Denna överenskommelse av år 1912 
berörde dock ej tomten för ifrågavarande mejerifastighet. Talaren yrkade bifall till det från 
kommittén föreliggande förslaget. 
 
Herr Wallén yrkade bifall till sin ovannämnda skrivelse gjorda framställning. 
 
Efter framställd proposition på bifall till vartdera av de i ärendet framkomna yrkandena 
beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla herr Sterners yrkande. 
 
Mot förestående beslut anmälde herr Wallén sin reservation på den grund, att han ansåg 
beslutet stridande mot skedd överenskommelse mellan staden och fastighetsägare på Slätten. 
 
§ 162. 
Till stadsfullmäktige hade från fiskhandlare i staden följande skrivelse inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Det har länge varit, och är en rättmätig fordran och känt behov från såväl köpare som säljare 
om att fiskhandeln på Rosvikstorg bättre, hygieniskt och mera tillfredsställande ordnad än den 
nu är, varföre undertecknade, fiskhandlare här i staden, samlats för att försöka få dessa 
förhållande omändrade och förbättrade, varföre vi enstämmigt beslöto, att till Herrar 
Stadsfullmäktige ingiva en vördsam framställan om huruvida detta missförhållande, eller vad 
man nu vill kalla det, icke kunde i ej ringa mån avhjälpas genom stadens ingripande och stöd. 
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Vi uttala för vår del önskvärt att i stället för den plats som nu fiskhandeln försiggår, denna 
flyttas längre bort mot söder åt Konsul Radhes magasin till, där förut de gamla 
gatstenshögarna i många år varit belägna och på vilka ställen ej ännu är stensatt. 
 
På denna plats skulle bliva tillräckligt utrymme och på långt när ej så mycket i vägen för den 
allmänna trafiken som det nu är. 
 
Om nu på denna plats anordnades en cementplan med behövliga avlopp, inbesparades 
stensättning, vilket annars förr eller senare får göras, och försäljningen kunde skr på helt annat 
sätt än som nu sker. 
 
Staden kunde ju sedan till resp. försäljare uthyra större eller mindre areal, efter deras behov 
mot en viss hyra per år och som förskottsvis erlades, och vi för vår del våga tro, att en ganska 
god inkomst skulle härigenom komma staden tillgodo. 
 
Huvudsak i detta vårt önskemål ligger däruti, att mera snygghet och ordning då kunde 
åstadkommas, samt att även alla de fiskförsäljare från andra orter, som avgiftsfritt, och till och 
med några bland dem företrädesvis skola stå, som de säga, på sina egna platser, kunde nödgas 
få finna sig i en bättre anordning. 
 
Någon mening från vår sida är dock ingalunda den, att dessa personer böra på något sätt 
tillbakasättas, men väl att, då de tyckas hava så god reda på sina rättigheter, de även få veta 
något om skyldigheter och, liksom vi här på platsen bosatta, erlägga någon rimlig tribut till 
staden. 
 
Vi vädja vördsamt till Herrar Stadsfullmäktige att taga denna vår lilla inlaga i beaktande, och 
förverkligas denna plan torde det ej dröja länge innan fördelen visar sig härutav, samt att 
behovet av en ordentlig fiskhall är nödvändig. 
 
Lysekil den 27 Oktober 1921. 
 
JOH:S e. BACKMAN ERIC MATTSSON JOHANSSON & LÖWENDAL. 
  ANDRÉASSON & MATTSSON. 
 
Denna skrivelse lasts, varefter herr borgmästaren Sundberg meddelade, att 
hälsovårdsnämnden haft frågan under behandling och överlämnade den av stadsingeniören 
gjorda utredningen i saken jämte kartskiss över fiskförsäljningsplan å ifrågavar. Torg.  
 
Utredningen innefattade trenne alternativ å respektive 7,700, 8.900 och 6,500 kronor. härtill 
kommer materialkostnad för vardera av dessa alternativ med 530 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren. 
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§ 163. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts, gjorde herr ordföranden förfrågan till herr 
borgmästaren Sundberg i dennes egenskap av ordförande i byggnadsnämnden, när man kunde 
vänta registerkartorna färdiga. 
 
Herr borgmästaren Sundberg betonade, att detta arbete vore synnerligen omfattande, och att 
det antagligen ej kunde beräknas vara färdig förrän i slutet av nästa år samt meddelade för 
jämförelse, att kostnaderna för dylika registrators upprättande i med Lysekil beträffande 
storleken liknande städer uppgått till cirka 5.000 kronor, och att av dylika kostnader 45 % 
komma att av statsmedel återbäras. 
 
Herr Berger uttryckte önskemålet, att dessa kartor måtte bliva färdiga så fort ske kan. 
 
Herrar Brännberg och Löfgren framhöllo, att det borde klargöras, vad som åligger 
stadsingeniören för den lön han har och uttalade även önskan, att registerkartorna snart måtte 
föreligga fullbordade. 
 
Herr ordföranden tackade för de av herr borgmästaren Sundberg lämnade upplysningarna och 
uttalade, att det synes som om stadsingeniören ägnar väl mycket av sin tid åt arbeten utom 
staden, och att stadens arbeten dock borde gå i främsta rummet. 
 
Herr Sterner meddelade, att drätselkammaren inom kort skulle taga upp frågan rörande 
stadsingeniörens åligganden. 
 
Efter denna förklaring avslutades diskussionen. 
 
§ 164. 
Herr Ekblad interpellerade stadsfullmäktiges herr vice ordförande, i dennes egenskap av 
hamnstyrelsens vice ordförande beträffande rådande missförhållanden vid Norra hamnen, 
synnerligen den dåliga belysningen. 
 
Herr vice ordföranden meddelade som svar härå, att en särskild tillsyningsman är tillsatt för 
nämnda hamn för att tillse saker och förhållanden därstädes, samt att hamnstyrelsen kommer 
att undersöka sagda belysningsförhållanden för att, om så behöves, vidtaga förbättring av 
desamma. 
 
Herr Lindbom yttrade, att hamnstyrelsen på grund av bristande medel har svårt att nedlägga 
stora kostnader på stadens hamnar. 
 
Herr Löfgren framhöll, att belysningen borde med snaraste ordnas vid Norra hamnen, då 
trafiken där är livligare än vid Södra hamnen. 
 
Herr Ljungberg hemställde, att hamnstyrelsen snarast möjligt måtte taga under övervägande 
att undanröja befintliga missförhållanden vid ifrågavarande hamn, detta synnerligen som man 
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där kunde i en snar framtid vänta ännu större trafik än för närvarande, då ett tjugotal nya 
vadar beställts senare tiden av fiskare från den närbelägna skärgården, varför man genom 
bättre ordnade hamnförhållanden borde söka tillvarataga möjligheterna för ökad rörelse och 
därmed följande större inkomster. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
L. LAURIN. 
AXEL LJUNGBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 10 december 1921 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1921 Lysekils N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 12 december 1921. 
 
§ 165. 
Upprop förrättades, varvid herrar Laurin, Ljungberg, Lindblad, Larsson och Andersson voro 
frånvarande, herr Larsson på grund av avflyttning från orten. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 166. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 167. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Hjalmar Carlsson och Axel 
Johansson. 
 
§ 168. 
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Innan det å dagens föredragningslista upptagna ärendet behandlades, lämnade herr 
ordföranden följande redogörelse för detsamma. 
 
Herr ordföranden hade tillsammans med ordförandena i drätselkammaren och arbetslöshets- 
och hjälpkommittén, herrar Sterner och Brännberg, uppvaktat statsarbetena och 
landshövdingen i länet rörande villkoren för Trötemyrens upprensning. 
 
Vederbörande hos statsarbetena hade lovat söka hos staten utverka bidrag med 2/3 av de 
verkliga kostnaderna för myrens upprensning. Enligt denna beräkning skulle staden för 
ifrågavarande arbete erlägga 30.000 kronor och därjämte hålla material för arbetet, vilken 
senare kostnad nog komme att uppgå till cirka 10.000 kronor. 
 
Vid uppvaktningen hos landshövdingen hade denne meddelat, att Lysekils stad ej utan vidare 
kunde komma i åtnjutelse av nämnda statsbidrag, med mindre staden i enlighet med hos 
landshövdingen gjord framställning genom en deputation från Slätten träffade 
överenskommelse med Slättens municipalsamhälle att lämna detsamma vatten för industriellt 
bruk. 
 
Slättens hälsovårds- och municipalnämnder hade senare till vattenstyrelsen gjort framställning 
om rätt för nämnda samhälle att få draga ledningar från stadens vattenledning i 
Landsvägsgatan för erhållande av vatten till hushålls- eldsläcknings- och industriella ändamål 
och att vatten lämnas för samma pris som i staden. 
 
Denna framställning hade vattenstyrelsen dock ej ansett sig kunna taga befattning med, då det 
endast tillkommer stadsfullmäktige att fatta beslut i dylika frågor. 
 
Då framställningen i skrivelsen ägde visst samband med frågan om Trötemyrens upprensning, 
hade vattenstyrelsen därför överlämnat skrivelsen till ordförandena i drätselkammaren och 
arbetslöshets- och hjälpkommittén, herrar Sterner och Brännberg, vilka efter skrivelsens 
emottagande muntligen underhandlat i saken med de båda representanterna för Slätten, herrar 
Ernst G. Stenbäck och A. J. Isaksson. 
 
”Herrar Stenbäck och Isaksson, Slätten. 
 
För att möjligen få vattenfrågan ordnad i samförståndets tecken och för att snabbt få i gång 
arbete för de arbetslösa i närheten av deras hem, äro, som muntligt omtalts, herr Brännberg 
och undertecknad villiga att verka och hos Stadsfullmäktige förorda det vatten lämnas för 
industriellt ändamål till Slättens municipalsamhälle under följande huvudvillkor: 
 
1) Vid varje fall då vatten från denna dag för industri önskas skall ansökan därom göras hos 
Stadsfullmäktige, som hava att pröva och besluta över den vattenmängd som kan lämnas. 
 
2) Priset pr kubikmeter (1.000 liter) vatten får med högst 60 % överstiga det pris som stadens 
industrier betala. 
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3) Kostnaden för vattnets indragande från huvudledningen bekostas icke av staden.  
 
4) Förbrukare skola i övrigt vara underkastade samma villkor som vattenreglementet för 
staden bestämmer. Priset för vatten i staden är trettiofem öre pr kubikmeter, vilket på långt när 
ej täcker stadens självkostnader, utan får resterande i skatteväg uttaxeras. Skulle Ni för Eder 
del ej kunna förorda dessa villkors antagande i municipalstämman, är det ju ej länt utlysa 
någon sådan, men jag utbeder mig dock under alla förhållanden omedelbart Edert skriftliga 
svar om Edert eget ställningstagande till förestående förslag. 
 
Lysekil den 9 december 1921. 
 
  JOHN STERNER.” 
 
Härpå hade Slättens hälsovårds- och municipalnämnder den 9 dennes svarat med uppställande 
av följande förslag, under förutsättning att detsamma gillas av en blivande municipalstämma: 
 
1. Vid varje fall då vatten från denna dag önskas, skall anmälan därom göras till 
stadsfullmäktige. 
2. Slättens municipalsamhälle tillerkännes ett visst kvantum t. ex. 5 kbm. per dag till 
självkostnadspris, dock får priset icke överstiga 20 % å det pris, som stadens industrier betala. 
3. Kostnaden för vattnets indragande från huvudledningen betalas av den som önskar ha 
vatten. 
4. Förbrukarna skola i övrigt vara underkastade samma villkor som vattenreglementet för 
staden bestämmer. 
5. Slättens municipalsamhälle underkastar sig av inskränkningar, som kunna bliva 
erforderliga på grund av vattenbrist, dock icke i större utsträckning än vad som vidtages i 
staden.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs yttrade sig under den uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Sterner: Att man blivit synnerligen obehagligt berörd över de svårigheter Slättens 
municipalsamhälle sökt lägga hindrande i vägen för ifrågavarande arbete, och att det vore 
önskligt höra stadsfullmäktiges ståndpunkt i frågan. 
 
Talaren var av den åsikten, att 90.000 kronor ej skulle räcka till för denna upprensning, och en 
bland ledarna av Södra Sveriges statsarbeten hade trott denna kostnad skola uppgå till cirka 
125.000 kronor, i vilket fall den procentuella kostnaden, varmed staden skulle bidraga, 
komme att bliva ytterst kännbar. 
 
Erinrade om, att staden genom denna upprensning beräknats erhålla en normal vattentillgång 
för högst 5.000 invånare, och då det fortfarande finnes många delar av staden, där ej 
vattenledning finnes, är det ju mera berättigande i att befolkningen i dessa delar får 
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vattenledningar än att det nu skulle lämnas dylikt medgivande för Slätten, vars befolkning ej 
gjort den ringaste ekonomiska uppoffring med att bestrida kostnader till stadens vattenverk. 
 
Hellre än att i detta fall lämna Slätten något ytterligare vatten från stadens ledningar bör 
staden ensam åtaga sig ifrågavarande nyupprensning, och om man ej förmår utföra hela 
arbetet dock fortsätta så långt det är möjligt, och man behöver då endast anställa i staden 
bosatta arbetare. 
 
Herr Tinggren uttryckte sin förvåning, över att man blivit så angelägen om att få vatten till 
industriellt bruk på Slätten just nu samt framhöll de farliga konsekvenser ett sådant 
medgivande kunde komma att medföra för staden. 
 
Det torde vara tydligt för vederbörande på Slätten, att staden ej finge sitt vatten för intet, då 
hundratusentals kronor nedlagts på stadens vattenledningsverk. Skulle något medgivande 
härvidlag lämnas, så må dock detta innefatta, att Slättens samhälle för nöja sig med den 
vattenledning, som i varje särskilt fall kan ske efter vattenstyrelsens förord och 
stadsfullmäktiges beslut. 
 
Herr Brännberg berörde upprensningsarbetet ur nödhjälpssynpunkt och påpekade den rådande 
arbetslösheten och att om arbete på ett eller annat sätt ej kan anskaffas, man då bli tvungen att 
ingå till stadsfullmäktige med begäran om arbetslöshetsunderstöd, en utväg, som man i det 
längsta vill undvika. 
 
Framhöll det stora ansvar de personer ådragit sig, som sökt lägga hinder i vägen för bemälda 
upprensningsarbetets utförande. 
 
Ansåg, att man finge vara försiktig med att lämna från sig vatten till Slätten och påpekade, att 
i det nya epidemisjukhuset därstädes kommer att från den 1 juli 1922 förbrukas cirka 150 liter 
vatten per dag och person. 
 
Herr borgmästaren Sundberg poängterade skiljaktligheterna mellan de båda föreliggande 
förslagen till överenskommelse, å ena sidan förslaget från Slätten och å andra det av herrar 
Sterner och Brännberg upprättade. 
 
Talaren berörde inkorporeringsfrågan och trodde ej, att rätt till vatten från stadens vattenverk 
kunde därvidlag bliva något bytesobjekt, då det finnes en nyligen antagen lag, som lägger 
hinder i vägen därför. 
 
Herr ordföranden framhöll, att genom Trötemyrens upprensning icke någon ny vattentillgång 
tillföres staden utan endast bättre vatten, samt att staden genom en dyrbar expropriation redan 
vore ägare till myren. 
 
Nämnda upprensning vore avsedd som nödhjälpsarbete även för Slättens befolkning, men 
utsikterna för arbetets utförande hade nu försämrats genom de villkor man sökt att från 
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Slättens sida uppställa. Ingen kunde med fog säga, att staden inkräktat på Slättens rätt till 
vatten, utan hade sistnämnda samhälle däremot fått nytta av stadens vattenverk. Vidare hade 
Slätten genom att staden inköpt epidemisjukhustomt därstädes kostnadsfritt fått nya vägar. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att Trötemyrens upprensning enligt de riktlinjer som nu 
föreligga, skulle bliva särdeles dyrbar för staden, och utgifterna för hållande av redskap och 
material för detta arbete komme nog ej att stanna vid 10.000 kronor, såsom beräknats. Om 
staden själv utför arbetet och därför anslår 15.000 á 20.000 kronor, skulle säkert rätt mycket 
kunna utföras. Vore därför på grund av anförda förhållanden böjd för avslag, såsom den nu 
föreligger. 
 
Herr Löfgren fann det vara en rätt egendomlig begäran av Slättens samhälle, utan att detta 
gjort den ringaste ekonomiska uppoffring, att med hänsyn till vatten få samma rättigheter som 
staden, vilken för vattenverket nedlagt så stora kapital. Framhöll att Slätten bör vara tillfreds 
med den vattentilldelning det fått enligt expropriationsbestämmelserna, och att staden i frågan 
icke måtte göra några som helst eftergifter mot berörda samhälle. 
 
Herr Berger anslöt sig till de nu framkomna synpunkterna i frågan och trodde icke, att 40.000 
kronor såsom anslag från stadens sida skulle räcka till för myrens upprensning, sådan planen 
förelåge, samt ansåg, att om staden för egen räkning toge hand om arbetet och ansloge lika 
stort belopp, som nyss nämnts, man skulle kunna vinna ett för staden tillfredsställande 
resultat. 
 
Beträffande en eventuell inkorporering av Slätten med Lysekils stad så ansåg dock talaren, att 
fördelen för Slätten att få vatten vore ett bra bytesföremål, som man ej på förhand borde 
lämna ifrån sig. 
 
Herr Ekblad yrkade avslag å Slättens ifrågavarande framställning samt ansåg, att staden i 
detta fall bör hålla på sin rätt. 
 
Herrar Luckey och Lindbom understödde detta yrkande. 
 
Herr Hjalmar Carlsson fann det vara klokast, att staden själv för Trötemyrens upprensning 
anslog 20.000 á 25.000 kronor, då man sålunda hade visshet om kostnaderna. 
 
Påpekade, att om Slättens industriidkare behöva vatten så få de i likhet med industriidkare i 
staden söka bereda sig vattentillgång ur brunnar. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att ej såsom villkor 
för Trötemyrens upprensning genom statsarbetenas försorg ingå på några som helst utfästelser 
rörande leverans av vatten vare sig till det ena eller andra ändamålet inom Slättens 
municipalsamhälle. 
 
§ 169. 
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Från Elektricitetsverkets styrelse förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk får härmed anhålla, att herrar Stadsfullmäktige 
måtte bevilja styrelsen större handlingsfrihet samt rättighet att göra undantag från de av hrr 
Stadsfullmäktige fastställda taxorna för elektrisk energi. 
 
Under den ljusare delen av året samt vintertid under den del av dygnet då verkets maskiner 
äro lågt belastade, kan ström givetsvis levereras till lägre pris, och bör styrelsen äga rättighet 
bestämma de olika energipris, vilka omständigheterna kräva. 
 
Styrelsen får därför föreslå att följande tillägg till § 24 uti ”Reglemente för Styrelsen över 
Lysekils Stads Elektricitetsverk” göres: 
 
§ 24….priset å elektrisk energi… övrig förbrukning; styrelsen äger dock rättighet att i vissa 
fall göra undantag från de av Stadsfullmäktige fastställda taxorna… 
 
Lysekil den 12 december 1921. 
 
STYRELSEN FÖR LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK 
 
J. E. LINDBOM 
Vice Ordförande. 
 
 IVAR HYLLENGREN. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Lindbom, understödd av herrar Löfgren 
och vice ordföranden, att bifalla framställningen. 
 
§ 170. 
Elektricitetsverkets styrelse hade till stadsfullmäktige överlämnat skrivelse från 
Skandiaverken, AB:s styrelse till förstnämnda styrelses vice ordförande med begäran om 
förlängt moratorium till den 28 februari 1922 för elektricitetsverkets fordran hos bolaget. 
 
I skrivelsen gjordes ock förfrågan, huru elektricitetsverkets styrelse komme att ställa sig till 
frågan rörande eventuellt utbyte av elektricitetsverkets fordran hos bolaget mot 
preferensaktier i detsamma. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige enhälligt befullmäktiga 
elektricitetsverkets styrelse att beträffande ifrågavarande angelägenheter handhava desamma 
på det för staden fördelaktigaste sättet. 
 
§ 171. 
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Herr konsul J. G. Gunnerson anhöll hos stadsfullmäktige om befrielse från uppdraget att vara 
ledamot i hamnstyrelsen. 
 
Herr Lindbom hemställde till herr Gunnerson att kvarstå i nämnda styrelse. 
 
Då herr Gunnerson dock vidhöll avsägelsen, beslöto stadsfullmäktige godkänna densamma 
med uttalande av stadsfullmäktiges tack till herr Gunnerson för den långa tid han tillhört 
hamnstyrelsen och för det nit och den möda han nedlagt till densammas fromma. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige överlämna åt valkommittén att upprätta förslag å ledamot i 
hamnstyrelsen efter herr Gunnerson. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
HJALMAR CARLSSON. 
AXEL JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
rådhuset fredagen den 27 januari 1922 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1921. Lysekils N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 december 1921. 
 
§ 172. 
Upprop förrättades, varvid herrar Wallén, Mattsson och Larsson voro frånvarande, den 
sistnämnde på grund av avflyttning från staden. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 173. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Andersson och Källén. 
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§ 174. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll boktryckerifaktorn herr E. F. Larsson att på grund av 
flyttning från staden bliva befriad från sitt ledamotskap i stadsfullmäktige jämte övriga 
kommunala befattningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, med bifall till denna begäran, att med hänsyn till avsägelsen av 
ledamotskapet i stadsfullmäktige anmäla detta till magistraten under begäran om, att ny 
sammanräkning för utseende av stadsfullmäktig i herr Larssons ställe sker. 
 
Med anledning av denna avsägelse yttrade herr ordföranden följande: 
 
”Herr Larsson har tillhört stadsfullmäktige i ungefär 2½ år och under denna tid ådagalagt ett 
levande intresse för stadens angelägenheter, vilket tog sig uttryck i, att han ofta yttrade sig i 
debatterna, varför jag anhåller, att till protokollet tages ett erkännande uttryck för det sätt, 
varpå herr Larsson skött sitt stadsfullmäktigeuppdrag.”  
 
Med instämmande i detta uttalande beslöto stadsfullmäktige att taga detsamma till protokollet. 
 
§ 175. 
Val förrättades till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller eljest 
skulle besättas och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de föreliggande valen, och utförde dessa i huvudsaklig 
överensstämmelse med nämnda förslag sålunda: 
 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för tiden 1922 t. o. m. 1924: 
 
Ledamöter: herrar fabrikören Aug. Mattsson, handlanden S. P. Ekblad och kyrkoherden Fritz 
Lüsch. 
 
Suppleanter: herrar sjökaptenen Aug. L. Kihlberg och ombudsman C. G. Tinggren. 
 
Då herr Matsson är en av styrelsens ledamöter, som längst tillhört densamma, beslöto 
stadsfullmäktige anmoda honom att kalla till denna styrelses första sammanträde under år 
1922. 
 
Byggnadsnämnden för tiden 1922 t. o. m. 1925: 
 
Ledamöter: herrar, herrar byggmästaren Rob. Christenson och landtmätaren Frej Hoffner. 
Suppleant: handlanden herr Axel Johansson. 
 
Hamnstyrelsen: 
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Ledamöter: lotsförmannen herr Gustaf Wallin för år 1922 och herrar ombudsmannen C. G. 
Tinggren och inspektören Ludv. Andersson för åren 1922 och 1923. 
 
Suppleanter: herrar disponenten Hjalmar Carlsson och handlanden S. P. Ekblad för år 1922. 
 
Stadsfullmäktige beslöto anmoda fabrikören herr J. E. Lindbom, att då han längst tillhört 
styrelsen kalla till dess första sammanträde under nästa år. 
 
Hälsovårdsnämnden för tiden 1922 t. o. m. 1925: 
 
Ledamot: fabrikören herr Aug. Matsson. 
 
Suppleant: gjutaren herr Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden 1922 t. o. m. 1925: 
 
Ledamöter: herrar järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, juveleraren Gordon Wikström och 
rektorn Sigfr. Sandström. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan för år 1922: 
 
Ledamot: fabrikören herr Elis Luckey. 
 
Suppleant: postmästaren herr Gösta Boheman. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1922: 
 
Ledamot: bankdirektören herr Ragnar Berger. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolan realskoleexamen år 1922: 
 
Herrar doktor Axel Nilsson, stadsingeniören Sven H. Lundgren och telegrafkommissarien G. 
E. Olsson med suppleanterna herrar bankkamreraren Olof Johansson och ingeniören B. A. de 
Waern. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse t. o. m. 1924: 
 
Ledamöter: herrar trafikchefen Nils Wickberg och handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter: herrar kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt och järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
 
Beträffande herr G. A. Löfgrens avsägelse av ledamotskapet i ifrågavarande styrelse så 
ansågo stadsfullmäktige sig inte kunna bifalla denna avsägelse, då därtill inga skäl förelågo. 
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Stadsfullmäktige beslöto uppdraga åt herr Löfgren att utfärda kallelse till bemälda styrelses 
första sammanträde under år 1922. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1922 t. o. m. 1925: 
 
Ledamöter: herrar stenhuggaren Patrik Johansson, hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg 
och bokhållaren Evald Isidor Andersson. 
 
Suppleanter: herrar stenhuggaren Jakob Pettersson, stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och 
metallsvarvaren Otto Olsson. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1922: 
 
Ledamöter: herrar byggmästaren Oscar Wallén och stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: herrar snickaren C. J. Nordström och byggmästaren Adolf Wennerberg. 
 
Brandbefäl: 
 
Då detta val skulle företagas, yrkade herr Laurin, att det måtte ske för en tid av tre år. 
 
Herr Löfgren yrkade däremot, att valet i likhet med valkommitténs förslag måtte ske för 
endast ett år. 
 
Herr vice ordföranden understödde herr Laurins yrkande under förhållande av att herr Löfberg 
är en utmärkt duglig brandchef. 
 
Efter framställd proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena förklarade herr 
ordföranden det förstnämnda yrkandet vara med övervägande ja besvarat, varefter votering 
begärdes, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller herr Laurins yrkande, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Löfgrens yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Lindbom, 
Sterner, Laurin, Löfving, Gust. Karlsson, Berger, Hjalmar Carlsson, Lindblad, Andersson, 
Luckey och ordföranden: ja, men herrar Ljungberg, Löfgren, Brännberg, Tinggren, Ekblad, 
Svante J. Johansson, Axel Johansson, Källén och Olsson: nej. 
 
Med 12 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att företaga ifrågavarande val 
för en tid av tre år. 
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Valet utföll så, att herrar disponenten Emil Löfberg och trafikchefen Nils Wickberg omvaldes 
till respektive brandchef och vice brandchef för tiden 1922 t. o. m. 1924. 
 
Mot förestående beslut beträffande tiden för valet anmälde herr Löfgren sin reservation. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1922 t. o. m. 1925: 
 
Ledamöter: herrar fabrikören Aug. Mattsson, entreprenören C. W. Granberg, ingeniören B. A. 
de Waern, kammarskrivaren Fr. Nordström och metallsvarvaren Otto Olsson. 
 
Suppleanter: herrar byggmästaren Rob. Christensson, förste, och frisören G. A. Löfgren, 
andre suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1922: 
 
Ledamot: ingeniören herr B. A. de Waern. 
 
Suppleant: bankdirektören herr Rudolf Lindblad. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1922: 
 
Ledamot: stadsingeniören herr Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: byggmästaren herr Oscar Wallén. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank för tiden 1922 t. o. m. 1924: 
 
Herrar fabrikörerna J. E. Lindbom och Aug. Mattsson, inspektörerna Ludv. Andersson och 
handlanden L. P. Östling. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils järnvägsaktiebolag under år 
1922: 
 
Bankdirektören herr Ragnar Berger med redaktören herr Axel Ljungberg som suppleant. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1922: 
 
Ledamot: herr konsuln J. G. Gunnerson. 
 
Suppleant: filaren herr Svante J. Johansson. 
 
Förvaltningen för Ida Sannes fond för tiden 1922 t. o. m. 1924: 
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Herrar fabrikören Elis Luckey och disponenten Emil Löfberg. 
 
Förvaltningen för Johanna Maria Svenssons fond för tiden 1922 t. o. m. 1924: 
 
Herrar kyrkoherden Fritz Lüsch, fabriköreren Elis Luckey och disponenten Emil Löfberg. 
 
Styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne” för tiden 1922 t. o. m. 1925: 
 
Ledamöter: herrar kyrkoherden Fritz Lüsch och redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: herrar bankdirektören Rudolf Lindblad och handlanden S. P. Ekblad. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under år 1922: 
 
Bankdirektören herr Ragnar Berger. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén, för obestämd tid: 
 
Ledamot: gjutaren herr Karl Källén. 
 
Suppleanter: herrar inspektören Ludv. Andersson, fabrikören Aug. Mattsson, stenhuggaren 
Andreas Åkesson-Holmqvist och filaren Svante J. Johansson. 
 
Ledamot i fiskhamnskommittén för obestämd tid: 
 
Fiskhandlaren herr Joh:s E. Backman. 
 
Efter det de förestående valen till styrelser m. m. förrättats yttrade herr ordföranden följande: 
 
”Flera nyval än vanligt hava denna gång ägt rum, beroende därpå, att en av stadsfullmäktiges 
ledamöter, herr Laurin, avgått som medlem ur de flesta styrelser han tillhört. 
 
Mängden av dessa uppdrag vittnar oförtydligt om hans starka kommunala intresse och det 
myckna arbete han nedlagt i kommunens tjänst. Naturligtvis komma omdömena även 
härvidlag att skifta, men ett borde vi dock vara eniga om att häri se hans kärlek till det 
samhälle han tillhört och varpå han i många avseenden satt sin verksamhets prägel. Då vi äro 
övertygade, att hans vidsynthet och stora erfarenhet icke varit utan gagn både i fråga om goda 
uppslag och resultat för arbetet i de styrelser han tillhört, bedja vi härmed få tacka honom och 
i stadsfullmäktige stadfästa denna vår tacksamhet.” 
 
-- 
Med anledning av herr konsul Magnus Radhes avgång ur hamnstyrelsen från och med detta 
års utgång yttrade herr ordföranden följande: 
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”Då konsul Radhe nu avgår ur hamnstyrelsen, som han under en oavbruten följd av år sedan 
1890 tillhört som medlem och ordförande, beder jag till protokollet få taga uttrycken för 
stadsfullmäktiges tacksamhet för allt hans arbete till hamnväsendets i Lysekil fromma.” 
 
Val av revisorer och deras suppleanter för granskning av nedanstående räkenskaper för 
år 1922 företogs härefter och utföllo i överensstämmelse med det från valkommittén 
föreliggande förslaget sålunda: 
 
Drätselkammaren: 
 
Revisorer: herrar bankkamreraren Eric Hallgren, sammankallande, postexpeditören Fredr. 
Lundqvist och bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleanter: herrar juveleraren Gordon Wikström, förste, och banktjänstemannen Frej 
Olsson, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar bankkassören A. H. Lundin, sammankallande, kontoristen Edmund 
Andersson och kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
 
Suppleanter: herrar grosshandlaren John Forsell, förste, och kontoristen Carl Wallin, andre 
suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar kassören Iwar Johansson, sammankallande, och disponenten James 
Öhrnberg. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lindström, förste, och bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförening: 
 
Revisor: kontorschefen herr Karl Mattsson. 
 
Suppleant: folkskolläraren herr Gösta Hultgren. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Revisor: herrar handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och bokhållaren Evald 
Isidor Andersson. 
 
Suppleant: metallsvarvaren herr Otto Olsson. 
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Lysekils stads elektricitetsverk: 
 
Revisorer: herrar handlanden L. P. Östling, sammankallande, och bankdirektören Rudolf 
Lindblad. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Sven Larson, förste, och stationsinspektoren J. F. Johansson, 
andre suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola: 
 
Revisor: musikdirektören herr Karl Sanström. 
 
Suppleant: kronolotsen herr John Linding. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
Revisor: bankkamreraren herr Ernst Larsson. 
 
Suppleant: stenhuggeriförmannen herr C. G, Rundgren. 
 
Lysekils skyttegille: 
 
Revisor: lagerchefen herr Viktor Lindbom. 
 
Suppleant: banktjänstemannen herr Josua Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrélius´fond: 
 
Revisorer: herrar kontorschefen Karl Mattsson, sammankallande, kontoristen Anders 
Christensson. 
 
Suppleanter: herrar ritaren Holger Hermansson, förste, och handlanden Axel Hörnfelt, andre 
suppleant. 
 
Kommunala mellanskolans styrelse: 
 
Revisorer: herrar bokföraren Jakob Fredrik Carlsson, sammankallande, och lagerchefen 
Viktor Lindbom. 
 
Suppleanter: herrar bokhållaren Hugo Hansson, förste, och maskinisten John E. Sterner, andre 
suppleant. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”: 
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Revisorer: herrar bankkassören A. H. Lundin, sammankallande, och bankkamreraren G. 
Frankenberg. 
 
Suppleanter: herrar banktjänstemannen Sven Brunell, förste, och kontoristen Ivar Hyllengren, 
andre suppleant: 
 
§ 176. 
Från valkommittén förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde med valkommittén i Lysekil den 12 december 1921. 
 
Närvarande: herrar Lüsch, ordförande, Brännberg, Ekblad och Mattsson. Vid protokollet 
undertecknad, Holmqvist, som anmodats att föra protokollet vid detta sammanträde. 
 
§ 1. Valkommittén skulle upprätta förslag å ledamöter i taxeringsnämnden för år 1922, men 
ansåg sig under förhandenvarande ej kunna föreslå stadsfullmäktige lämplig sammansättning 
av ifrågavarande nämnd, vilket förhållande kommittén ville bringa till stadsfullmäktiges 
kännedom medelst överlämnande av detta protokoll.  
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C.M. BRÄNNBERG. 
ELIS LUCKEY. 
S. P. EKBLAD. 
OSCAR MATTSSON. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, meddelade herr ordföranden, att det vid valkommitténs 
behandling av denna fråga visat sig svårigheter att kunna uppsätta kandidater till 
taxeringsnämnden, då flera av de föregående ledamöterna undanbett sig återval. 
 
Detta hade sin orsak i dels att taxeringsnämnden under innevarande år arbetat synnerligen 
långsamt, dels att samarbetet lämnat mycket övrigt att önska. Bland annat framhöll herr 
ordföranden, att längden för pensionsavgifter, vilken skolat komplett föreligga i juli och då till 
drätselkammaren överlämnas, först till densamma överlämnats i början av november och då i 
ett allt annat än komplett skick samt anförde som exempel åtskilliga oriktiga och bristfälliga 
noteringar i längden. 
 
Herr Löfgren ansåg saken vara allvarlig och att det vore riktigt, att stadsfullmäktige finge 
kännedom om ifrågavarande förhållande. 
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Herr Brännberg framhöll som en olägenhet i taxeringsnämndens arbete, att sammanträdena 
ofta utsatts till kl. 10 f. m., varför åtskilliga av dess ledamöter hade haft svårt att kunna infinna 
sig och suppleanter därför många gånger hade måst inkallas. Vidare hade nämndens 
ordförande ej såsom åtskilliga föregående år förberett ärendena. 
 
Herr Axel Johansson ansåg, att de påpekade missförhållandena i taxeringsnämnden ej enbart 
vore ordförandens skuld, utan kronans ombud hade även sin del däri. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll det maktpåliggande arbete, som enligt nuvarande 
lagbestämmelser åligger taxeringsnämnden, och att vad årets taxering angår, så hade den del 
därav, som magistraten hade beröring med, i behörig tid blivit färdig. Vad åter 
pensionslängden anginge, så kunde talaren ej yttra sig därom, då denna längd överlämnas 
direkt till drätselkammaren. Magistraten hade därför ej haft några skäl för att hos länstyrelsen 
föreslå andra personer är förutvarande ordförande och kronoombud, och hade det dessutom 
knappast varit möjligt att finna några andra för nämnda uppdrag kompetenta personer. 
 
Efter avslutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, att det skulle tills vidare anstå med val 
av ledamöter i taxeringsnämnden. 
 
§ 177. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren som bemyndigande att hos 
Aktiebolaget Göteborgs Bank härstädes få förnya stadens lån å löpande räkning med två 
hundra tio tusen (210.000) kronor för år 1922 och i Lysekils Sparbank för samma tid 
reverslån å sammanlagt tre hundra sjuttiofem tusen (375.000) kronor för elektricitetsverkets 
räkning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sålunda begärt bemyndigande. 
 
§ 178. 
Å föredragningslistan hade herr ordföranden upptagit frågan om i vilka tidningar kallelser till 
stadsfullmäktiges sammanträden skola annonseras samt framhöll som sin uppfattning, att 
uttrycket ”ortstidning” gällde tidning, som utkommer på platsen, och att man i analogi härmed 
ej kunde anse den numera i Uddevalla utkommande tidningen ”Kuriren” vara ortstidning för 
Lysekil. talaren framhöll, att besparingar måste göras, och att det härvidlag vore ett fall där 
det kunde sparas. 
 
Herr Lindbom delade av sparsamhetsskäl herr ordförandens uppfattning i denna sak. 
 
Herr Berger uttryckte önskemålet av att få prejudikat på vad som med ortstidning avses. 
 
Herr Axel Johansson, understödd av herrar Brännberg, Ekblad och Ljungberg, yrkade, att 
stadsfullmäktiges sammanträden även framdeles måtte annonseras i ”Kuriren”.  
 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 135 
 

Herr vice ordföranden yrkade, att stadsfullmäktige måtte besluta om annonsering av 
stadsfullmäktiges sammanträden i såväl ”Lysekilsposten” som ”Kuriren” under år 1922. 
 
Herr ordföranden föreslog slutligen, att första sammanträdet i stadsfullmäktige under år 1922 
måtte annonseras i de båda nämnda tidningarna, och att man under tiden söker genom 
hänvändelse till Kommunala Centralbyrån få besked om huru uttrycket ”ortstidning” 
rätteligen skall tolkas. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 179. 
Till behandling förelåg förslag till utgifts- och inkomststat för kommunala mellanskolan under 
år 1922, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 44,330:-, varav för uttaxering på 
bevillning kronor 20,360:- 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande skrivelse enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av 
ifrågavarande förslag. 
 
Sedan förslaget med tillhörande handlingar lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga 
detsamma, och föreligger den sålunda antagna utgifts- och inkomststaten enligt denna Bilaga 
N:o 12, 1921. 
 
§ 180. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljande av ett anslag å 250 
kronor för år 1922, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren som beslutit 
att hos stadsfullmäktige tillstyrka framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 181. 
Idrottsföreningen Kamraterna hade hos drätselkammaren ansökt om erhållande av ett anslag å 
200 kronor för år 1922. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig 
tillstyrkan om bifall till ansökning, och att medel för ändamålet upptages i 1922 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 182. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige inkommit med följande skrivelse:  
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 8 december 
1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Brännberg 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 145. Fru Emma Jansson erbjöd sig genom föreliggande skrivelse villig, att, utan 
mellanavgift å någondera sidan, till staden överlämna fig. A och C av sin nuvarande tomt vid 
Bansviksgatan mot det att staden till henne lämnar fig. B och E vid samma gata, allt enligt 
skrivelsen bilagd kartskiss. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om dyligt byte. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget ur det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Den i skrivelsen nämnda kartskissen förelåg även. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande framställning. 
 
§ 183. 
Drätselkammaren föreslog genom föreliggande skrivelse utförandet av nedannämnda 
gatuarbeten för år 1922, och att beloppet för desamma upptages i nämnda års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
1) Korsgatan     950:- 
2) Apoteksgatan, Alt. I enligt stadsingeniörens förslag  3,200:- 
3) Färgaregatan, Alt. I enligt stadsingeniörens förslag  3.000:- 
4) Kyrkviks Strandgata    575:- 
5) Kyrkviks Bergsgata    500:- 
6) Väg från Blekebacken till Bansvik   450:- 
7) Skrapning och målning av järnstaketet  1,125:- 
Härtill kommer oförutsedda utgifter   200:- 
    Kronor 10.000:- 
 
Stadsingeniörens ovannämnda förslag till såväl dess som åtskilliga andra gatuarbeten förelåg 
härjämte. 
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Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla drätselkammarens bemälda framställning. 
 
§ 184. 
Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren att under år 1922 få utföra arbeten med 
vatten- och avloppsledningar i nedannämnda gator, och att medel för ändamålet upptages i 
nämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Tillika förelågo stadsingeniörens förslag till dessa och somliga andra liknande arbeten samt 
vattenstyrelsens utredning och yttrande i ärendet. 
 
Vattenstyrelsen hade förordnat utförandet av arbeten med vatten- och avloppsledningar för ett 
belopp av 14.050 kronor, dock endast under förutsättning, att arbetena äro nödvändiga för att 
bereda de nu hos staden varande arbetarna sysselsättning. 
 
1) Apoteksgatan    650:- 
2) Kyrkviks Strandgata    1,500:- 
3) Kyrkviks Övre Bergsgata   2,700:- 
4) Bansviksgatan, avledande av vattenflöde vid  
husen n:ris 28 och 29    450:- 
    Kronor 5,300:- 
 
Tillika påpekade drätselkammaren i sin skrivelse, att de arbeten för vatten- och 
avloppsledningar, vilka närmast böra komma till utförande, och i så fall först under år 1923, 
äro sådana arbeten i Kungs- och Fiskaregatorna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att under år 1922 låta utföra nämnda arbeten, och att medel 
därför upptages i 1922 års utgifts- och inkomststat för uttaxering.  
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige uttala sitt gillande av drätselkammarens yttrande om de 
gator, som närmast med hänsyn till vatten- och avloppsledningar böra komma i åtanke. 
 
§ 185. 
Skandiaverken, A.-B. hade hos drätselkammaren begärt förlängt moratorium för stadens 
skattefordran hos bolaget, kronor 20.700:-. 
 
Tillika hade bolaget utbedt sig meddelande om huru drätselkammaren ställer sig till frågan om 
eventuellt utbyte av stadens nämnda fordran mot preferensaktier i bolaget. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
bifall till framställningen beträffande den begärda förlängningen av moratoriet. 
 
Eventuellt utbyte av stadens skattefordran mot nämnda preferensaktier hade drätselkammaren 
däremot beslutit att hos stadsfullmäktige avböja. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 186. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för Lysekils 
stad och dess hamninrättning för år 1922. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 16 december 1921 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1922 tillsatta 
budgetberedningen. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, G. A. Löfgren, O. G. Löfving och Oscar Wallén 
samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var tillstädsekommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kyrkoherden Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat till 
detta sammanträde, hälsade de närvarande vålkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med 
en uttaxering av tio (10) kronor per etthundra (100) kronors beskattningsbar inkomst för 1921 
års taxering. 
 
I och med denna uttaxering skulle det i stadens budget för nästa år ej bliva någon brist att 
täcka genom lån, och den svävande skulden skulle helt försvinna, om Kungl. Maj:t beviljar 
staden rätt att upptaga de av stadsfullmäktige beslutade lånen. 
 
Från förestående beslut hade herr Wallén avvikande mening, då han yrkat, att uttaxeringen för 
nästa år måtte hos stadsfullmäktige föreslås lika som i år med tio (10) kronor och 50 öre efter 
ovan sagd beräkning. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. I samband med behandlingen av stadens utgifts- och inkomstförslag beslöt beredningen 
på herr ordförandens yrkande, att för ordinarie poliskonstapeln J. H. Lundén och maskinisten 
Hjalmar Pettersson, anställd vid elektricitetsverket, vilka båda befattningshavare äro boende 
på Slätten, det hos stadsfullmäktige måtte föreslås, att om dessa båda befattningshavare ej 
avflytta och låta skriva sig i Lysekils stad före den 1 oktober 1922, 10 % å deras dyrtidstillägg 



Kerstin Jungebro 1921 Lysekils Stadsfullmäktige 
2023-01-30 20:48 

© Kerstin Jungebro Sida 139 
 

kommer att efter nämnda tidpunkt avdragas såsom ersättning för mistad kommunalskatt till 
staden från bemälda personer. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herr Wallén. 
 
§ 6. Hamninrättningens budgetförslag för år 1922 genomgivcks ävenledes punkt för punkt, 
och beslöt beredningen enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i 
oförändrat skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till herrar 
stadsfullmäktigeledamöter, föredrogos nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt 
genomgingos. 
 
Beträffande de i § 5 i budgetberedningens här ovan intagna protokoll föreslagna avdrag för 
tvenne av stadens befattningshavare bosatta på Slätten fann herr borgmästaren dylika avdrag 
orättvisa, helst som de båda ifrågavarande befattningshavarna redan voro bosatta inom 
Slättens samhälle då de antogs i stadens tjänst. 
 
Herr ordföranden ansåg emellertid rättvist att göra dessa avdrag, synnerligen som det ej gällde 
lönerna utan dyrtidstilläggen och framhöll, att saken tidigare varit uppmärksammad av 
löneregleringskommittén samt att andra städer exempelvis Stockholm, tillämpa sådana 
avdrag. 
 
Herr ordförandens uppfattning i saken understöddes av herrar vice ordföranden, Sterner och 
Löfgren. 
 
Herr Ljungberg, understödd av herr Brännberg, yrkade, att nämnda avdrag icke måtte göras. 
 
Sedan överläggningen i denna sak förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till å ena sidan budgetberedningens förslag härvidlag och å andra till herr 
Ljungbergs yrkande förklarat budgetberedningens förslag vara med övervägande ja besvarat, 
begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringspropostion: 
 
”Den som bifaller budgetberedningens förslag; röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ljungbergs yrkande.  
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Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herrar Laurin och Svante J. Johansson ej 
deltogo, röstade herrar vice ordföranden, Lindbom, Sterner, Löfving, Gust. Karlsson, Löfgren, 
Berger, Hjalmar Carlsson, Lindblad, Andersson, Luckey och ordföranden: ja, men herrar 
Ljungberg, Brännberg, Tinggren, Ekblad, Axel Johansson, Källén och Olsson: nej. 
 
Med 12 ja, mot 7 nej-röster hade stadsfullmäktige beslutat att i denna sak följa 
budgetberedningens förslag. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige att godkänna magistratens av budgetberedningen tillstyrkta 
föreliggande förslag till utgifts- och inkomststat för staden för år 1922 med en uttaxering av 
tio (10) kronor per etthundra (100) kronor beskattningsbar inkomst för 1921 års taxering. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, att antaga det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning för år 1922. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna Bilaga N:o 13, 1921. 
 
§ 187. 
I samband med behandlingen av utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning för 
år 1922 beslöto stadsfullmäktige enhälligt bemyndiga hamnstyrelsen att för nämnda år förnya 
de lån, för vilka hamninrättningen vid utgången av innevarande år häftar i skuld här i staden, 
och vilka lån äro följande_ 
 
Kreditivlån    44.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank   40.000:- 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank  17.000:- 
   Kronor 101.000:- 
 
§ 188. 
Herr Brännberg hade till stadsfullmäktige inlämnat följande motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid den utdelning av hyresbidrag, som skett under 4:de kvartalet i år, hava ungkarlarna ej 
erhållit någon tilldelning, och då dessa dessutom vare sig från stat eller kommun ej fått något 
som helst understöd, trots flera månaders arbetslöshet, och då många äro i stort behov av 
hjälp, hemställer undertecknad vördsamt, att stadsfullmäktige måtte upptaga frågan huruvida 
ej, ett mindre anslag kunde ställas till arbetslöshetskommitténs förfogande. Detta anslag skulle 
användas som hyresbidrag, i ömmande fall, till arbetslösa ungkarlar med minst tio kronor till 
varje. 
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Jag hade tänkt mig en summa härför om 1.000:- kr, men det nya anslag som från staden skulle 
krävas stannar vid 300:- kronor, emedan å tidigare beviljat anslag för hyresverksamheten 
kvarstår omkring 700:- kronor. 
 
Med stöd av ovanstående får undertecknad vördsamt hemställa: 
 
att stadsfullmäktige måtte för nämnda ändamål bevilja ett nytt anslag å 300:- kronor.  
 
att överlämna till arbetslöshetskommittén från tidigare anslag till hyresverksamheten 
överblivna 700:- kronor. 
 
att uppdraga åt arbetslöshetskommittén, att under december månad, i ömmande fall, efter 
ansökan, utdela minst 10 kronor till varje sådan arbetslös som ej tidigare erhållit hyresbidrag. 
 
Lysekil den 20 Dec. 1921. 
C. BRÄNNBERG. 
 
Herr Brännberg hemställde om bifall till motionen, vilket understöddes av herrar Sterner och 
Luckey, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet med denna hemställan. 
 
§ 189. 
Herrar Sterner och Brännberg lämnade redogörelse för läget rörande frågan om Trötemyrens 
upprensning, och framgick härav, att vid de förda underhandlingarna med stadsarbetena 
preliminär överenskommelse träffats om att staden skulle erlägga ett belopp av 30.000 kronor 
för ändamålet utan andra skyldigheter än att hålla visst material och arbetsledning för några 
detaljer av arbetet. 
 
Herr Ekblad framställde förfrågan, huruvida plats funnes tillgänglig för uppläggning av 
torvmudder ur nämnda myr. 
 
Herrar borgmästaren Sundberg och Ludv. Andersson meddelade, att enligt skedd 
överenskommelse vid expropriation av mark för det vattenförande området ett rätt ansenligt 
jordområde för nämnda ändamål undantagits. 
 
På förslag av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige att med godkännande av bemälda 
preliminära överenskommelse överlämna till drätselkammaren förstärkt med herrar 
ordföranden i stadsfullmäktige och arbetslöshets- och hjälpkommittén att underteckna 
kontrakt med Södra Sveriges Statsarbeten om Trötemyrens upprensning. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige anmoda drätselkammaren, att om någon omständighet av ett 
eller annat slag skulle i förevarande sak komma hindrande emellan, för vilka 
stadsfullmäktiges beslut eller uttalande vore nödvändigt, detta då måtte komma till 
stadsfullmäktiges kännedom, så att de kunna bliva i tillfälle att i god tid sammanträda för 
dylikt fall. 
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Herr ordföranden framförde härefter stadsfullmäktiges tack till herrar Sterner och Brännberg 
för allt vad de gjort för främjande av bemälda frågas lyckliga lösning. 
 
§ 190. 
Herr ordföranden yttrade såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige följande: 
 
”Mina herrar! 
 
Åter har ett kommunalt arbetsår med detta sista sammanträde för år 1921 gått till ända, ett år 
med många bekymmer, ehuru dessa bekymmer varit av annat slag än dem vi hava att göra 
med under krigsåren, ty då flödade penningarna rikligt, under det att födoämnena bleco allt 
knappare och dyrare. 
 
Nu däremot är det överflödande tillgång på dessa senare, men litet att köpa med för en mycket 
stor del av samhällets invånare. 
 
Men då delad börda är halv börda, så hava också de kommunala bekymren under detta år 
lindrats därigenom, att vi alla i stor endräkt både sökt att bära dem vi ej kunnat undgå att 
undvika att skapa nya bekymmer genom nya önskemåls framförande. 
 
Alla hava med insikt om tidslägets ogynnsamhet bemödat sig om att lägga sina enskilda 
kommunala önskemål åt sidan till bättre tider med rikligare kommunala tillgångar.  
 
Härav beror också, att budgeten mot förhoppning kunnat krypa ned en smula. 
 
För Edert arbete i denna sal ber jag få tacka Eder alla, ingen nämnd och ingen glömd, och 
alldeles särskilt dem, som genom medlemskap och ordförandeskap i styrelser haft en tyngre 
arbetsbörda än andra. 
 
Slutligen ber jag få önska Eder alla, mina herrar, ett gott årsskifte.” 
 
Herr vice ordförande yttrade härefter följande: 
 
”Herr ordförande! 
 
För den välgångsönskan Ni, herr ordförande, riktat till oss, beder jag å stadsfullmäktiges 
vägnar få framföra vårt hjärtliga tack. 
 
Till det jämförelsevis goda resultat, som herr ordföranden i sitt anförande påpekade att 
stadsfullmäktiges förhandlingar lett till, och att de olika politiska meningarna, vilka i en kår 
som denna måste vara representerade, underordnat sig den gemensamma målet, samhällets 
välfärd, hava vi till stor del vår ordförandes utomordentliga förmåga att leda förhandlingarna 
att tacka för. Han söker fullständigt opartiskt låta varje mening, från vilket håll den kommer, 
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komma till sin rätt, och då så var och en i sin mån sökt göra sitt bästa, måste ju resultatet bliva 
bästa möjliga. 
 
Vi önska Eder, herr ordförande en god jul och ett gott nytt år.” 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
L. ANDERSSON. 
K. KÄLLÉN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 27 januari 1922 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITS LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 1, 1921. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser 1921. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
1) Förvaltaren John Sterner, ordf. 1921 kvarstår till och med 1922. 
2) Konsuln L. Laurin, vice ordf. 1921 kvarstår till och med 1922. 
3) Byggmästaren Oscar Wallén, kvarstår till och med 1924. 
4) Fabrikören Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1924. 
5) Redaktören Axel Ljungberg, kvarstår till och med 1922. 
6) Stenhuggaren C. G. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
 
Suppleanter: 
1) Fabrikören Aug. Mattsson, ers. Sterner till och med 1922. 
2) Grosshandlare O. G. Löfving, ers. Laurin, kvarstår till och med 1922. 
3) Byggmästare Rob. Christenson, ers. Wallén, kvarstår till och med 1924: 
4) Stenhuggeriförman F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 1924. 
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5) Fabrikören Aug. Thorsson, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1922. 
6) Sparbankskamrer Carl Brännberg, ers. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1921, vald av stadsfullmäktige till och med 1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1921. 
Stenhuggaren S. P. Ekblad, vald av Stadsfullmäktige till och med 1921. 
Entreprenören C. W. Granberg, vald av Hälsovårdsnämnden för 1921. 
Byggmästaren Oscar Wallén, v. ordf. vald av Drätselkammaren för 1921. 
 
Suppleanter: 
Sjökaptenen Aug. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1921. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren, vald av Stadsfullmäktige till och med 1921. 
Handlanden P. A. Malmrot, vald av Hälsovårdsnämnden för 1921. 
Lotsförman Emilius Hörman, vald av Drätselkammaren för 1921. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 8 ledamöter och 4 suppleanter, varav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och 
övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val företages vartannat år. den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse av stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall en vara 
kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter. 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1924, vald till och med 1924. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1924, vald t. o. m. 1924.  
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1924. 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, vald till och med 1924. 
Handlanden E. W. Olsson, vald till och med 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald till och med 1922. 
Fru Betty Brännberg, vald till och med 1922. 
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Fru Anna Berger, vald till och med 1922. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Hjalmar Carlsson, vald till och med 1922. 
Lärarinnan Hulda Andersson, vald till och med 1922. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1922. 
Maskinisten John E. Sterner, vald till och med 1922. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsmedlem är självskruven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1921, självskriven ledamot. 
Fabrikören Aug. Mattsson, till och med 1922, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. Christensson, till och med 1921, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln L. Laurin, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
Borgmästaren Oscar Wallén, v. ordf. 1921, till och med 1923, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1924, vald av Stadsfullmäktige. 
Fabrikören J. E. Lindbom, till och med 1921, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1923, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. i ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig ordf. och vice ordf. för en tid av 2 år. 
 
Ledamöter: 
Konsuln Magnus Radhe, till och med 1921, vald av Stadsfullm., ordf. till och med 1921.  
Konsuln J. G. Gunnerson, v. ordf. till och med 1922, vald av stadsfullmäktige. 
Fabrikören J. E. Lindbom, till och med 1922, vald av Stadsfullmäktige. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren, till och med 1921, vald av Stadsfullmäktige. 
Sjökaptenen Amandus Backman, till och med 1921, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, till och med 1922, vald av Stadsfullmäktige. 
Inspektören Ludv. Andersson, till och med 1922, vald av Stadsfullmäktige. 
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Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1921, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. enligt 
Hälsovårdsstadgan kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1921. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1921. 
1) Fabrikören Aug. Mattsson, till och med 1921, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Kamreraren Carl Brännberg, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
1) Frisören G. A. Löfgren, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Fabrikören Alfr. Bovik, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Gjutaren Karl Källén, till och med 1921, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1921. 
 
Valda av stadsfullmäktige: 
Bankdirektören Ragnar Berger, v. ordf. 1921, till och med 1921. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1921. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1921. 
Lagerchefen Viktor Lindbom, till och med 1923. 
Gjutaren Enok Svensson, till och med 1923. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1923. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
Överläraren And. Jakobsson, till och med 1921. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1921. 
Poliskonstapeln J. A. Winge, till och med 1921. 
Ingeniören B. A, de Waern, till och med 1923. 
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Byggmästaren Oscar Wallén, till och med 1923. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1923. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Enligt S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 5 
suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i 
vilken ledamöter och suppleanter här nedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922: 
 
Ledamöter: 
 
1) Konsuln L. Laurin. 
2) Konsuln J. G. Gunnerson, v. ordf. 1921. 
3) Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1921. 
4) Överläraren And. Jakobsson. 
5) Redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey, res, Laurin. 
2) Byggmästaren Oscar Wallén, ers. Gunnerson. 
3) Apotekaren R, Björkman, ers. Berger. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
5) Konduktören Anders Johnson, ers. Ljungberg. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1921: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljas av S. F.  
 
Valda t. o. m. 1924. 
 
Ledamöter: 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1921. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1921. 
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Frisören G. A. Löfgren. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren, adjungerande ledamot. 
 
Suppleanter: 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922. 
 
Ledamöter: 
Byggmästaren Rob. Christensson, ordf. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Frisören G. A. Löfgren. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
Överläraren And. Jakobsson. 
Inspektören Ludv. Andersson. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S.F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1922. 
 
Ledamöter: 
Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1921. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1921. 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Grosshandlaren O. G. Löfving. 
Skeppsmäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
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Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 24 november 1916, § 180 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av Herr Borgmästaren eller den, som är förordad att uppehålla hans ämbete, 
Brandchefen eller vid hans förfall för honom, vice Brandchefen samt 3 av S. F. utsedda 
ledamöter med 2 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sånder bland stadens röstberättigade män. 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1921. 
Brandchefen Emil Löfberg, vice ordf. 1921. 
 
Ledamöter t. o. m. 1924 års utgång: 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
Frisören G. A. Löfgren. 
 
Suppleanter för samma tid. 
Inspektören Ludvig Andersson. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1921. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1921. 
 
Ledamöter: 
Stenhuggaren Patrik Johansson, till och med 1921. 
Fabrikören Aug. Torsson, till och med 1921. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1921. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1923. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1923. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1923. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, till och med 1921. 
Kamreraren Carl Brännberg, till och med 1921. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1921. 
Frisören G. A. Löfgren, till och med 1923. 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren, till och med 1923. 
Brandkorpralen A. J. Nordmark, till och med 1923.  
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Taxeringsnämnden: 
 
Väljes av Stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1921: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Stadsfogden Vikt. Hyllengren. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1921: 
 
Ledamöter: 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Gjutaren Enok Svensson. 
3) Sjökapten Amandus Backman. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Suppleanter: 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Skeppsmäklaren Carl Andersson. 
4) Inspektören Ludv. Andersson. 
5) Kassören Iwar Johansson. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v.  
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av stadsfullmäktige valdes den 14 oktober 1914 för obestämd tid nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter, 3:djr ledamoten förordnas av Konungens 
Befallningshavande och skall vara nämndens ordförande. se Svensks Författningssamling n:o 
261 2/7 1915, § 7. 
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Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1923, Disponenten 
Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1923. 
 
Ledamöter: 
Konsuln Magnus Radhe. 
Fabrikören Gust. Karlsson. 
 
Suppleanter: 
Åkaren Viktor Andersson. 
Åkaren Albin Hansson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
Som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrafe i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1921: 
 
Ledamöter: 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: 
Kamreraren Gust. Bundsen. 
Snickaren C. J. Nordström. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandordningen. 
 
Brandchef: Disponenten Emil Löfberg, till och med 1921. 
Vice brandchef: Trafikchefen Nils Wickberg, till och med 1921. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 juni 1918 upprättades dylik styrelse bestående av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
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Val sker för 4 år i sänder. 
 
Brandchefen, eller vid förfall för honom vice brandchefen, är skyldig att närvara vid 
styrelsens sammanträden. Han äger rätt deltaga i överläggningarna, och, om han är vald till 
ledamot, även i besluten, dock får han ej väljas till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1921: 
 
Ledamöter: 
Konsuln L. Laurin, ordförande 1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Kamreraren Carl Brännberg. 
Entreprenören C. W. Brännberg. 
Ingeniören B. A. de Waern, vice ordförande 1921. 
 
Suppleanter: 
Byggmästaren Rob. Christensson, förste. 
Frisören G. A. Löfgren, andre. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1921: 
Ledamot: ingeniören B. A. de Waern. 
Suppleant: Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för 1921. 
 
Ledamot: Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,   t. o. m.  1922. 
Kamreraren Hugo Hallgren ” 1922. 
Byggmästaren Oscar Wallén ” 1922. 
Handlanden J. A. Jacobsson ” 1922. 
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Förvaltaren John Sterner  ” 1923. 
Inspektören A. W. Christensson ” 1923. 
Kaptenen Aug. Kihlberg  ” 1923. 
Konsuln L. Laurin  ” 1923. 
Fabrikören J. F. Lindbom  ” 1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson  ” 1921. 
Inspektören Ludv. Andersson ” 1921. 
Handelsföreståndaren L. P. Östling ” 1921. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
 
Ombud: Bankdirektören Ragnar Berger, för 1921. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén, för 1921. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Konsuln J. G. Gunnerson, för 1921. 
Suppleant: Filaren Svante J. Johansson, för 1921. 
 
Gode män för tillsyn över förmynderskap: 
 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, t. o. m. 1924. 
Bankkassören A. H. Lundin, t. o. m. 1924. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1919 t. o. m. 1924. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1919 t. o. m. 1921. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
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3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige i december för viss tid att förvalta fonden.  
 
Valda för år 1921: 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsenm som handhaver stiftelsens 
angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. 
 
Stadsfullmäktige beslöto den 18 juni 1920 att med anledning av de stiftelsen tillhöriga 
aktierna i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag välja ett ombud för staden att representera vid 
nämnda bolagsstämmor. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald för år 1921. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald för år 1921. 
 
Stadens ombud vid bemälda bolagsstämmor år 1921: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas vid S. F. första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för 1921: 
 
Ledamöter: 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, ordf. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg. 
Stenhuggaren S. P. Ekblad. 
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Verkmästaren Oscar Mattsson. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
Tillsatt av stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Konungens Befallningshavande förordade ordföranden. 
 
Ordföranden förordad av Konungens Befallningshavande: 
 
Förvaltaren John Sterner. 
 
Av Stadsfullmäktige valda ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Konsuln L. Laurin. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stenhuggaren Herman Gunnarsson. 
 
Kommittén för dyrtidsanslag: 
 
Tillsatt av S. F. för år 1921. 
 
Ledamöter: 
 
Hälsovrdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ordf. och korresponder. ledamot; 
Överläraren And. Jakobsson. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist; 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Kommittén utser inom sig ordförande. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För 1920 valdes: 
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Ledamöter: 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Konsuln Magnus Radhe. 
Förvaltaren John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Frisören G. A. Löfgren. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1920: 
 
Väljes i november månad årligen. 
 
Ledamöter: Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, kyrkovaktmästaren B. C. A. 
Högberg, skatteexekutorn Rudolf Ljunggren och brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar betygas 
 
AXEL HOLMQVIST 
 
 
Bilaga N:o 2, 1921. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Polistjänstgöringen här i staden skall enligt av stadsfullmäktige godkänd plan bestridas på 
följande sätt: 
 
Å poliskontoret med en konstapel dygnet runt. 
 
Uti i staden: 
 
1. med en konstapel från 5 f. m. – 1 e. m.  
2. med två konstaplar från 1 e. m. – 5 e. m.  
3. med en konstapel från 5 – 9 e. m.  
4. och med två konstaplar från kl. 9 e. m. – kl. 5 f. m.; 
Alltså med en konstapel dygnet runt och med ytterligare en konstapel i 12 timmar. För denna 
tjänstgöring åtgår och disponeras nu sex ordinarie och två extra konstapelbefattningar. 
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Tjänstgöringstiden för de ordinarie konstaplarna, vilka åtnjuta en fridag i veckan, uppgår i 
övrigt till i medeltal 11 timmar 12 minuter pr dygn. 
 
Det är uppenbart att denna tjänstgöringstid redan är för lång. Även om lagen om arbetstidens 
begränsning icke är tillämplig ifråga om denna tjänstgöring, torde det, med hänsyn till dessa 
bestämmelser och deras tillämpning på utomstående grupper av befattningshavare, vara 
tydligt att en så lång tjänstgöringstid icke längre kan upprätthållas. I de flesta städer har 
tjänstgöringstiden för polismännen blivit avsevärt jämkat, och man synes numera icke kunna 
fordra mer än omkring 9 timmar om dagen. 
 
Ett krav, som icke heller skäligen kan avvisas är polismännens framställning om utökningen 
av deras 10 dagars semester till 14 dagar. 
 
En nedsättning av polismännens tjänstgöringstid från 11 timmar 12 minuter till 9 timmar, 
skulle medföra en förlust av 11 timmars tjänstgöring om dagen, vilket komme att resultera 
däri att polistjänstgöringen skulle ställa sig på följande sätt: 
 
Å poliskontoret: en konstapel dygnet runt. 
 
Ute i staden: en konstapel dygnet runt. 
 
För utomhusbevakningen skulle i nu angivna fall endast en konstapel vara tillgänglig, utom 
beträffande fyra timmar på natten, då de extra konstaplarna äro i tjänst. 
 
Det är uppenbart att en sådan bevakning icke är tillfylles. Enligt magistratens mening är det 
av stor vikt att hava två polismän ute under passen 1-5 e. m. för tjänstgöring vid tåg och båtar 
samt budskickningar ävensom 9 e. m. på natten, då oordningar och fylleriförseelser mest 
förekomma. 
 
Som ett ytterligare bevis för otillräckligheten av den nuvarande polisbevakningen kan 
framhållas, hurusom förhållanden rätt ofta inträda, då flere ordinarie konstaplar på grund av 
sjukdom, semester och annat förhinder äro urståndsatta att tjänstgöra. I sådant fall nödgas den 
konstapel, som har fridag, avstå från densamma samt såväl han som övriga tillgängliga 
konstaplar att tjänstgöra 13-15 timmar pr dygn. Och ändå äro åtskilliga viktiga pass indragna. 
Under innevarande sommar inträffade det t. ex. att poliskonstaplarna Winge och Mattsson 
samtidigt vore sjuka samt poliskonstapeln Alexandersson bortrest på semester. För 
tjänstgöringens uppehållande fanns då blott tre ordinarie och två extra. Bevakningen utomhus 
kunde då fullgöras blott av en konstapel och detta icke hela dygnet enär passet 5 f. m. måste 
indragas och vissa dagar även passet 5 e. m. – 9 e. m.  
 
Magistraten kan icke underlåta att framhålla, hurusom den alltför långa dagliga tjänstgöringen 
i förening med knappt tillmätta löneförmåner alstrat en stor och enligt magistratens 
förmenande icke oberättigad misstämning inom poliskåren samt att åtgärder följaktligen synes 
böra vidtagas till avhjälpande av de antydda missförhållandena. 
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Ifråga om sådant avhjälpande kan magistraten icke finna någon annan utväg än att 
stadsfullmäktige beviljar anslag till en 7:de ordinarie konstapel. 
 
Härigenom skulle bevakningen i den nu fastställda utsträckningen kunna uppehållas med en 
tjänstgöringstid av 9 timmar 20 minuter per dygn. 
 
Med anledning av vad sålunda anförts, får magistraten härmed framställa om beviljande av 
anslag till ytterligare en ordinarie konstapel från och med den 1 nästa oktober. 
 
Rådhuset i Lysekil den 16 juli 1920. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Polisnämndens i Lysekil sammanträde den 29 oktober 1920. 
 
Närvarande: Herrar Sundberg, Berger och Ljungberg, ordinarie ledamöter, tjänsteförrättande 
brandchefen Wickberg och suppleanten herr L. Andersson. 
 
§ 6. Till nämnden hade stadsfullmäktiges ordförande remitterat en av magistraten till 
stadsfullmäktige gjord framställning om inrättande av en ny poliskonstapeltjänst i syfte att 
nedbringa tjänstgöringstiden för de ordinarie konstaplarna. 
 
Sedan handlingarna blivit lästa och nämnden från sitt protokoll den 9 oktober 1918 antecknat, 
att den bevakning, som för närvarande äger rum och so enligt magistratens framställning 
skulle fortfara, men fördelas på sju konstaplar i stället för sex, då förklarats av nämnda vara 
den minsta tänkbara, framställdes inom nämnden förslag om att det borde tagas i 
övervägande, huruvida icke ändock ytterligare minskning skulle kunna företagas i den yttre 
bevakningen för nedbringande av konstaplarnas tjänstgöringstid, utan att någon ny 
konstapelstjänst behövde inrättas. 
 
Såsom motiv härför framhölls de nu rådande svåra ekonomiska förhållandena i landet, varav 
måste följa en allmän nedgång i näringslivet med därav följande nedgång ifråga om 
beskattningsföremålen. Den minskning i skatteinkomsterna, som sålunda vore att befara, 
borde mana till sträng sparsamhet med kommunens medel och begränsande av utgifterna till 
det minsta möjliga. 
 
På grund härav beslöts utreda, huruvida icke vissa indragningar kunde äga rum ifråga om 
utebevakningen; och ifrågasattes att denna skulle kunna bestridas på följande sätt: 
 
5 f. m. – 1 e. m.: ingen komstapel med undantag av onsdagar och lördagar, då en konstapel 
skulle tjänstgöra mellan klockan 7 f. m. – 1 e. m. i första distriktet. 
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1-5 e. m. 1 konstapel i första distriket. 
 
5-9 e. m.: 2 konstaplar onsdagar, fredagar och lördagar samt i övrigt en konstapel. 
 
9 e. m. – 5 f. m.: två konstaplar alla dagar. 
 
Det ansågs, att skatteexekutorn Ljunggren och brandkorpralen Nordmark borde biträda i 
polistjänsten, den förstnämnde i egenskap av civil konstapel för verkställande av delgivningar 
och utredningar och den sistnämnde genom vakttjänstgöring å kontoret två timmar varje 
söckendag. 
 
Nämnden beslöt att hos magistraten begära uppgörande av ett schema över tjänstgöringen 
enligt ovanstående grunder jämte beräkning å konstaplarnas dagliga tjänsgöringstid. Som 
ovan. 
 
In fidem: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med Polisnämnden i Lysekil den 7 februari 
1921. 
 
Närvarande: Herrar Sundberg, Löfberg, Löfgren, Ludvig Andersson och Tinggren. 
 
§ 3. Återupptogs det under § 6 i protokollet för den 29 sistl. oktober antecknade ärendet 
angående åtgärder i syfte att nedbringa den dagliga tjänstgöringstiden för de ordinarie 
konstaplarna. 
 
Ordföranden tillkännagav, att med anledning av nämndens yttrande den 29 sistlidne oktober 
magistraten låtit höra stadsfiskalen i ärendet, att efter tagen del av dennes yttrande magistraten 
beslutat avstå från kravet på inrättande av en ny poliskonstapeltjänst samt att magistraten den 
10 sistlidne januari antagit ett av ordföranden uppgjort förslag till polistjänstgöring, som i 
huvudsak anslöte sig till de av polisnämnden uttalade önskemålen. Detta förslag framlades för 
nämnden och var så lydande: 
 
”Förslag till polistjänstgöring år 1921. 
 
Antal tjänst-   antal 
Konstaplar göringstid   timmar 
 

SÖNDAG 
1 1 e. m. – 9 e. m.   8 
2 9 e. m. – 5 f. m.   16 24 
 

MÅNDAG 
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2 1 e. m. – 5 e. m.   8 
1 5 e. m. – 9 e. m.   4 
2 9 e. m. – 5 f. m.   16 28 
 
 TISDAG 
Lika med söndag    24 
 

ONSDAG 
2 1 e. m. – 5 e. m.   8 
1 5 e. m. – 9 e. m.   4 
2 9 e. m. – 5 f. m.   16 28 
 
 TORSDAG 
Lika med söndag    24 
 
 FREDAG 
Lika med söndag    24 
 
 LÖRDAG 
1 8 f. m. – 1 e. m.   5 
2 1-5 e. m.    8 
1 5 – 9 e. m.    4 
2 9 e. m. – 5 f. m.   16 33 
  Summa tjänstgöringstimmar 185 per vecka. 
Avgår extra polistjänstgöring  28 157 
Tillkommer sex fridagar +a 9 timmar  54 
Och kontorstjänstgöringen   168 222 
  Summa tjänstgöring i veckan 379 
 
 
Fördelad på sex konstaplar blir tjänstgöringstiden per vecka och konstapel 63,16 timmar samt 
per dag och konstapel 9 timmar, vilken fördelar sig ungefärligen lika på kontors- och 
patrulltjänstgöring. 
 
Med den sålunda avsevärt nedsatta tjänstgöringen bör hinder icke möta för de ordinarie 
konstaplarna att då och då åtaga sig extra tjänstgöring mot betalning för kamrater, som åtnjuta 
semester och vid sjukdom, i den mån vikariatstjänstgöringen ej kan uppehållas av extra 
konstaplarna. 
 
För den händelse skatteexekutorn och brandkorpralen bliva ålagda polistjänstgöring bör denna 
tjänstgöring utnyttjas dels som förstärkning och dels som bidrag till vikariatstjänstgöringen. 
 
Lysekil den 8 januari 1921 
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AXEL SUNDBERG. 
 
Ordföranden tillade att tjänstgöringen påginge i enlighet med detta förslag sedan den 23 
januari. Vidare meddelades, att i anledning av att den på poliskontoret tjänstgörande 
poliskonstapeln kunde bliva utkallad från kontoret i angeläget ärende å tid, då bevakning ute i 
staden icke förekommo, magistraten gjort framställning hos brandstyrelsen därom att 
brandkorpralen måtte åläggas att vid sådana tillfällen efter tillsägelse per telefon infinna sig å 
kontoret för att i konstapelns frånvaro sköra brandtelefonen och brandtelegrafen, dock endast 
under tiden kl. 5-8 f. m., samt att brandstyrelsen förklarat sig icke hava något att häremot 
erinra. 
 
Med anledning härav och då frågan om nedsatt tjänstgöringstid för polismännen sålunda 
redan voro ordnad, beslöt nämnden att såsom svar å stadsfullmäktiges remiss bringa detta till 
stadsfullmäktiges kännedom genom översändande av utdrag av detta protokoll. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Bilaga N:o 3, 1921 
 
Lysekils Stads Drätselkammare  
får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1920. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar    2,293,184:24 
Stadens skulder    1,799,791:51 
 Skillnaden utgjorde en kapitalbehållning av Kronor 493,212:73 
 
Enligt Vinst- och Förlust-Konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
Inkomster: 
 
Avbetalning från jordkassan å ränteskuld från år 1918  10,935:17 
Bidrag från Hamnstyrelsen    6,341:14 
Vattenavgifter    1,741:60 
Debiterade utskylder    499,274:75 
Tomt- och bergarrenden    11,181:76 
Hundskatt     465:- 
Brännvinsmedel    24,720:- 
Bevillningsavgifter av utländska artister   143:52 
Bötesmedel     52:- 
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Hyror     2,450:- 
Köttbesiktningsbyrån    2,801:35 
Nöjesskatt     10,153:93 
    Kronor 570,260:22 
 
Utgifter: 
 
S. I. Fattigvården  39,098:- 
Överfört till år 1921  6.000:- 33,098:- 
  Transport  33,098:-  
 
  Transport  33,098:- 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården  37,510:48 
Överfört till år 1921  5.000:- 32,510:48 
Köttbesiktningsbyråns utgifter  1,688: 30 34, 198:78 
 
S. III. Undervisningen: 
 
Folkskolan   102,500:- 
Överfört till år 1921  36.000:- 66,500:- 
Kommunala mellanskolan  30,500:- 
Överfört till år 1921  5.000:- 25,500:- 
 
Barnavårdsnämnden   180:- 
Föreläsningsföreningen   500:- 
Folkbiblioteket   300:- 
Tekniska aftonskolan   400:- 
Nykterhetskurs   500:- 93,880 
 
S. IV. Allm. Byggnader och Platser: 
 
Utgifter direkt under denna huvudrubrik  10,269:91 
Gators underhåll   28,348:92 
Vattenledningars underhåll   9.889:99 
Avloppsledningars underhåll  10,399:72 
Gatubevakningen   1,084:93 
Gatubelysningen, ström 5,242; material 2,680 7,922.- 
Renhållningen   9,849:50 
Brandväsendet   12,282:64 
Parkstyrelsen    2,350:- 
Övriga behov under S. IV   11,332:08 109,729:69 
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S. V. Verk och Inrättningar: 
 
Magistrat och Rådstuvurätt  19,513:87 
Stadsfullmäktiges och Nämnders Expedition 27,497:73 
Polisverket    34,721:54 
Uppbördsverket   9,491:90 
Övriga behov under S. V.    30,716:19 121,941:23 
   Transport  392,847:70 
 
 
   Transport  392,847:70 
 
S. VI. Avskrivning å Stadsutskylder, se ned. 
 
S. VII. Räntor    60,969:83 
 
S. VIII. Avbetalning å lån framgår av jämförelse  
mellan 1919 och 1920 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter fördelade å  
vederbörande konton. 
 
Kyrkan    39.000:- 492,817:53  
 
Avskrivningar: 
 
Restantier å Stadsutskylder S. VI.  26,484:67 
Förrådet, materialier   1,014:64 27,499:31 
    Kronor 520,316:84  
 
Enligt förestående tablå utgöra inkomsterna  570,200:22 
Och utgifterna    520,316:84 
Således en skillnad till kap.-kontos fördel med Kronor 49,943:38 
 
Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
Sundhetsvården: 
 
Brist från föregående år    6.000:- 
Avlöningar    13,774:- 
Sundhetssyn och arvode till extra tillsyningsman 246:- 
Hyra för extra epidemilokaler  275:- 
Desinfektion    612:- 
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Annonser och trycksaker   331:- 
Brandförsäkringar m. m.    133:75 
För dödandet av råttor   215:50 
Kostnader för fria bad   551:- 
Bidrag för varmbadhusets öppethållande  1.000:- 
Bidrag till veterinären   120:- 17,258:25 
 
Hyra, bränsle och lyse m. fl. utgifter för  
köttbesiktningsbyrån    1,688:30 
   Transport  24,946:55 
 
 
   Transport  24,946:55 
 
Övriga Behov S, V.: 
 
Hyra för rådhuslokalerna   2,500:- 
Uppvärmning av rådhuslokalerna  2,500:- 
Städning av rådhuslokalerna  565:- 
Lyse för rådhuslokalerna   181:40 
Hyra för tullvaktstuga   240:- 
Övriga utgifter för tullkammaren  224:91 
Kronoskatt m. fl. utskylder   942:05 
Diverse utgifter   206:55 
    7,359:91 
 
Anslag till skyttegillet  250:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   200:- 
Anslag till Arbetsförmedlingen 100:- 550:- 
 
Allmänna Pensionsförsäkringen: 
 
Stadens utlägg för oguldna  
grundavgifter  846:- 
Stadens bidrag till pensionstillägg 1,506:11 
Arvode till pensionsnämndens  
ordförande   300:- 
Annonser och trycksaker  171:35 2,823:46 
 
Dyrtidsverksamheten: 
 
Slutlig förlust å livsmedelsnämndens  
affärsverksamhet  12,860:16 
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anslag till mindre bemedlade 6.000:- 18,860:16 
 
Olycksfallsförsäkring i Riksförsäkringsanstalten: 
 
Avgifter för staden anställda  1,122:66 30,716:19 
    Kronor 121.941:23 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
Tillgångar: 
 
Kassabehållning stadskassan   448:57 
Jordfastigheter    685.000:- 
Byggnader (varav hamnen 7.000)   33.000:- 
Bryggor, stadens 92.000:- - hamnens 158.000:-  250.000:- 
    Transport 968,448:57 
 
 
    Transport 968,448:57 
Vattenledningsverket    100.000:- 
Gator, platser och vattenrätt   1:- 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren   4.000:- 
Stadsingeniörskontoret och förråden  3.000:- 
Brandväsendet   18.000:- 
Hamnstyrelsen   5.000:- 30.000:- 
Hamnens kassabehållning    1,616:22 
Lysekils Stads elektricitetsverk, stadens fordran  384.000:- 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag   660.000:- 
Vattenavgifter, fordringar    1,741:60 
Restantier å stadsutskylder    10.000:- 
Fattigvårdens värdeöverskott   35.000:- 
Folkskolans värdeöverskott   80,835:47 
Kommunala mellanskolans värdeöverskott  7,114:29 
Förrådet, kranar, rör, ventiler m. m.    16.000:- 
Utlägg för läroverksbyggnaden   11.000:- 
Fattigvården, att uttaxeras 1921   6.000:- 
Sundhetsvården, att täckas 1921   5.000.- 
Folkskolan, att täckas 1921   36.000:- 
Kommunala mellanskolan, att täckas 1921  5.000:- 
Dyrtidsanslaget, förskott att återbetalas 1921  4,500:- 
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Expropriationskostnader för vattenverket att täckas genom lån 25,628:84 
Kanalisering mellan myrarna, att täckas genom lån  4,437:- 
Vedlager     67,952:41 
    Kronor 2,460,275:40 
 
Skulder: 
 
Aktiebolaget Göteborgs Bank: 
Lån å löpande räkning   180,183:88 
Lån å revers    90.000:- 270,183:88 
Lysekils Sparbank    375.000:- 
Obligationslånet av 1905    415.000:- 
    Transport 1,060,183:88 
 
 
 
    Transport 1,060,183:88 
Obligationslånet av 1911    737.000:- 
Hamnens skulder    105,154:54 
Reserverat till registerkarta   1.000:- 
Reserverat yill vattenmätare   3,500:- 
Reserverat till hamnundersökning   6.000:- 
Förskotterade medel    4.000:- 
   Summa skulder 1,916,838:42 
Kapital-Konto    543,436:98 
    Kronor 2,460,275:40 
 
Kapital-Konto har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans 1920    403,212:73 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering  12.000:- 
Minskning av hamnens skulder   1,917:45 
Ökning av folkskolans värdeöverskott   10,693:92 
Ökning av kommunala mellanskolans värdeöverskott  1,535;54 
Vinst- och Förlust-konto    49,943:38 
     569,303:92 
 
Avgår följande: 
Minskat värde å jordfastigheter genom  
tomtförsäljningar   25,500:- 
Minskning av hamnens kassabehållning  366:04 25,866:04 
    Kronor 543,436:98 
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För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Jordkassans skuld till staden vid årets början  3,661:62 
Amortering å jordlånet    12.000:- 
Överfört till Vinst- och Förlust-Konto   10,935:17 
    Kronor 26,596:79 
 
Tomtförsäljningar under året  Kronor 26,596:79 
 
Lysekil den 25 februari 1921. 
 
För Lysekils Stads Drätselkammare: 
 
JOHN STERNER 
 AXEL HOLMQVIST 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1920, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med synnerlig omsorg och försedda 
med verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktige och Drätselkammarens 
protokoll. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes här ovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överenstämmelse med räkenskaperna. 
 
På grund härav och då inga anmärkningar förekommit få vi tillstyrka full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 21 april 1921. 
 
B. J. JONSSON. L. P. ÖSTLING. ERIC HELLGREN. 
 
Bilaga N:o 4, 1921 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1920, få efter fullgjort uppdrag avgiva följande 
 
Revisionsberättelse. 
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Till bestridande av utgifterna för fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Kassabehållning från år 1919 Kr. 2.909:64 
Uppburit av stadskassan  ” 39.098:- 
Återbetalningar  ” 4.531:11 
För vård å sjukhemmet  ” 1.328:50 
Landstingsbidrag  ” 1.900:40 
Bötesandelar   ” 1:67 
Av redogöraren förskotterat ” 1.748:09 
Utelöpande kuponger till 1921 ” 40:75 Kr. 51.558:16 
    Kronor       51.558:16 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel använts som följer: 
 
Utelöpande kuponger från 1919 Kr. 40:75 
 
Sjukhemmet: 
 
3.196 underhållsdagar á 1:58 ” 5.050:- 
Bränsle, ljus m. m.   ” 386:80 
Underhåll och nyanskaffning ” 517:27 
Avlöningar   ” 1.173:83 
Hospitals- och sjukavgifter  ” 5.358:60 
Understöd åt diverse personer ” 27.221:92 
Underhåll av stugor  ” 3.518:27 
” understödshemmet ” 1.508:09 
Bränsle   ” 3.365:75 
Medicin   ” 338:32 
Arvoden   ” 2.000:- 
Diverse omkostnader  ” 1.078:56 Kr. 51.558:16 
    Kronor       51.558:16 
 
Då räkenskaperna äro förda med god ordning och utbetalningarna försedda med verifikationer 
samt inga anmärkningar förekomma, få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 
 
Lysekil den 23 april 1921. 
 
Iwar Johansson.  James Öhnberg. 
 
 
Bilaga N:o 5, 1921. 
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Sammandrag av Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1920. 
 
Inkomster: 
 
Kontant i kassan från årets början  62:39 
Uttagit från löpande räkning  
behållning vid årets början   6.145:59 6.207:89 
lån av Kyrkans expropriationsfond   8.240:- 
Årets ordinarie anslag av staden  39.000:- 
Förskott å anslag av staden för år 1921  2.000:- 
Sålda gravplatser i Åkerbräckans kyrkogård 1.230:- 
”        i Dalskogens  ”  407:50 
Arrenden    80:- 
Restantier å prästskatt m. m.   50:55 
Räntor å i bank insatta medel  328:46 43.096:51 
    Kronor 57.544:40 
 
Utgifter: 
 
Amortering å lån   4.066:90 
Räntor    13.738:07 
Underhåll av fastigheter   11.681:16 
” inventarier   24:- 
Löner och arvoden   16.624:32 
Utgifter för församlingsvård  936:27 
Bränsle och lyse   7.032:49 
Utgifter för kyrkogårdarna   98:39 
Övriga utgifter   1.947:02 56.148:62 
Innestående å löpande räkning vid årets slut 1.012:87 
Kontant i kassan vid årets slut  382:91 1.395:78 
    Kronor 57.544:40 
 
Inventarium den 31 december 1920. 
 
Aktiva. 
 
Kontant i kassan    382:91 
Innestående å löpande räkning   1.012:87 
”   sparb.-bok i Lysekils Sparbank  6.149:17 
Kyrkan     234.000:- 
Inventarier     32.000:- 
Prästgården     34.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen    30.000:- 
    Kronor 337.544:95 
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Passiva. 
 
Lysekils Kyrkas Epropriationsfond  8.240:- 
Gamla Kyrkans fond   6.149:17 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning  67.502:37 
Kungl. Postsparbanken   100.772:99 
Lysekils Sparbank   95.000:- 
Byggmästare Pettersson, Skövde  732:- 278.396:53 
Kapitalbehållning    59.148:42 
    Kronor 337.544:95 
 
Fonder enligt särskilt bokslut, vilka stå under kyrkorådets förvaltning, ägde följande 
behållningar den 31 december 1920: 
 
Lysekils Prästänkefond    12.000:- 
Christine Lyckes donation    1.725:67 
Albin Karlssons sjukfond    12.250:50 
Bårtäckskassan    421:69 
Ljuskronefonden    35:53 
Fonden för Lysekils kyrkas förskönande   3.000:- 
Gravfonder enligt specifikation   3.822:05 
    Kronor 33.355:44 
 
Av förestående räkenskapssammandrag framgår, att kapitalbehållningen under året minskats 
med kronor 2.979:21 från kronor 62.127:63 vid årets början. 
 
Lysekil den 31 december 1920. 
 
A. W. Christensson. 
 
Undertecknade, av Lysekils stads kyrkostämma utsedda att granska Lysekils kyrkas 
räkenskaper och förvaltning för år 1920 få efter fullgjort uppdrag avgiva följande berättelse: 
 
Vi hänvisa till förestående berättelse vars riktighet vi vitsorda. 
 
Då räkenskaperna äro försedda med vederbörliga verifikationer och förda med utmärkt 
ordning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 18 Maj 1921. 
 
O. Johanson.  Gunnar Nyblom. 
 
Bilaga N:o 6, 1921. 
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Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva berättelse över dess förvaltning för år 1920. 
 
Enligt den för året uppgjorda budgeten hade hamnens inkomster beräknats till kronor 30.000:- 
 
Av räkenskaperna framgår att inkomsterna uppgått till kronor 32.836:97 vilket berott på ökad 
planavgift för virkes upplag vid nya kajen. 
 
Under året ha icke några nybyggnader kunnat företagas. 
 
Underhåll av bryggor, kajer och bojar har verkställts. 
 
Avskrivningar å diverse konton å kronor 3.515:51 ha vid bokslutet vidtagits. 
 
Till Stadskassan har inbetalts hamnens resterande skuld kronor 13.041:14. 
 
Hamnens tillgångar utgjorde den 31/12   Kr. 170.545:64 
och skulderna, banklån    ” 105.154:54 
Alltså tillgångar över skulderna   Kr 65.391:10 
 
Å banklånen har under året amorterats kronor 4.000:- 
 
Ansökan om fastställelse av ny taxa för 5-årsperioden 1921-25 med 50 % förhöjning har till 
vederbörande ingivits. 
 
Lysekil den 11 Mars 1921. 
 
Lysekils Hamnstyrelse. 
Magnus Radhe. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning 
under år 1920, får efter fullgörandet härav hänvisa till ovanstående berättelse, vilken är med 
räkenskaperna överensstämmande. 
 
Som desamma äro förda med ordning och försedda med verifikationer, få vi tillstyrka 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 28 Maj 1921. 
 
Fredrik Nordström. H. Lundin.  J. A. Andersson. 
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Bilaga N:o 7, 1921. 
 
Lysekils Folkskolestyrelse får härmed lämna följande redogörelse över 
folkskolans räkenskaper och förvaltning för år 1920: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Folkskolans  tillgångar     187.881:81 
” skulder     117.740:26 
    Kapitalbehållning Kronor 70.141:55 
 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto har folkskolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
Inkomster: 
 
Statsbidrag      79.082:48 
Stadens anslag för året     53.500:- 
Ytterligare anslag från staden att täckas år 1921   31.000:- 
Hyror      4.132:- 
    Kronor  167.714:48 
 
Utgifter: 
 
Underhåll av fastigheter   5.862:20 
” inventarier   521:94 
Räntor    4.907:09 
Lärares avlöningar   121.217:93 
Övriga avlöningar   4.552:- 
Pensionsbidrag   1.161:62 
Undervisningsmaterial   3.661:57 
Utgifter för skolköket (utom lön,  
som ingår bland lärarelöner)  2.210:- 
bränsle, lyse och remhållningsartiklar  11.323:41 
 
Övriga utgifter: 
Annonser, trycksaker, porton och telefonavgifter 552:13 
Brandförsäkringar   793:35 
Diverse utgifter   257:32 1.602:80 157.020:56 
Kapital-Konto, årets vinst     10.693:92 
     Kronor 167.714:48 
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Folkskolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
Tillgångar: 
 
Kontant i kassan     441:05 
Kapitalräkning med Aktiebolaget Göteborgs Bank   6.902:36 
Lysekils Sparbank, innestående för Petrelius fond   1.120:24 
Innestående rest å statsbidrag    12.629:80 
 
Fastigheter: 
 
Nya skolhuset vid Färgaregatan   100.000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22, 23   58.000:- 
1 ” ”    10,   10.000:- 
Gamla samskolebyggnaden, Parken 1   13.000:- 181.000:- 
 
Inventarier: 
 
I nya skolhuset    6.000:- 
I skolhusen, Stora Kyrkogatan 22, 23   4.000:- 
I skolhuset ”       10   2.000:- 12.000:- 
     Kronor 214.093:45 
 
Skulder: 
 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning   94.402:69 
Kungl. Postsparbanken    9.608:18 
Skolbyggnadsklassen    6.902:36 
Barnavårdsnämnden    141:87 
Stadskassan     4.500:- 
Löpande räkning i Aktiebolaget Nord. Handelsbanken  82:64 
Förskotterade medel    7.500:- 
Petrelius understödsfond    1.120:24 
Kungl. och Hvitfeldska stipendieinrättningen  9.000:- 133.257:98 
Kapitalbehållning     80.835:47 
     Kronor 214.093:45 
 
Å lån hava under året amorterats: 
 
Till Folkskollärarnas Pensionsinrättning  Kr. 1.395:14 
Till Kungl. Postsparbanken  ” 819:42 
Eller tillsammans kronor   ” 2.214:56 
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Lysekil den 25 februari 1921. 
 
För Lysekils Folkskolestyrelse: 
 
Fritz Lüsch, 
Ordförande 
 
 Axel Holmqvist, 
 Kassaförvaltare 
 
Lysekils Folkskolebiblioteks räkenskaper för år 1920. 
 
Inkomster: 
 
Behållning från år 1919     8:89 
Anslag av staden     150:- 
     Kronor 158:89 
 
Utgifter: 
 
Inköpta böcker     127:21 
Inbindning av böcker     12:50 
Frakter för böcker m. fl. utgifter    14:10 
Behållning till år 1921     5:08 
     Kronor 158:89 
 
Lysekil den 25 februari 1921. 
 
Fritz Lüsch, 
folkskolestyrelsens ordförande. 
 
  Axel Holmqvist, 
  kassaförvaltare. 
 
 
Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper för år 1920. 
 
Skuld till folkskolekassan vid årets början  Kr. 38:13 
 
Inkomster: 
 
Bidrag av staden     180:- 
”          ”   fattigvården     150:- 
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     Kronor 330:- 
 
Utgifter: 
 
Återbetalt till folkskolekassan   38:13 
Avgifter för utackorderade barn   150:- 188:13 
Fordran av folkskolekassan vid årets slut   141:87 
     Kronor 330:- 
Vid årets slut har Barnavårdsnämnden alltså en fordran  
av folkskolekassan å     kronor 141:87 
 
Lysekil den 25 februari 1921. 
FRITZ LÜSCH, 
Ordförande. 
 Axel Holmqvist, 
 Kassaförvaltare. 
 
 
 
 
Hanna Petrelius Understödsfonds räkenskaper för år 1920. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   1.117:15 
Upplupen ränta under året     55:09 
     Kronor 1.172:24 
 
Uttaget under året i Lysekils Sparbank för utdelning  
av premier till folkskolebarn    52:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut   1.120:24 
     Kronor 1.172:24 
 
Lysekil den 25 februari 1921. 
 
Fritz Lüsch, 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
Axel Holmqvist, 
Kassaförvaltare. 
 
Samtliga förestående räkenskaper reviderade och befunna utan anmärkning, varför full och 
tacksam ansvarsfrihet tillstyrkes. 
 
Lysekil den 10 juni 1921. 
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K. E. Mattsson.  Anders Christenson. 
 
Bilaga N:o 8, 1921. 
 
Redogörelse för Kommunala Mellanskolans i Lysekil räkenskaper för år 
1920. 
 
Inkomster: 
 
Statsbidrag      38.381:61 
Anslag av staden     24.000:- 
Terminsavgifter     7.526:69 
Räntor      160:74 
     Kronor 70.069:04 
 
Utgifter: 
 
Lärares avlöningar   57.506:90 
Andra avlöningar   1.050:- 
Pensionsbidrag   1.697:13 
Avskrivning å inventarier   57:- 
Undervisningsmaterial   334:01 
Bränsle, lyse och renhållning  2.199:75 
Lokalhyra    3.700:- 
Skolköket    262:10 
 
Övriga utgifter: 
Annonser och trycksaker  982:- 
Porton och telefonavgifter  450:20 
Brandpremier  40:- 
Diverse utgifter  254:41 1.726:61  68.533:50 
Årets överskott     1.535:54 
     Kronor 70.069:04 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
Tillgångar: 
 
Kontant i kassan     5.911:01 
Löpande räkning i Aktiebolaget Göteborgs Bank   7:46 
Innestående rest å statsbidrag    1.195:82 
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Inventarier      3.000:- 
Undervisningsmaterial     2.000:- 
     Kronor 12.114:29 
 
Skulder: 
 
Stadskassan      5.000:- 
Kapitalbehållning     7.114:29 
     Kronor 12.114:29 
 
Kapitalbehållningen var vid årets början kronor 5.578:75 och har under året ökats med kronor 
1.535:54 samt utgör således enligt förestående tablå kronor 7.114:29. 
 
Lysekil den 25 februari 1921. 
 
För Kommunala Mellanskolans i Lysekil Styrelse: 
 
Ragnar Berger, 
Ordförande. 
 
 Axel Holmqvist 
 Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Kommunala Mellanskolas räkenskaper för år 
1920 hava vid fullförandet av detta uppdrag funnit räkenskaperna med ordning förda samt 
med fullständiga verifikationer försedda, och då anledning till anmärkning icke förekommit få 
vi tillstyrka, att full ansvarsfrihet meddelas vederbörande för den tid revisionen avser. 
 
Lysekil den 22 juni 1921. 
 
J. Fr. Carlson.  Wiktor Lindbom. 
 
Bilaga N:o 9, 1921. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till hrr Stadsfullmäktige avgiva 
följande berättelse över verkets förvaltning år 1920. 
 
Verkets ställning pr 31 december 1920 är enl. Utgående Balans Konto följande: 
 
Tillgångar: 
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Elektricitetsverket med byggnader och maskiner  82.370:21 
Inventarier     1.100:- 
Mätare och strömbegränsare   15.439:83 
Nyanläggningar    191.400:- 
Lager av installationsmateriel   2.935:99 
Ledningsnätet    56.000:- 
Brännoljor     90:- 
Smörjoljor     35:- 
Reservdelar till Diesel-motorn  150:- 
2 fat transformatorolja å 150:-  300:- 600:- 
Innestående å löpande Räkning   315:30 
Fordringar     47.844:57 
Kassabehållning    3.475:49 
     401.607:13 
1920 års förlust    9.534:45 
    Kronor 411.141:58 
 
Skulder. 
 
Lån av Stadskassan    184.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank    200.000:- 
Växel i Göteborgs Bank    9.000:- 
Trollhätte Kraftverk    10.000:- 
Varuskulder     8.141:58 
    Kronor 411.141:58 
 
Enligt Vinst- & Förlust-konto utvisar installationskontot en förlust av kronor 14.303:21, då 
däremot Mätares Konto visar kronor 3.145:86 samt Drift Konto kronor 1.622:90 i förtjänst, 
tillsammans kronor 4.786:76. Verkets totala förlust blir således kronor 9.534:45. 
 
En utelöpande fordran i växlar å tillsammans 16.500 kronor, vilket belopp uppförts som 
inkomst med under innevarande år beviljats moratorium för, anser sig styrelsen hysa hopp om 
att indriva. 
 
Den stora förlusten å installationskontot torde uppkommit dels genom kristiden 
mindervärdiga surrogatmaterial, som måst föras i lager och ej hunnit i tid realiseras, dels 
genom bristande tillsyn från kamreraren över inventarier och material och från övermontören 
över montörerna. 
 
Så nedslående det gångna årets resultat än är, är det dock styrelsens uppfattning trots den 
nuvarande affärsdepressionen, att man med den omläggning av arbetet, som under 
innevarande år vidtagits, utan ytterligare ökning av strömpriset icke behöver se alltför mörkt 
på Elektricitetsverkets framtid som affärsdrivande verk, därest det lyckas styrelsen att till 
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någorlunda billigt pris och för klokt och rättvist avvägda taxor försälja tillgånglig strömmängd 
även för värmeändamål. 
 
Lysekil i Juli 1921. 
 
L. LAURIN.   J. E. LINDBOM. 
OSCAR WALLÉN.  FRITZ LÜSCH. 
  GUST. A. LÖFGREN. 
 
Rätt avskrivet intygas 
   IVAR HYLLENGREN. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper för år 1920, 
få härmed efter fullgjort uppdrag avgiva följande 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Vi hava genomgått verkets styrelseprotokoll och räkenskaper och funnit att alla utbetalningar 
äro försedda med behöriga verifikationer och att samtliga överföringar på resp. konton blivit 
verkställda. 
 
Angående bokföringen vilja vi påpeka önskvärdheten av att ett mera fullständigt vinst & 
förlustkonto förelegat, varigenom dels bruttoinkomsten av årets rörelse kunnat påvisas dels att 
de förluster, som uppstått på diverse poster och verkets olika verksamhetsgrenar, blivit 
klarlagda. 
 
Den av styrelsen upprättade balansräkningen är i överensstämmelse med böckerna.  
 
Beträffande verkets förlust å verksamheten hänvisa vi till förvaltningsberättelsen. 
 
På grund av förestående tillstyrka vi ansvarsfrihet för styrelsen för den tid revisionen 
omfattar. 
 
Lysekil den 17 augusti 1921. 
 
 L. P. ÖSTLING.  J. F. JOHANSSON. 
 
Rätt avskrivet; betygas 
    IVAR HYLLENGREN. 
 
 
Löneregleringskommitténs förslag av den 18 okt. 1921. 
(uppdelad i flera sidor) 
Befattningshavare  av Kungl Majt fastställd lön Grundlön Personliga lönetillägg 
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Borgmästaren Axel Sundberg 4000   3500 
Stadsfogden Vikt. Hyllengren 1200   1000 
Stadsfiskalen Elias Sandell 1500   1200 
Förste Stadsläkaren Axel Nilsson   1500 450+550 
Andre ” Riber Blume   1000 300 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren   5000  
Stadskamrer Axel Holmqvist   4000 
Hälsovårdstillsyningsman  

Aug. Ehnberg   2700 
Arbetsförman Carl Hellby   2800 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren   2200 
Brandkorpral A. J. Nordmark   2200 
Stadsvaktmäst J. A. Johansson   2200 
Poliskonstapel  J. A. Vinge   2200 
” C. I. Alexandersson   2200 
” P. A. Mattsson   2200 
” J. S. Berndtsson   2200 
” J. H. Lundén   2200 
” Vakans   2200 
Sjuksköterskan Math. Svanqvist   800 
Sotaremäst. Alb. Söderberg   800 
2 extra poliskonstaplar á   360 
2 brandförmän á    225 
12 brandkarlar i högsta lönegraden   150 
6 ”                    i lägsta ”   150 
Fattig.-ombm. Emil Löfberg   1000 
Kontorschef Ivar Hyllengren   2400 
Verkmästaren Axel Pehrsson   3000 
Maskinisten  J. E. Sterner   2500 
” Hj. Pettersson   2500 
Montören  Olof Söderman   2500 
” Eugen Ahrénius   2500 
Hamnkapten F. Mellander   3000 
Hamnlotsen Carl Backman   600 
 
 
Befattningshavare  tillfällig antal ålderstillägg ålderstilläggens intjänta  

 löneförbättring  storlek ålderstillägg 
 
Borgmästaren Axel Sundberg 
Stadsfogden Vikt. Hyllengren 
Stadsfiskalen Elias Sandell 
Förste Stadsläkaren Axel Nilsson 450 + 550 
Andre Stadsläkaren Riber Blume 300 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren  III 500 1000 
Stadskamrer Axel Holmqvist  III 500 1000 
Hälsovårdstillsyningsman Aug. Ehnberg  II 250 500 
Arbetsförman Carl Hellby  II 250 500 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren  IV 200 800 
Brandkorpral A. J. Nordmark  ” 200 800 
Stadsvaktmäst. J. A. Johansson 
Poliskonstapel  J. A. Vinge  IV 200 800 
” C. I. Alexandersson  ” 200 800 
” P. A. Mattsson  ” 200 600 
” J. S. Berndtsson  ” 200 600 
” J. H. Lundén  ” 200 400 
” vakans   200 
Sjuksköterskan Math. Svanqvist 
Sotaremäst. Alb. Söderberg 
2 extra poliskonstaplar ´å 
2 brandförmän á 
12 brandkarlar i högsta lönegraden  I 50 50 
6 ”                    i lägsta  ”  I 50 
Fattigv.-ombm. Emil Löfberg 
Kontorschef Ivar Hyllengren  
Verkmästaren Axel Pehrsson  II 250 500 
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Maskinisten  J. E. Sterner  ” 200 400 
” Hj. Pettersson  ” 200 400 
Montören  Olof Söderman  ” 200 400 
” Eugen Ahrénius  ” 200 200 
Hamnkapten F. Mellander 
Hamnlotsen Carl Backman 
 
 
Befattningshavare  beklädnads- beräknadt 50 %  annan beräkning  sammanlagt belopp 

ersättning + 50 % dyrtidstillägg för dyrtidstillägg  
 
Borgmästaren Axel Sundberg   2000 9500 
Stadsfogden Vikt. Hyllengren   800 3000 
Stadsfiskalen Elias Sandell   800 3500 
Förste Stadsläkaren Axel Nilsson    2500 
<andre ” Riber Blume    1300 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren  2500  8500 
Stadskamrer Axel Holmqvist  2000  7000 
Hälsovårdstillsyningsm. Aug. Ehnberg 150 1350  4700 
Arbetsförman Carl Hellby  1400  4700 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren 375 1100  4475 
Brandkorpral A. J. Nordmark 375 1100  4474 
Stadsvaktmäst. J. A. Johansson  1100  3300 
Poliskonstapel  J. A. Vinge 375 1100  4475 
” C. I. Alexandersson375 1100  4475 
” P. A. Mattsson 375 1100  4275 
” J. S. Berndtsson 375 1100  4275 
” J. H. Lundén 375 1100  4075 
” vakans 375 1100  3675 
Sjuksköterskan Math. Svanqvist  400  1200 
Sotaremäst. Alb. Söderberg  400  1200 
2 extra poliskonstaplar á  50  200 610 
2 brandförmän á    33 1/3 % 75 300 
12 brandkarlar i högsta lönegraden   ”              67 267 
6 ”                    i lägsta ”   ”              50 200 
Fattigv.-ombm. Emil Löfberg   800 1800 
Kontorschef Ivar Hyllengren  1200  1200 
Verkmästaren Axel Pehrsson  1500  5000 
Maskinisten  J. E. Sterner  1050  3950 
” Hjalmar Pettersson  1250  4150 
Montören  Olof Söderman  1250  4150 
” Eugen Ahrenius  1250  3950 
Hamnkapten F. Mellander  1500  4500 
Hamnlotsen Carl Backman  300  900 
   27250 
   4650 
   31900 
 
 
Befattningshavare avdrag å 7 % återstår för 1/1 år anmärkning slutlön inkl. bekl.-ers. ut. dyrt. 
 
Borgmästaren Axel Sundberg 665 8835  7500 
Stadsfogden Vikt. Hyllengren 210 2790  2200 
Stadsfiskalen Elias Sandell 245 3255  2700 
Förste Stadsläkare Axel Nilsson    utan avdrag, gäll.  
    T. o. m. 30/6 1922,  
    Sedan 1950 
Andre Stadsläkare Riber Blume    ” 1300 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren 595 7905  6500 
Stadskamrer Axel Holmqvist 490 6510  5500 
Hälsovårdstillsyningsm. Aug. Ehnberg 329 4371  3300 
Arbetsförman Carl Hellby 329 4371  3300 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren 313 4162  3250 
Brandkorpral A. J. Nordmark 313 4162  3250 
Stadsvaktmäst. J. A. Johansson 231 3069  2200 
Poliskonstapel J. A. Vinge 313 4162  3250 
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”                       C. I. Alexandersson 313 4162  3250 
”                       P. A. Mattsson 299 3276  3250 
”                       J. S. Berndtsson 299 3276  3250 
”                     J. H. Lundén 285 3790  3250 
”                     Vakans 257 3418  3250 
Sjuksköterskan Math. Svanqvist 84 1116 jämte kosthåll  
    och bostad 800 
sotaremästare Alb. Söderberg 84 1116  800 
2 extra poliskonstaplar    utan avdrag 410 
2 brandförmän    utan avdrag 225 
12 brandkarlar i högsta löngraden    ” 200 
6  ”                   i lägsta löngraden    ” 150 
Fattigv.-ombm. Emil Löfberg 126 1674  1000 
Kontorschef Ivar Hyllengren 252 3348  2400 
Verkmästaren Ivar Hyllengren 350 4650 Fri bostad 3500 
Verkmästaren Axel Pehrsson 276 3674 egentl. 1250 men  
    minskat med 200 2900 
maskinisten J. E. Sterner 290 3860 mot fri bostad 2900 
”                   Hjalmar Pettersson 290 3860  2900 
Montören Olof Söderman 276 3674  2900 
Hamnkapten F. Mellander 315 4185  3000 
Hamnlotsen Carl Backman 63 837  600 
 
 Sammanlagt belopp kr. 112.800:- å vilket 7 % avdrag sker. 
 
 

 Bilaga N:o 11, 1921. 
 
Utgifts- och inkomststat för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 

1922. 
 
 Utgifter. 
 
Anskaffning och underhåll av fastigheter   2.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier och renhållningsartiklar  1.000:- 
Bränsle och lyse, förslagsvis högst    6.000:- 
Undervisningsmateriel      4.000:- 
Löner till lärare, skolkökslärarinna och till slöjd   70.157:49 
Lön till vaktmästare Högberg med dyrtidstillägg   1.674:- 
Lön till vaktmästare Knutsson ” ”   1.674:- 
Gymnastiken      500:- 
Skolköket      2.000:- 
Räntor och amortering      7.072:91 
Skolbiblioteket      200:- 
Telefon      110:- 
Assuranser      1.000:- 
Sekreteraren      200:- 
Annonser, trycksaker och smärre utgifter   500:- 
Oförutsedda utgifter      2.115:33 
    Summa utgifter kr. 100.203:73 
 
Inkomster. 
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Statsbidraget      38.071:73 
Lokalhyra med bränsle från Kommunala Mellanskolan  5.700:- 
Hyresinkomst från 2 lägenheter    432:- 
Uttaxering på bevillning      56.000:- 
    Summa inkomster kr. 102.203:73 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 10 november 1921; betygas 
Fritz Lüsch. 
 Axel Holmqvist. 
 
Utgifts- och inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd år 1922. 
 
Utgifter. 
 
Utackorderade i enskilda hem, förslagsvis   200:- 
Utackordering på anstalt      50:- 
Oförutsedda utgifter      230:- 
    Summa utgifter kr. 480:- 
 
Inkomster. 
 
Statsbidrag, förslagsvis      50:- 
Bidrag från fattigvården      238:- 
Bidrag från enskilda hem      12:- 
Uttaxering på bevillning      180:- 
    Summa inkomster kr. 480:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 10 november 1921; betygas 
Fritz Lüsch. 
 Axel Holmqvist. 
 
 
Bilaga N:o 12. 1921. 
 
Utgifts- och inkomststat  
för Kommunala Mellanskolan i Lysekil för år 1922. 
 
Utgifter: 
 
Lokalhyra och bränsle      5.700:- 
Ljus      300:- 
Undervisningsmaterial      1.000:- 
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Inventarier      300 
Lärarelöner (för 4 ord. + 1 e. o. lärare)    15.800:- 
Ersättning för hyra och bränsle    6.780:- 
Rektors arvode      1.000:- 
Biträd. Föreståndarinnas arvode    200:- 
Skolläkarens arvode      300:- 
Timlärarnas arvode      8.000:- 
Anslag till lärljungebiblioteket    150:- 
Anslag till skolköket      300:- 
Extra anslag till e. o. lärare     1.200:- 
Övriga utgifter      2.200:- 
Oförutsedda utgifter      500:- 
     Summa Kr. 44.330:- 
 
Inkomster: 
 
Statsanslag (grundanslag)      11.200:- 
Statsanslag för parallellavdelning    2.800:- 
Statsanslag för ämneslärares ålderstillägg   403:33 
Statsanslag för manliga ord. Lärare    1.000:- 
Statsanslag för manliga e. o. lärare    300:- 
Statsanslag till rektors arvode    666:67 
Statsanslag till biträd. förest. arvode    200:- 
Statsanslag till skolköket      400:- 
Terminsavgifter      7.000:- 
Anslag från kommunen      20.360:- 
     Summa kr. 44.330:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1921; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 13, 1921. 
 
Utgifts- och inkomststat  
för Lysekils stad för år 1922. 
 
Inkomster: 
 
Hyra av tullförvaltaren     850:- 
Hyra för stadsparken     1.800:- 
Tomt- och bergarrenden     11.000:- 
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Brännvinsmedel     22.248:- 
Vattenavgifter     4.500:- 
Hundskatt     450:- 
Bötesmedel     50:- 
Bevillningsavgifter för utländska artister   50:- 
Från Elektricitetsverket för bestr. av ränta  17.000:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster   3.620:- 
Nöjesskatten     7.000:- 68.568:- 
 
Bidrag från hamnstyrelsen: 
 
Till polisbevakningen     2.700:- 
Till stadsingeniören     1.500:- 
Till renhållningen     200:- 4.400:- 
 
Diverse: 
 
Fonderade medel från 1921    32.058:25 
Skatterestantier     20.000:- 
Reserverade medel för vattenmätare   3.500:- 
Progessivskatt kommunalandel till Lysekil  28.489:50 
Progessivskatt från främmande kommuner  3.202:25 87.250:- 
    Summa inkomster 160.218:- 
 
 
Utgifter: 
 
I. Fattigvården: 
 
Underhåll av hus och inventarier 1.250:- 
Understödstagarnes vård, beklädnad  
och underhåll   26.100:- 27.350:- 
 
För fattigvårdens sjukhem: 
 
2.920 underhållsdagar á 1:50 4.380:- 
Bränsle   500:- 
Arvode till husmodern   720:- 
Arvode till biträde   360:- 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden 238:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter 200:- 
Förslagsanslag till dispensärhemmet  
i Partille   200:- 
Arfvode till redogöraren 1.000:- 
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Dyrtidstillägg 800:- 1.800:- 
Med avdrag förslagsvis 10 % 1.620:- 
Arvode till tillsyningsmannen 200:- 
Anslag till nykterhetsnämnden 200:- 
Oförutsedda utgifter   602:- 
   9.220:- 
Avgår beräknat landstingsbidrag 3.750:- 5.470:- 32.820:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Förste stadsläkarens lön +  
lönetillägg för ½ år   2.225:- 
Andre stadsläkarens lön   1.300:- 
Barnmorskepensioner   1.000:- 
Distriktsbarnmorskans lön 400:- 
Bränsle och  
Bostadsersättning 600:- 
Telefon 150:- 
Förbrukningsartiklar 150:- 
Semesterbidrag 100:- 1.400:- 
Epidemisjuksköterskans lön 800:- 
Dyrtidstillägg 400:-, summa 1.200:- 
Avdrag förslagsvis 10 %,  
räknas för ½ år   540:- 
 Transport 6.465:-  32.820:- 
 
 Transport 6.465:-  32.820:- 
Biträdande sköterskans lön och  
dyrtidstillägg 480:- kronor,  
beräknas för ½ år   240:- 
Matpenningar åt sköterskorna,  
förslagsvis högst   200:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön  
och beklädnadsersättning 3.300 kronor,  
dyrtidstillägg 1.400 kr, tillsammans  
4.700, avdrag förslagsvis 10 % 4.230:- 
Arvode till nämndens sekreterare 250:- 
Till veterinären   120:- 11.505:- 
 
Epidemisjukhuset: 
 
Sjukas vård och underhåll   4.000:- 
Lön åt köksbiträde ½ år   240:- 
Övriga förbrukningsartiklar  250:- 
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Underhåll av fastigheten,  
brandförsäkring m. m.    450:- 
Medicin   850:- 
Ved och kol   250:- 
Tvätt, belysning m. fl. utgifter 300:- 6.340:- 
 
Diverse utgifter: 
 
Hyresbidrag till Landstingets  
upptagningsanstalt   600:- 
Bidrag till dispensärverksamheten 420:- 
Anslag till fria bad   600:- 
Föste stadsläkarens telefon  200:- 
Kostnader för desinfektioner 800:- 
Sundhetssyn   250:- 
Anslag för utrotande av råttor 600:- 
Oförutsedda utgifter   500:- 3.970:- 
 
Köttbesiktningsbyrån: 
 
Hyra för lokal   600:- 
Städning   240:- 
Bränsle och belysning   275:- 
Diverse utgifter   500:- 1.615:- 23.430:- 
 
  Transport   56.250:- 
 
 
  Transport   56.250:- 
III. Undervisningen: 
 
Folkskolans stat för 1922   56.000:- 
Kommunala Mellanskolans d:o 20.360:- 
Anslag till Föreläsningsföreningen 500:- 
Anslag till Folkbiblioteket   300:- 
Anslag till Tekniska Aftonskolan 400:- 
Anslag till Barnavårdsnämnden 180:- 77.740:- 77.740:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Underhåll av hus och inventarier 5.000:- 
Planerade gatuarbeten under 1922 10.000:- 
Underhåll av gator m. m.    5.000:- 
Renhållningen   10.000:- 
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Stadens planteringar   2.500:- 
Gatubelysningen   7.000:- 
Gatubevattningen   1.500:- 41.000:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
 
Underhåll av vattenledningarna  
med tillhörande byggnader  5.000:- 
oförutsedda utgifter, vattenverket 500:- 
underhåll, spolning och rengörning  
av avloppsledningarna   6.000:- 
Oförutsedda utgifter, avloppsledningar 500:- 
Sekreterarens arvode   250:- 
Elektriskt ljus i rotemyrsfiltret 450:- 
Planerade nya arbeten under 1922 5.300:- 18.000:- 
 
Brandväsendet: 
 
Arvode till brandchefen   700:- 
Beklädnadsersättning   100:- 
Beklädnadsersättning för vice d:o 100:- 
Brandkorpralens lön,  
beklädnadsersättning och  
krigstidstillägg 4.475 kronor  
med avdrag förslagsvis 10 % 4.027:50 
lön till 15 brandsoldater á 200 kr. 3.000:- 
lön till 5 brandsoldater á 150:- 750:- 
  Transport 8.677:50 59.000:- 133.990:- 
 
 
  Transport 8.677:50 59.000:- 133.990:- 
 
2 förmansarvoden   50:- 
Krigstidstillägg: 33 1/3 % å kr. 3.800:-  
förslagsvis högst   1.267:- 
Extra tjänstgöring, förslagsvis 400:- 
Beklädnad och utrustning för  
brandsoldaterna, förslagsvis 500:- 
Skorstensfejarnas lön 800:- kr.,  
dyrtidstillägg 400 kr. tillsammans  
1.200 kr, avdrag förslagsvis 10 % 1.080:- 
Kyrkovaktmästaren för klämtning 85:- 
Brandsynearvoden   630:- 
Annonser och porton m. m.  400:- 
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Nyanskaffning och underhåll av  
brandattiralj och brandtelegraf 800:- 
Bidrag till uppvärmning av  
brandstationen i Rosvik   100:- 
Elektrisk belysning för 12 brandskåp 180:- 
Elektrisk belysning av brandstation  
och stall    15:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 150:- 
Arvode till elektricitetsverkets  
maskinister   100:- 
oförutsedda utgifter   500:- 15.184:50 
 
Övriga behov: 
 
Lön 3.300 kr. till stadens förman och  
dyrtidstillägg 1.400 kr, med avdrag av  
10 %, förslagsvis   4.230:- 
Tillsyn å Grötön   450:- 
Brandförsäkring   1.500:- 
Förmannens telefon   120:- 6.300:- 80.484:50 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
Magistraten o. Rådstuvurätten:  
 
Borgmästarens lön och  
tjänstgöringspenningar 4.000 kr.,  
personligt lönetillägg 3.500 kr.  
och dyrtidstillägg 2.000 kr. med  
avdrag av förslagsvis 10 %  8.550:- 
 Transport 8.550:-  214.474:50 
 
 Transport 8.550:-  214.474:50 
2 rådmanslöner 1.500 och 500 kr. 2.000:- 
Extra rådmannen   200:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar 1.500 kr.,  
personligt lönetillägg 1.200 kr. och  
dyrtidsersättning 800 kr. med avdrag  
för förslagsvis 10 %   3.150:- 
stadsvaktmästarens lön 2.200 kr. samt  
dyrtidstillägg 1.100 kr. med avdrag  
förslagsvis 10 %   2.970:- 
Skrivmaterialier, papper och  
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tryckningskostnader m. m.   1.800:- 
Telefonavgifter   200:- 18.870:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1.200:- 
Lön till Drätselkammarens kamrer,  
sekreterare och stadskassör 5.000 kr.  
plus 2.000 dyrtidstillägg med avdrag  
av förslagsvis 10 %   6.300:- 
Stadsingenjörens lön 6.000 kr, samt  
dyrtidstillägg 2.500 kr. med avdrag  
förslagsvis 10 %   7.650:- 
Annonser och tryckning, förslagsvis 4.000:- 
Skrivmaterialier, förslagsvis 400:- 
Lön till biträde å Drätselkammaren 1.200:- 
Porton, förslagsvis   200:- 
Hyra, eldning och städning av  
Stadsingenjörskontoret   870:- 
Rit- och skrivmaterial åt stadsingeniören 400:- 
Stadsingeniörens telefon   200:- 
Drätselkammarens telefon   200:- 
Telefonsamtal   150:- 
Avgift för utsträckt telefontid 550:- 
Avgift till Svenska stadsförbundet 420:- 
Svenska Stadsförbundets tidskrift 351:- 24.091:- 
  Transport  42.961:- 214.474:50 
 
 
  Transport  42.961:- 214.474:50 
 
Polisväsendet: 
 
Löner och beklädnadsersättning efter  
avdrag av förslagsvis 10 %  22.725:- 
2 extra konstaplar á 360:-, beklädnad  
50 kr. och dyrtidstillägg 200:- 1.220:- 
Extra tjänstgöring   600:- 
Bränsle och lyse   800:- 
Städning   500:- 
Skrivmaterialier, inbindnings- och  
annonskostnader samt prenumeration  
å post- och inrikes tidningar 300:- 
Telefonavgifter   375:- 
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Underhåll åt rannsakningsfångar 150:- 26.670:- 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och  
kronouppbördskassörens lön 1.200,  
personligt lönetillägg 1.000 samt  
dyrtidstillägg 800:- efter avdrag  
förslagsvis 10 %   2.700:- 
Ersättning för kontor, eldning och  
städning 500:-, plus dyrtidstillägg  
250:- förslagsvis   750:- 
Telefon och avgift för samtal 150:- 
Arvoden till ombud vid  
mantalsskrivningen och för  
upprättande av pensionslängd 100:- 
uppbördsblanketter, skrivmaterial,  
bokbinderiarbeten och porto, förslagsvis 900:- 
bötes- och skattexekutorns lön 3.000:-  
samt beklädnadsersättning 375:- och  
dyrtidstillägg 1.100 kr. med avdrag  
förslagsvis 10 %   4.027:50 
Arvode till ledamöterna i  
taxeringsnämnden   200:- 8.827:50 
 
Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna   4.000:- 
Eldning för rådhuslokalerna, förslagsvis 2.000:- 
 
 Transport 6.000:- 78.458:50 214.474:50 
 
 
 Transport 6.000:- 78.458:50 214.474:50 
 
 
Städning av d:o   600:- 
Lyse   200:- 
Hyra för tullvaktstuga   240:- 
Kronoskatt m. f. utskylder   2.000:- 
Olycksfallspremier   2.500:- 
Anslag till skyttegillet att  
utgå ur hundskatt   250:- 
Annonskostnad för pensionsväsendet 300:- 
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Stadens bidrag för pensionstillägg 1.700:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 100:- 
Anslag till Idrottsföreningen Kamraterna200:- 
Pensionsnämndens ordförande 300:- 
Stadens bidrag för oguldna  
pensionsavgifter för 1921   1.500:- 15.890:- 94.348:50 
 
VI. Avskrivning å kommunalutskylder: 
 
Beräknat för år 1922    75.000:- 
Brist i 1921 års stat genom  
osäkra skatteinkomster    95.000:- 170.000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
 
Ränta och provision å 1911 års  
obligationslån å 800.000 kr.   32.670:- 
Ränta å elektricitetsverkets lån  17.000:- 
Ränta å tillfälliga lån    15.000:- 
1922 års ränta å stadens jordlån  16.080:- 80.750:- 
 
VIII. Avbetalning å lån: 
 
Å obligationslånet 1911    13.000:- 
Betalning av tillfälliga lån    35.000:- 48.000:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter.    24.785:- 
   Summa utgifter 632.358:- 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med  160.218:- 
Utgör bristen sålunda     472.140:- 
Härtill kommer av kyrkstämman beslutad uttaxering  43.000:- 
   Alltså total brist Kronor 515.140:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
Uttaxering 10 kronor per bevillningskrona; och då bevillningen  
av fastighet och inkomst, efter avdrag av vad på staden själv  
belöper, utgör kronor 51.514:- - uppstår härigenom ett belopp av  515.140:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre nämligen mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
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Inkomster: 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
Utgifter: 
1922 års amortering av stadens jordlån  Kr. 13.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1921; intygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
Utgifts- och inkomststat  
för Hamninrättningen i Lysekil för år 1922. 
 
Inkomster: 
Beräknad hamnuppbörd     32.000:- 
Kreditivlån     44.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank     40.000:- 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank   17.000:- 133.000:- 
 
Utgifter: 
 
Hamnkaptenens lön förslagsvis   4.000:- 
Hamnlotsens lön förslagsvis   800:- 
F. d. Hamnlotsen Pihls lön    150:- 
F. d. Hamnlotsen Pihl tillsyningsarvode   50:- 
Ordförandens räkenskapsarvode   200:- 
Sekreterarens arvode     200:- 
Uppbördsprovisioner förslagsvis   1.800:- 7.200:- 
 
Underhåll: 
 
Bojar och förtöjningar     1.000:- 
Bryggor och kajer     5.000:- 
Hamnkontorets eldning    400:- 
Avgår för brandväsendet    150:- 250:- 
Stensättning i Rosvik     1.000:- 7.250:- 
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Till Stadskassan. 
 
Bidrag till polisbevakningen   2.700:- 
Bidrag till Stadsingeniörens lön   1.500:- 
Bidrag till renhållningen     200:- 4.400:- 
Skuld till Stadskassan för arbete under år 1920   3.835:- 
Hamnbelysningen      2.500:- 
Kreditivskuld den 1 Januari 1922   44.000:- 
Kreditivavgift ½ % å Kr. 40.000:-   200:- 
Kreditivränta     2.500:- 
Lån i Lysekils Sparbank     40.000:- 
Ränta därå     2.200:- 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank   17.000:- 
Ränta därå     1.190:- 107.090:- 
Oförutsedda utgifter      725:- 
   Summa Kronor  133.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 20 december 1921; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 14, 1921. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige i Lysekil äro vid 1921 års slut oavgjorda: 
 
1916 Mars 16 § 62. Herr Bergers motion om adressnummer, rem. kom., Hrr Jonsson, Berger 
och Hörman. 
 
1916 Maj 25 § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter, rem. 
Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
 
1916 Okt. 27 § 167. Herr Walléns motion om nytt system för stadens renhållning, rem. kom., 
hrr Wallén, Hörman och Karlsson. 
 
1918 Febr. 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av Hrr Berger, Mattsson, Tinggren, Löfgren och Stadsingeniör 
Lundgren. 
 
1918 Juli 30 § 127. Frun Augusta Backmans ansökan om tomtköp, förklarad vilande. 
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1918 Sept. 12 § 150. Herr Boviks motion om skyltanordningar, rem. Magistraten och 
Byggnadsnämnden. 
 
1918 Nov. 14 § 208. Herr Ordförandens i Brandstyrelsen motion om brandordningens 
omarbetande, uppdraget överlämnat till Brandstyrelsen. 
 
1919 April 10 § 77. Förslag om Grötöns förbindelse med fastlandet genom järnvägsbank, 
ärendet överlämnat till Grötökommittén för sakkunnig utredning. 
 
1919 Juni 19 § 124. Herr Lüschs motion om Byggnadsnämnden som korporativ medlem i 
Samfundet för hembygdsvård, rem. Byggnadsnämnden. 
 
1920 Maj 20, § 60. Frågan om påbyggnad av gamla folkskolehuset eller eventuellt reparation 
av husets yttertak, bordläggning tills hösten 1921. 
 
1920 Maj 20 § 67. Frågan om inrättande av obligatorisk fortsättningsskola, bordlagd.  
 
1920 Nov. 10 § 150. Motion av Herr Sterner om införande av vattenskatt, rem. Vatten- och 
Kloakstyrelsen. 
 
1921 Nov. 24 § 160. Frågan om genombrott mellan hamnbassängerna i södra hamnen, 
återrem. Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
1921 Nov. 24 § 162. Frågan om användande av fiskförsäljningsplan på Rosvikstorg, re. 
Drätselkammaren. 
 
Lysekil den 31 december 1921. 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Register 1921. 
 
Anslag: Trötemyrens upprensning, 133. 
 Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 135. 
 Svenska Stadsförbundet, prenumeration å tidskrift, 136. 
 Föreläsningsföreningen, 146. 
 Skyttegillet, 180. 
 Idrottsföreningen Kamraterna, 181. 
 Gatuarbeten enligt särskild plan, 183. 
 Vatten- och avloppsledningar, enligt särskild plan, 184. 
Automobilskatt, förslag till förordning, 37. 
Arbetslöshets- och hjälpkommittén, avsägelse, H. J. Gunnarsson, 96. 
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Annonsering av Stadsfullmäktiges sammanträden, 178. 
Avsägelser:  Arbetslöshets- och hjälpkommittén, ledamotskap, H. J. 

Gunnarsson, 96. 
 Kommittén för Slätten införlivning, ledamotskap, Ragnar Berger, 

17. 
 Elektricitetsverkets styrelse, ledamotskap, L. Laurin, 132, 153. J. E. 

Lindbom, 132. 
 Hamnstyrelsen, ledamotskap, J. G. Gunnerson, 171. 
 Stadsfullmäktige och kommunala befattningar, E. F. Larsson, 174. 
Avslutningstal, 190. 
Bergavverkning, 139. 
Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 107, utgifts- och inkomststat, 145. 
Barnavård, offentlig, lag om, 123, 143. 
Brännvinsförsäljning, systemaktiebolaget, koncession, 68, 106, revisionsberättelse, 71. 
Befattningshavare för staden, besparingar, 47. 
Besparingar å antalet befattningshavare för staden, 47. 
Barnmorskorna, pensionsökning, 51. 
Brandväsendet i riket, lagförslag, 89, 103. 
Dyrtidsanslag till mindre bemedlade, revisions- och verksamhetsberättelse, 40, 124. 
Dyrtidstillägg, stadens befattningshavare, 42, 80, 144. 
Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser, 92. 
Elektricitetsverket:  Undantag från taxa, 97, 169. 
 Styrelse- och revisionsberättelser, 125, 132. 

Avsägelser av ledamotskapet i styrelsen, L. Laurin, 132, 153. J. E. 
Lindbom, 132. 

 Moratorium för Skandiaverken, 170. 
Folkskolan,  övertidsläsning, 28, 59, 98, 104, redogörelse och 

revisionsberättelse, 107,  
 Skolbibliotekets revisionsberättelse, 107, utgifts- och inkomststat, 

145. 
Försäljning av begagnade föremål, ansökan, 36. 
Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse, 93. 
Föreläsningsföreningen, års- och revisionsberättelser, 95, anslag, 146. 
Fiskerimässa, anslag, 111. 
Fiskhandel på Rosvikstorg ordnande, 162. 
Gator:  Makadamslagning, 29, 105, Diverse gatuarbeten, 183. 
 Gatumark, inlösen, O. A. Olsson, 81, Emma Pihl och O. A. Herm, 

147. 
 Byte av tomtdelar med Emma Jansson, 182. 
Hamnstyrelsen, förvaltnings- och revisionsberättelse, 94, avsägelse, ledamotskap, J. G. 

Gunnerson, 171. 
Hamnområde, bestämmelse om, 78, 102. 
Hamnbassängerna, genombrott, 77, 160. 
Hamnförhållanden, Norra hamnen, 164. 
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Hamninrättningen, utgifts- och inkomststad, 186, lån, 187. 
Hyresbidrag, anslag, 116. 
Idrottsföreningen Kamraterna, anslag, 181. 
Kommunala Mellanskolan, examensvittnen, 73, redogörelse och revisionsberättelse,108, 
utgifts- och inkomststat, 179. 
Kommunala befattningar, avsägelse, E. F. Larsson, 174. 
Landsvägen, Lysekil – Ferlev, handläggning, 18. 
Länsepidemisjukhuset, grövre rörledningar, 27, uppfartsväg, 34, vattenklosetter, 65. 
Lönereglering, stadens befattningshavare, 42, 80, 144. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, instruktioner till ombudet, 61. 
Laurin, L., anstånd med stadsutskylders erläggande, 127. 
Lån: Ordnandet av stadens svävande skuld genom K. Maj:ts tillstånd, 

117, 118. 
 Trötemyrens upprensning, 133. Löpande räkning, 177. 
 Lysekils Sparbank för elektricitetsverket, 177. 
 Hamninrättningen, 187. 
Murrayska donationen, antagande av reglemente, 159. 
Nödhjälpsarbeten, makadamslagning, 29, 105, bergavverkning, 139. 
Nöjesskatt, befrielse, Lysekils sångsällskap, 72, Sydsvenska Kammarmusikföreningen, 138. 
Nykterhetsnämnden, redogörelse, 91. 
Oförutsedda utgifter:  Makadamslagning, 29, 105. Fiskerimässa, 111. 
 Övertidsläsning i folkskolan, 59. Hyresbidrag, 116. 

Inlösen av gatumark, O. A. Olsson, 81, 81, Emma Pihl och O. A. 
Herm, 147. 
Dike i Trötemyren, 148. 

Parken, utarrendering, 15, 33, omgrävning, 30, 46. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 66. 
Planteringar, ordnande m. m. 30, 46. 
Poliskåren, numerär, 47. 
Plank å stadens område på Slätten, 86. 
Petrelius fond, revisionsberättelse, 107. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 136, Post- och Inrikes Tidningar, 137. 
Rosvikstorg, fiskhandels ordnande, 162. 
Registerkartornas fullbordande, 163. 
Stadsfullmäktige,  ledamöter, 3, oavgjorda ärenden, 39, annonsering, 178, avsägelse, 

ledamotskap, E. F. Larsson, 174. 
Stadsfullmäktigeval, ändrade bestämmelser, 122. 
Stadsparken, utarrendering, 16, 33, omgrävning, 30, 46. 
Slättens införlivning, kommitté, Ragnar Bergers avsägelse, 17. 
Slätten, stadens område, tomtindelning, 48, 60. 
Sundhetsvården:  Grövre rörledningar till länsepidemisjukhuset, 27, uppfartsväg till 

länsepidemisjukhuset, 34, vattenklosetter därstädes, 65, 
hamnbassängerna, genombrott, 77, 160. 

Svensson, Johanna Maria, testamente, 35. 
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Skyttegillet, revisionsberättelse, 67, anslag, 180. 
Svenska Stadsförbundet,  representation vid kongress, 87, redogörelse för kongress, 119, 

medlemsavgift, 135, prenumeration å tidskrift, 136. 
Systemaktiebolaget, koncession, 68, 106, revisionsberättelse, 71. 
Skandiaverken, moratorium för stadsutskylder, 109, 185. 
Stadsutskylder, moratorium för Skandiaverken, 109, 185, anstånd, erläggande, L. Laurin, 127. 
Stadens utgifts- och inkomststat, 186. 
Tomtförsäljningar:  A.-B. Sveriges Förenade Konservfabriker, 31, Oskar Hansson, 32, 

O. W. Kihlberg, 82, Elis Luckey, 49, Ida Netterblad, 83, Oscar 
Wallén, 50, N. C. Löwendahl, 84, Alma Andersson, 62, Aug. L. 
Kihlberg, 134, A.B. Öhnberg, 79, Justinus Johansson, 85. 

Tomtdelar, byte Emma Jansson, 182. 
Tomtindelning, stadens område på Slätten, 48, 60. 
Testamente, Johanna Maria Svensson, 35. 
Telefongalge på tullhuset, 38. 
Tekniska aftonskolan, revisionsberättelse, 52. 
Trötemyrens upprensning, sakkunnig ledning, 63, skrivelse, 88, dike, 149, motion, 
128,133,villkor från Slätten, 168, överenskommelse, 189. 
Taxeringsnämnden, traktamentsersättning, 90. 
Taxeringsnämnden härstädes, valkommitténs yttrande, 176. 

 Utskänkning: Utsträckt tid för brännvinsservering inom badhusområdet, 69, servering av 
pilsnerdricka, Hilma Lycke, 120, Gustaf Johansson, 121, under sommarmånaderna, Hedvig 
Ödman, Hulda Nilsson och Gustaf Johansson, 70. 
Utgifts- och inkomststat för staden och dess hamninrättning, 186. 
Val:  Stadsfullmäktige, ledamöter, 2, ordförande, 5, vice ordförande, 6,  
 Valkommittén, ledamöter och ordförande, 9. 

Vatten- och kloakstyrelsen, ledamöter, 10, ordförande och vice 
ordförande, 13.  
Systemaktiebolaget, ledamot och suppleant, 11. 
Drätselkammaren, ordförande och vice ordförande, 12. 
Elektricitetsverkets styrelse, ordförande och vice ordförande, 14. 
Brandstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 15. 
Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande, 22. 
Kommunala mellanskolans styrelse, ordförande och vice 
ordförande, 23. 
Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 24. 
Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 25. 
Handels- och sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 
26. 
Kommittén för dyrtidsanslag, ordförande, 41. 
Löneregleringskommittén, ledamöter, 44, 80. 
Polisnämnden, ordförande och vice ordförande, 45. 
Parkstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 53. 
Gode män för förmyndarskap, suppleant, 58. 
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Examensvittnen i kommunala mellanskolan, 73. 
Svenska Stadsförbundets kongress, representant, 87. 
Arbetslöshets- och hjälpkommittén, ledamot, 96. 
Fastighetstaxeringsnämnd, ledamöter, 115. 
Budgetberedningen, ledamöter, 157. 
Mantalskrivningsombud, 158. 
Kommunala befattningar, 175. 
Taxeringsnämnd, valkommitténs yttrande, 176. 
Valdistrikt för staden vid riksdagsmannaval, 110. 
Väg, Lysekil – Ferlev, hantlangning, 18. 

Vattenverket, förbättring genom Trötemyrens upprensning, 63,88, 128, 133, 168, 189, Dike i 
Trötemyren 149. 
Vatten- och avloppsledningar, Övre Kyrkviksbergsgatan, 64, länsepidemisjukhuset, 27, Olof 
Andersson, Slätten, 151, diverse arbeten enl. plan, 184, AB Sveriges Förenade 
konservfabriker, 126. 
Vattenklosetter, länsepidemisjukhuset, 65, AB Sveriges Förenade Konservfabriker, 126. 
Vattenpris enligt mätare, 150. 
Vattenleverans, Lantmännens mejeri, 152, 161, till Slätten, 168. 
 
 
Förteckning å årets numrerade bilagor. 
 
N:r 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under 
1921. 
N:r 2. Magistratens och polisnämndens yttranden rörande poliskårens numerär och 
tjänstgöring. 
N:r 3. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 4. Fattigvårdens revisionsberättelse. 
N:r 5. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 6. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 7. Folkskolans, dess biblioteks, barnavårdsnämndens och Petrelius fonds förvaltnings- och 
revisionsberättelser. 
N:r 8. Kommunala mellanskolans redogörelse och revisionsberättelse. 
N:r 9. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:r 10. Löneregleringskommitténs förslag. 
N:r 11. Folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststater. 
N:r 12. Kommunala mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:r 13. Stadens och hamninrättningens utgifts- och inkomststat. 
N:r 14. Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1921 års slut. 
 
./ 
 
Avskrift klar 2013-04-14/KJ. 
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Korrekturläst (Öhnberg) 2014-09-01/PS. 
 
./ 


